

ကောင်းမှုကိုပြုလုပ်ဆည်းပူး
အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငါ့အား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထိမိမြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျွန်ုပ်တို့လတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်ဘိ သကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်းငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များလတ်သော် ကောင်းမှု ဖြင့် ပြည့်၏။
၀၂၀၀၈(၈၅၀၃-၁၂၂)

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရုရှားနိုင်ငံ နာမည်ကြီးသတင်း ဌာနတစ်ခုဖြစ်သော RIA News သတင်းဌာနပိုင် အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် “မြန်မာဟာ ဒုတိယဆီးရီးယား လုံးဝဖြစ်လာမှာ မဟုတ်ဘူး- ပိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြ ထားသော အင်တာဗျူး အမေး အဖြေ ဆောင်းပါး
စာမျက်နှာ » ၅

ဘွဲ့လွန်အသုံးချ ရှေးဟောင်း သုတေသနပညာဒီပလိုမာနှင့် ပြတိုက်ပညာဒီပလိုမာ ဒုတိယနှစ်ဝက်သင်တန်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်
စာမျက်နှာ » ၉

ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပန်းခြံများ ပုံမှန်အတိုင်းပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပြီ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၃
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနယ်နိမိတ်အတွင်း ပန်းခြံပေါင်း ၆၁ ခု နှင့် အားကစားကွင်းပေါင်း ၁၆၁ ခုရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး စည်းကမ်းချက် များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် ညွှန်ကြားချက်အရ ပန်းခြံများနှင့် အားကစားကွင်း များအားလုံးကို မြို့တော်သူ မြို့တော်သားများ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှား ကျန်းမာရေး ပြုလုပ်နိုင်ရန် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်မှစ၍ နံနက် ၅ နာရီမှ နံနက် ၉ နာရီခွဲအထိ အချိန် အကန့်အသတ်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းလျော့နည်းလာပြီး မြို့တော်သူ မြို့တော်သားများ မိမိတို့အားလပ်ချိန်များတွင် ပန်းခြံများ၌ အပန်းဖြေအနားယူနိုင် ရန် မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံ မပါ ရန်ကုန်မြို့ရှိပန်းခြံများနှင့် အားကစားကွင်းများအားလုံးကို ဧပြီ ၂၃ ရက်မှစတင်၍ နံနက် ၅ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားအားကစား ပြုလုပ်နေ ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



အင်းလျားကန်ပတ်လမ်း၌ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှား ကျန်းမာရေးပြုလုပ်နေသူများ၊ လမ်းလျှောက်နေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် မတ်ပဲနှင့် ပဲစင်းငုံဈေးနှုန်းများ ရုတ်တရက်ဈေးမြင့်တက်

မန္တလေး ဧပြီ ၂၃
သင်္ကြန်အပြီးကာလတွင် မန္တလေးပဲဈေးကွက်၌ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဝယ်လိုအား ကောင်းမွန်လာမှုကြောင့် မြန်မာထွက်ကုန်သီးနှံ မတ်ပဲ၊ ပဲစင်းငုံနှင့် ကုလားပဲအုပ်စုဝင်များ၏ ဈေးနှုန်းများ ရုတ်တရက်မြင့်တက် လာကြောင်း မန္တလေးပဲကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။

“၂၀၂၁ ခုနှစ် ပဲရာသီရဲ့ သင်္ကြန်အပြီးကာလမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ ဝယ်လိုအားကြောင့် မတ်ပဲ၊ ပဲစင်းငုံနဲ့ ကုလားပဲအုပ်စုဝင် ပဲတွေရဲ့ ဈေးနှုန်းတွေက ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် သင်္ကြန်အပြီးကာလ ဈေးနှုန်း တွေထက် သိသိသာသာမြင့်တက်လာတာတွေ့ရတဲ့အပြင် သင်္ကြန် မတိုင်ခင်ပေါက်ဈေးနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင်လည်း သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်ကို

ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ ဝန်းကျင်ထိ ပိုမိုမြင့်တက်နေတာကို တွေ့ရတယ်”ဟု မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့်(စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ)က ပြောသည်။
ယခုရက်ပိုင်း၌ မန္တလေးပဲဈေးကွက်တွင် မတ်ပဲဈေးနှုန်းမှာ သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ သို့ ❖

STAR MASK
DISPOSABLE PROTECTIVE FACE MASK
WITH OUTLET VALVE

ပင်ရင်းအရောင်းဌာန- ဇန်နဝါရီ-၀၉ ၆၉၄၀၂၇၆၆
နေပြည်တော်- ဇန်နဝါရီ-၀၉-၆၉၃၄၀၇၄၉၄၊ ၀၉-၆၉၃၂၃၅၇၄၇
မန္တလေးမြို့- ဇန်နဝါရီ-၀၉-၆၆၀၇၀၂၂၄၄၊ ၀၉-၆၆၀၇၀၂၂၅၅၀၉-၆၆၀၇၀၂၂၇၇
ရန်ကုန်မြို့- ဇန်နဝါရီ-၀၉-၃၀၆၆၀၀၀၀၀၊ ၀၉-၂၆၃၀၄၇၃၅၅၊ ၀၉-၆၆၂၄၄၃၅၅၅

အရောင်းစိတ်ကြိုက်အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် အရောင်း(၇)မျိုး ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။

COVID-19 ဝိုင်းရစ် နားစက်မှုမှ ကာကွယ်ရန် MASK တပ်ပါ။

မြေမု

ကလေးသူငယ်များ၏အနာဂတ် အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ဆောင်ရွက်

ကလေးသူငယ်များ၏ လက်ရှိဘဝအခြေအနေများသည် နိုင်ငံ၏အနာဂတ် အတက်/အကျ၊ အနိမ့်/အမြင့် အနေအထားကို ညွှန်းဆိုနိုင်သည်ဖြစ်၍ ကလေးသူငယ်များ၏ အနာဂတ်တိုးတက်ကောင်းမွန်ရန်အတွက် မျက်မှောက်ကာလ ကလေးသူငယ်များ၏ ဘဝများအား အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် အလေးထားမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက “လူငယ်များနှင့် ကလေးသူငယ်များ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခန်းကဏ္ဍသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ပုံရိပ်ကို ဖန်တီးရာတွင် အလွန်အရေးကြီးသည့်အတွက် လူငယ်များနှင့် ကလေးများသည် နိုင်ငံ၏တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် အရင်းအမြစ်များဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားခဲ့သည်။

ကလေးသူငယ်၊ လူငယ်ဆိုသည်ကို အမျိုးမျိုးသတ်မှတ်ကြပြီး အသက် ၅ နှစ်မှ ၁၇ နှစ်ကြားအရွယ်ကို ကလေးသူငယ်များဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာက ဆိုသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ အသက် ၁၂ နှစ်အောက်အရွယ်ကို ကလေးသူငယ်ဟုဆိုပြီး အသက် ၁၂ နှစ်အထက်အသက် ၂၀ အောက်ကို လူငယ်များဟု ဆိုကြသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ (ILO) ၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်စစ်တမ်းများအရ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အဆိုပါအရွယ် ကလေးသူငယ် ၂၁၈ သန်း အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း ၁၅၂ သန်းသည် လူငယ်အရွယ်အောက် ကလေးအလုပ်သမားများ ဖြစ်နေသည်။ ထိုအထဲတွင် ၇၃ သန်းခန့်သည် အန္တရာယ်ရှိသည့် လုပ်ငန်းခွင်များတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြရသည်။

ယင်းတို့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ (ILO) ၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် လုပ်သားအင်အားစစ်တမ်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကလေးအလုပ်သမား ခြောက်သိန်းကျော်သည် ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော လုပ်ငန်းခွင်များတွင် လုပ်ကိုင်နေကြသည်ဟု ဆိုထားသည်။ ၎င်းတို့သည် ကိုယ်ခန္ဓာ၊ စိတ်ဓာတ်နှင့်စာရိတ္တပိုင်းဆိုင်ရာတို့ကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေနိုင်သော ဘေးအန္တရာယ်ရှိသည့် လုပ်ငန်းခွင်များတွင်ရှိနေသည်ဟု ဆိုထားသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် လူငယ်ရေးရာမူဝါဒအစီရင်ခံစာအရ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အလုပ်လုပ်နိုင်သော လူငယ်လူရွယ်ဦးရေ၏ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်း တစ်ဘီလီယံခန့်ရှိခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာလူငယ်၊ လူရွယ်ထု၏ အခြေအနေသည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းများအကြား စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ယဉ်ကျေးမှု ကွာဟမှုများနှင့် မတူကွဲပြားမှုများ ကြုံတွေ့နေရသည်ဟု ဆိုထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံဖြစ်ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနည်းပါးသဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုမှာ နိမ့်ကျနေဆဲဖြစ်၍ မိသားစုဘဝများရှင်သန်ရပ်တည်ရေး၌ ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် ပညာသင်ကြားရေးကို စွန့်လွှတ်ကာ လုပ်ငန်းခွင်အမျိုးမျိုးတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံပညာရေးသမိုင်း တန်းစဉ်ကူးပြောင်းမှုကို ကြည့်မည်ဆိုလျှင် ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတစ်သန်းခွဲကျော် ကျောင်းနေခဲ့သော်လည်း မူလတန်းပြီးမြောက်သောအခါတွင် ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ ကျောင်းဆက်လက်မတက်တော့သည်ကို တွေ့ရသည်။ ထို့အပြင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကောက်ခံထားသည့်စာရင်းများအရ လုံးဝကျောင်းမနေဖူးသူ ၃ ဒသမ ၇ သန်းရှိပြီး ၎င်းတို့မှာ ပြည်နယ်များမှ အများဆုံးဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။

ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအများစုတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် လူငယ်လူရွယ်များကို ကလေးအလုပ်သမားများအဖြစ် အသုံးပြုမှုများ ရှိနေပြီး အထူးသဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုနှင့်ဆက်စပ်၍ စိန်ခေါ်မှုကြုံတွေ့နေရသော နိုင်ငံအများစုတွင် ကလေးလုပ်သားများအား ပိုမိုအသုံးပြုကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထို့ကြောင့် ကလေးအလုပ်သမားများဘဝသို့ မရောက်ချင်ဘဲရောက်နေကြသည့် ကလေးသူငယ်များမှာ မြန်မာနိုင်ငံသာမက ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအားလုံးတွင် ကြုံတွေ့နေရပေသည်။ ပညာရေးကို ဆုံးခန်းတိုင်အောင် သင်ကြားနိုင်စွမ်းမရှိဘဲ ကလေးအလုပ်သမားများအဖြစ် အသုံးပြုခံနေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအများစု၏အဖြစ်များမှာ ဝမ်းနည်းစရာဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ကဏ္ဍပေါင်းစုံစဉ်းစားပြီး အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ခံယူကာ နေပြည်တော် အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ လူမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ NGOs၊ INGOs များက စဉ်ဆက်မပြတ် အလေးထားအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသောပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး
၂။ စီးပွားရေး (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
၃။ လူမှုရေး (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသား ယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦးအား အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်တာဝန်များကို ပူးတွဲထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၃-၄-၂၀၂၁)
Table with columns: ကုမ္ပဏီအမည်, အဖွင့်ဈေး(ကျပ်), အပိတ်ဈေး(ကျပ်), ရှယ်ယာစောင်ရေ, ရှယ်ယာတန်ဖိုး(ကျပ်), MCB, ၇,၉၀၀, ၇,၉၀၀, ၀, ၀, FPB, ၁၉,၅၀၀, ၁၉,၅၀၀, ၆, ၁၁၇,၀၀၀, FMI, ၉,၂၀၀, ၉,၁၀၀, ၂,၂၁၅, ၂၀,၁၇၀,၈၀၀, TMH, ၂,၆၅၀, ၂,၆၅၀, ၃၈, ၁၀၀,၇၀၀, MTSH, ၃,၄၅၀, ၃,၅၅၀, ၂၆၁, ၉၂၁,၅၅၀, EFR, ၃,၂၅၀, ၃,၂၅၀, ၀, ၀.
ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူပါသည်။
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မြန်မာငွေကျပ် (စ) အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး = ၂၀.၉၈၃ (က) အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ = ၁၅၇၃.၃ (ဆ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၂၁၆.၉ (ခ) ဥရောပ တစ်ယူရို = ၁၈၉၇.၂ (ဇ) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၁၈၄.၉ (ဂ) တရုတ် တစ်ယွမ် = ၂၄၂.၂၇ (ဈ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း = ၁၄၅၈.၂ (ဃ) ထိုင်း တစ်ဘတ် = ၅၀.၀၇၃ (ည) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် = ၁၄၀.၈၆
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြေမု
စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး
ဘာသာပြန် - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊
စာတည်းများ - ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်း - ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉှ၊
သတင်းထောက်များ - ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း
အငယ်တန်း - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
သတင်းထောက်များ - ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
သုတေသန - ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
စာတည်းများ - ဒေါ်မြသီတာ၊ ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးတင်ထွန်းတာ၊ ဦးကျော်စွာလင်းနှင့်အဖွဲ့
အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဒေါ်အေးအေးသင်းနှင့်အဖွဲ့

ပိတ်ထားသည့် ဆေးရုံများနှင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ဆောင်သွားရန် လိုအပ်

ပိတ်ထားသည့် ဆေးရုံများနှင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ဆောင်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေး ကောင်းမွန်မှုသာ နိုင်ငံတကာနယ်ပယ်တွင်လည်း ဝင်ဆံ့မည်ဖြစ်သည့်အတွက် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်နေပြည်သူများဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်နေကြသူများဖြစ်သဖြင့် ၎င်းလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင် အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်
၆-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၁) ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၁) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စစ်ဆေးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်၊ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ် တို့နှင့်အညီ ဝန်ကြီးဌာန၏ အဓိကလုပ်ငန်းနှစ်ခုဖြစ်သည့် နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသများရှိ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်/ပြည်မ အကြားအလုပ်မရှိ ဟန်ချက်ညီညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိကကျသည့် နယ်စပ်ဒေသများတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ကျရာကဏ္ဍမှ ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ၌ သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ အရည်အသွေး ပြည့်မီစေရေး၊ အချိန်မီပြီးစီးရေးတို့ကို ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ၊ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ အဆင့်ဆင့်သော ဝန်ထမ်းများ အားလုံးက တာဝန်သိ၊ တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံမှုများဖြင့် စစ်ဆေးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကန့်သတ်ချက်များရှိနေသော်လည်း အရှိန်အဟုန်မပြတ်ဆောင်ရွက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်သည်ကို

တွေ့ရှိရကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ကြရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ၊ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များ၊ လိုအပ်ချက်များ အပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ယနေ့အစည်းအဝေးကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

သတိပြုဆောင်ရွက်ကြစေလို

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနတွင် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အတွေးအမြင် မှန်ကန်စွာဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာကျင့်ကြံရမည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ ကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြခြင်း အပေါ် အလေးအနက် မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုပြုကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်အပေါ် သစ္စာရှိရှိ တာဝန်ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် နှင့် မည်သည့်ကိစ္စမဆို နိုင်ငံ့အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှု၍ ဆင်ခြင် တုံ့တရားများဖြင့် သတိပြုဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ယုံကြည်မှုရှိရှိဖြင့် အတတ်တရားကင်းရှင်းစွာ ဆောင်ရွက်သွား ကြရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၏ အခက်အခဲများနှင့် သက်သာချောင်ချိရေးတို့ကိုလည်း မူဝါဒများနှင့်အညီ အမြဲဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှုများကို အကျဉ်းချုပ် ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးများက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို Online စနစ်ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွင်း နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် လမ်းတံတား၊ ပညာရေး၊ ရေရရှိရေး၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေး စသည့် လုပ်ငန်းစုစုပေါင်း ၅၆၀ ကို ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၆၂၃၄၃ ဒသမ ၇၆၃ ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်အထိ လုပ်ငန်း အားလုံး၏ ပျမ်းမျှ ၇၂ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ်၊ ၁၁၆ / ၂၀၂၁
၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၁၂ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်)
ဒုတိယဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များအား သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည် -
(၁) ဦးအေးထွန်း
(၂) ဦးထွန်းအို
အမိန့်အရ
အောင်လင်းဒွေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

❖ ရှေ့ဖုံးမှ
ပဲခင်းနှင့် သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၂၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုလားပဲအုပ်စုဝင်ပဲများဖြစ်သည့် ကုလားပဲဖြူကြီး (V2) မှာ သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုလားပဲဖြူကြီး (V7) မှာလည်း သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၃၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
လက်ရှိကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ အဓိကတင်ပို့ ရောင်းချနေသည့် ပဲတီစိမ်း၊ နှမ်းနှင့် မြေပဲဈေးနှုန်းတို့မှာ ကျဆင်း လျက်ရှိသော်လည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ အဓိက တင်ပို့ရောင်းချနေရသည့် မတ်ပဲ၊ ပဲစင်းနှင့် ကုလားပဲအုပ်စုဝင် ပဲများမှာဈေးနှုန်းများ မြင့်တက် ကာ အရောင်းသွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းပေး

နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများအား သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများအား သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနက ဆွမ်းဆန်တော်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် မဏိဇောတိကကျွန်းကျောင်းတိုက် မွေဝိစယသာသနာ့ဗိမာန်တော်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် သံဃာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မဏိဇောတိကကျွန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပဒုမ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်ကြီးငါးပါးကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ သာသနာတော်ထွန်းကား

ပြန်ပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည် ရှေးဦးစွာ နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် သံဃာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မဏိဇောတိက ကျွန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပဒုမ ဆရာတော်ကြီးထံမှ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို အမျိုးပြုသော ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်ကြီးများ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသည့် ရတနသုတ်၊ မေတ္တာသုတ်၊ ပုဗ္ဗဏှသုတ် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည့်ညှိတော်မူကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားရာတွင် ဝန်ကြီးဌာန

အနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ၊ မတ်နှင့် ဧပြီလများတွင် နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်ကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော် ၉၀၄ အိတ်ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင်ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာ့ဂုဏ်ရောင် ထွန်းပြောင်နေခြင်းသည် သာသနာ့အရေး ရှေ့တန်းပေးလျက် အလေးအနက် ဆောင်ရွက်တော်မူကြသော သာသနာ့ဝန်ဆောင် ဆရာတော်သံဃာတော်များ၏ ဂန္ထရုရ ပိပဿနာစုရုနစ်ဖြာကို သေချာတိကျဆောင်ရွက်တော်မူကြခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆရာတော်များ ဆွမ်း၊ ကွမ်း၊ ဘောဇဉ်မျှတပြီး သက်ရှည်ကျန်းမာစွာဖြင့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ၏ ဓုရနစ်ဖြာသာသနာတော်ကို ဆတက်ထမ်းပိုး သယ်ပိုး

ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်းနှင့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ သာသနာတော်မြတ်ကြီး အနှစ်မြားမြောင်းစွာ တည်တံ့ထွန်းလင်း ဝေစည်နိုင်ပါစေကြောင်း လျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် သံဃာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ရာဇဇာနီ သာမဏေကျော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တတေဇော ဘာသမထေရ်မြတ်ကြီးထံမှ အနုမောဒနာတရား နာကြားကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်းအမှုပေးကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့တွင် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၆၂ ကျောင်းတွင် သီတင်းသုံးနေထိုင်တော်မူကြသော ရဟန်း၊ သာမဏေ ၆၂၃ ပါးတို့အား ဆွမ်းဆန်တော် ၁၂၃ အိတ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများ၌ ဆွမ်းဆန်တော် ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ် လေးမျိုး၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများတွင် ဆွမ်းအဆင်ပြေစေရေးအတွက် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် မြို့နယ်အသီးသီး၌ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ သင်္ကန်းညီနောင်ကျေးရွာ သင်္ကန်းညီနောင်ကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့နယ် ဘုရားကုန်းကျေးရွာရှိ ကျိုက်ဒေးကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ချစ်တီးကုန်းရပ်ကွက် ကံသုံးဆင့်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၅)၊

ဖောင်းတောကျေးရွာရှိ သကျမိတာစံကျောင်းတို့ရှိ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ချစ်တီးကုန်းရပ်ကွက် ကံသုံးဆင့်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ရှိ သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်ကျောင်းများ နေ့ဆွမ်းများကိုလည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်၍ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဆတ်မြို့နယ် လွယ်တောင်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ကြိုတင်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး နှာခေါင်းစည်းများ၊ စာအုပ်၊ စာစောင်များနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၊ အခြားဘာသာရေးကျောင်းများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဝတ်ပြု ကြည့်ညှိလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု ထိန်းချုပ်ရေးကာလများအတွင်း ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုရားစေတီများအပါအဝင် အခြားဘာသာများအလိုက် ဘာသာရေးကျောင်းများအား ခေတ္တပိတ်ထားခဲ့ရပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှ စတင်၍ပြန်လည်ဖွင့်မြှောက်ခဲ့ပြီး ဝတ်ပြုခွင့်များကို ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သဖြင့် ယနေ့တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရား၊ စေတီ၊ ကျောင်းကန်များတွင် ဘုရားဖူးလာ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များနှင့် မိဘပြည်သူများက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကုသိုလ်ယူ ဖူးမြော်ကြည့်ညှိလျက်ရှိကြသည်။

အလားတူ ဟိန္ဒူ၊ ခရစ်ယာန်နှင့် အစ္စလာမ် ဘာသာဝင်များ၏ ဘာသာအလိုက် ဘာသာရေးကျောင်းများ၊ ဝတ်ပြုကျောင်းများတွင်လည်း သက်ဆိုင်ရာဘာသာဝင်များက လာရောက်၍ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဝတ်ပြုဆုတောင်းမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။

ထို့ပြင် နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့ကြီးများအပါအဝင် အခြားမြို့ကြီးများတွင် အများပြည်သူများ အပန်းဖြေနိုင်စေရန်အတွက် ပန်းခြံများ၊ ကစားကွင်းများကို ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ဈေးများ၌ ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိပြီး ဘဏ်များ၊ ဆေးရုံများ၊ လေကြောင်းခရီးစဉ်များ၊ မီးရထားခရီးစဉ်များ၊ ရေကြောင်းခရီးစဉ်များ၊ မော်တော်ယာဉ်လိုင်းများကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာဖြင့် ပုံမှန်အတိုင်း ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နှင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တို့ရှိ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်အချို့တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများကို ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကာလအတွင်း သွားလာမှုကန့်သတ်ချက်များကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ စားရေးအဆင်ပြေစေရန်အတွက် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို အိမ်အရောက် လိုက်လံပေးဝေလှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်
ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရှမ်းကျောင်းကျေးရွာ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၆)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၇)ရပ်ကွက်၊ ကုလားကြီးစုရပ်ကွက်နှင့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၁)ရပ်ကွက်နှင့် မီးကုန်းကျေးရွာတို့ရှိ အိမ်ထောင်စု စုစုပေါင်း ၁၅၄၁၀ အတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲများကို ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ တပ်နယ်အသီးသီးမှ

နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများက ပြည်သူများ၏ လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အလားတူ ယနေ့တွင်လည်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် မိုင်ကုန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု စုစုပေါင်း ၃၀၀ အတွက် ဆန်များကို အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ နယ်မြေခံ

တပ်မတော်သားများက ပြည်သူများ၏ လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဒေသခံပြည်သူများကို အဆိုပါကျေးရွာဓမ္မာရုံ၌ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ရုရှားနိုင်ငံနာမည်ကြီးသတင်းဌာနတစ်ခုဖြစ်သော RIA News သတင်းဌာနပိုင် အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် “မြန်မာဟာ ဒုတိယဆီးရီးယား လုံးဝဖြစ်လာမှာ မဟုတ်ဘူး - ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားသော အင်တာဗျူး အမေးအဖြေဆောင်းပါး

ဖေဖော်ဝါရီလဆန်းပိုင်းတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် အရပ်ဘက်အစိုးရကို အစားထိုးကာ နိုင်ငံတော်အာဏာကို လွှဲပြောင်းရယူကာ ယခင် အစိုးရခေါင်းဆောင်များကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်မှစတင်ကာ ဆန္ဒပြမှုများ နိုင်ငံအနှံ့ဖြစ်ပွားလာခဲ့ပြီး အသက်သေကျဆုံးရှုံးမှုများလည်း ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါသည်။ လက်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက RIA News သတင်းဌာနနှင့် ပြုလုပ်ခဲ့သော အင်တာဗျူးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေအပေါ် တပ်မတော်၏အမြင်၊ အင်အားသုံးဖြိုခွင်းမှုတွေ လုပ်ဆောင်ရသည့် အကြောင်းရင်း၊ နာမည်ကြီး နိုင်ငံရေးသမား နီဘယ်ဆုရ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို လက်ရှိနေအိမ်အကျယ်ချုပ်ဖြင့် ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ ၎င်းအပေါ် သံသယရှိနေသည့်အမှုများနှင့် ၎င်းနှင့် မည်သူမျှတွေ့ရှိခွင့်မရသည့် အကြောင်းရင်းတို့ကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ပါသည်။ ဆူပူဆန္ဒပြမှုများအတွင်း သေဆုံးခဲ့သူအရေအတွက်အမှန်ကို တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သလို ထိုဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ၏ နောက်ကွယ်တွင် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းက ထောက်ပံ့ပေးနေသည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာကိုလည်း သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းအနေဖြင့် ရုရှား-မြန်မာ စစ်ဘက်နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် ရုရှားနိုင်ငံထုတ် Sputnik-V ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးကို အာရှနိုင်ငံအနေဖြင့် လိုအပ်မှု ရှိ/မရှိအား တပ်မတော်အကြီးအကဲအရာရှိကြီးများ ကာကွယ်ဆေးရွေးချယ်ထိုးနှံပုံအကြောင်းစုံကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မေး - ဘာလို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်အာဏာကို လွှဲပြောင်းရယူဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာလဲဆိုတာ သိလိုပါတယ်။

ဖြေ - တပ်မတော်အနေနဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှစတင်ပြီး နိုင်ငံတဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့်အကြောင်းရင်းမှာ ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေချိုးဖောက်မှုများ ယခင်အာဏာရပါတီဘက်မှ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့အတွက်ဖြစ်ပါတယ်။ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၃၉.၄ သန်းရှိတဲ့အနက်မှ မဲမသမာမှုပေါင်း ၁၀.၄ သန်းကျော်ရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ပါတယ်။ မဲအားလုံးရဲ့ ၂၅ % ဟာ အလိမ်အညာတွေ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒီလိုမျိုးပမာဏရှိတဲ့ ချိုးဖောက်မှုတွေကို ဘယ်လိုနိုင်ငံကမှ လက်ခံနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ တပ်မတော်အနေနဲ့ အဆိုပါချိုးဖောက်မှုတွေကို စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ခဲ့ပါတယ်။ သက်သေအထောက်အထားနဲ့တကွ ထုတ်ပြန်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွေပြုလုပ်ပြီး ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ တာဝန်ရှိတဲ့အစိုးရကိုလည်း ဖြေရှင်းပေးဖို့ တရားဝင်တောင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ ယခင်အာဏာရအစိုးရအဖွဲ့မှာ ဒါတွေကိုဖြေရှင်းဖို့အချိန် ၃ လ လုံလောက်လောက် ရှိခဲ့ပါတယ်။ တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်ကြတဲ့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ လွှတ်တော်နှင့် အစိုးရထံတို့က လျစ်လျူရှုကာ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိတဲ့အပြင် ဖြေရှင်းချက် တစ်စုံတစ်ရာပင် မပြုလုပ်ခဲ့ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့က ဒီမိုကရေစီဆန်စွာ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာဖွေတောင်းဆိုခဲ့ပေမယ့် သူတို့က အာဏာရှင်ဆန်စွာ လျစ်လျူရှုခြင်းပင်ဖြစ်ကြပါတယ်။ ထိုအကြောင်းတွေကြောင့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအရ မဖြစ်မနေနိုင်ငံကိုအရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာရတဲ့အဆင့်ထိ ရောက်ရှိလာခဲ့ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြောရမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့သည်သာ ဒီမိုကရေစီရဲ့ အနှစ်သာရ ပျက်သုဉ်းမယ့်အရေးက ကာကွယ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံကို စစ်မှန်တဲ့ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်မှာ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး - ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီအကြောင်းအရာတွေကြောင့် မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ဆူပူဆန္ဒပြမှုများအပြား ဖြစ်ပေါ်လာတာကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး Mrs. Michelle Bachlet က မြန်မာနိုင်ငံကို ဆီးရီးယားနဲ့ပင် နှိုင်းယှဉ်ပြောကြားထားတာရှိပါတယ်။ ဒီလိုပြောကြားလာတဲ့အခြေအနေအပေါ် ဗိုလ်ချုပ်အနေနဲ့ ဘာများမှတ်ချက်ပေးလိုပါသလဲ။ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြသူတွေအပေါ် မလိုလားအပ်တဲ့ အင်အားသုံးနှိမ်နင်းမှုတွေရှိတယ်လို့ ပြောနေကြတာကိုလည်း လက်ခံပါသလား။

ဖြေ - မိတ်ဆွေတို့ ကြားသိနေရတဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှာ ဆန္ဒပြမှုတွေရှိနေတယ်ဆိုတာကတော့ မှန်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်နေတဲ့ အခြေအနေ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းအား RIA News သတင်းဌာနက တွေ့ဆုံမေးမြန်းစဉ်။

တွေကို လေ့လာသုံးသပ်ဖို့အတွက် အချိန်လုံလုံလောက်လောက် ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဆန္ဒပြမှုတွေကို အဆင့် ၅ ဆင့်ခွဲသတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ပထမအဆင့်ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့အထိ သတ်မှတ်ပါတယ်။ ထိုကာလတုန်းက အမှန်တကယ်ပင် ဒီမိုကရေစီလိုလားတဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ထို့အတူပင် မိမိတို့ရဲ့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအနေနဲ့လည်း ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ နည်းဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်းသာ ကျင့်သုံးထိန်းသိမ်းခဲ့ပြီးတော့ မည်သည့်အင်အားသုံးဖြိုခွင်းမှုမှ မပြုလုပ်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါဟာ လက်တွေ့မြေပြင်မှာတွေ့ရှိခဲ့ရတဲ့ အမှန်တရားတစ်ခုပါ။

CDM လှုပ်ရှားမှုတွေ လှုံ့ဆော်ဖန်တီးလာ

ဒုတိယအဆင့်ကတော့ ဖေဖော်ဝါရီလ ဒုတိယအပတ်နေ့ကပိုင်းမှာ စတင်လာခဲ့ပါတယ်။ ခုနဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြသူလို သတ်မှတ်ထားတဲ့အဖွဲ့တွေဟာ အစိုးရယန္တရားပျက်သုဉ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို စတင်ဆောင်ရွက်လာကြပါတယ်။ CDM လှုပ်ရှားမှုတွေကို လှုံ့ဆော်ဖန်တီးလာကြပါတယ်။ ထိုလှုပ်ရှားမှုနှင့်အပြိုင် Shadow Government တစ်ခုကို ဖွဲ့စည်းလာခဲ့ကြပါတယ်။ ထိုကဲ့သို့ လှုံ့ဆော်မှုတွေကြောင့် သာမန်ဆန္ဒပြနေသော ပြည်သူလူထုဟာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို စတင်တိုက်ခိုက်ရလာကြပြီး တရားဥပဒေမိုးမိုးရေစတင်ယိုယွင်းလာခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ ကိုယ့်အလုပ်ကိုသွားနေတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေကို နှောင့်ယှက်လာကြပါတယ်။ အခြားငြိမ်းချမ်းစွာနေလိုတဲ့ ပြည်သူတွေကိုလည်း နှောင့်ယှက်ဖိအားပေးလာကြပါတယ်။ လူငယ်တွေကိုလည်း နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးနဲ့ လမ်းပေါ်ထွက်လာအောင် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်ခဲ့ကြပါတယ်။ မိမိတို့ဘက်မှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေဟာ ဒီလိုလှုပ်ရှားမှုတွေအပေါ် အတတ်နိုင်ဆုံး သည်းခံတုံ့ပြန်နေခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ Water Cannon တွေကိုသာ အသုံးပြုပြီး အသံပေးပစ်ဖောက်ခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

တတိယအဆင့်ကတော့ ဖေဖော်ဝါရီလ စတုတ္ထအပတ်မှာ စတင်လာခဲ့ပါတယ်။ ဆူပူဆန္ဒပြသူတွေအနေနဲ့ အကြမ်းဖက်နည်းဗျူဟာတွေကို အသုံးပြုပြီးတော့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို တိုက်ခိုက်လာကြပါတယ်။ ထိုကာလမှာ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြသူဆိုတာ မရှိတော့ပါဘူး။ အကုန်လုံးဟာ လက်နက်ကိုယ်စီနဲ့ ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကအားဖြင့် ထိုအကြမ်းဖက်မှုတွေကို ဦးဆောင်သူတွေဟာ NLD ပါတီဝင်တွေနဲ့ ၎င်းပါတီကို အစွန်းရောက်ယုံကြည်သူတွေ ဖြစ်ကြပါတယ်။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် “ငါနဲ့မတူ ငါ့ရန်သူ” ဆိုတဲ့ မူဝါဒကို ကျင့်သုံးလာခဲ့ကြပါတယ်။ တစ်စုံတစ်ဦးကများ ၎င်းတို့နဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက်အမြင်ရှိပါက ထိုသူဟာ သာမန်ပြည်သူပင်ဖြစ်လင့်ကစား လက်ရှိဖြစ်ပျက်နေတဲ့အခြေအနေများကို သူတို့နားလည်သလို နားမလည်ပါက အခြားမည်သည့်အကြောင်းပြချက်မှမရှိ သတ်ပစ်ရန် ဝန်မလေးကြတော့ပါ။ ထိုသို့ သတ်လိုတဲ့ အခါများတွင် လက်ရဲဇက်ရရှိသော ကြေးစားလူသတ်သမားများကိုပင် ငှားရမ်းလုပ်ကြံသတ်ဖြတ်တာတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ထိုအကြောင်းအရင်းများကြောင့် ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ပိုင်းမှစတင်ကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် လက်နက်ကိုင်စွဲ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းနေသော လူအုပ်ကြီးများကို ဖြိုခွင်းရန်အတွက် ပစ်ခတ်မှုတွေ စတင်ဆောင်ရွက်လာခဲ့ရပါတယ်။ ဒါတွေကိုပင် အစီအစဉ်ရှိရှိ ရိုက်ကူးမှတ်တမ်းတင်ပြီး

အနောက်နိုင်ငံမီဒီယာတွေနဲ့ အနောက်နိုင်ငံအထောက်အပံ့ခံ ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေကို ချဲ့ကားပုံဖော်ရေးသားခဲ့ကြတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ လှုပ်ရှားသူနဲ့ ရိုက်ကူးသူ ဟန်ချက်ညီညီ ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်ကာ ကမ္ဘာကို လုပ်ကြံပြုသနေကြတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို သတင်းမီဒီယာလွှမ်းမိုးမှုရပြီလို့ သူတို့ သုံးသပ်လိုက်ကြတဲ့အချိန်မှာပင် မကြာခင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းကို R2P တွေ ဝင်လာတော့မယ်ဆိုပြီး သတင်းလွှင့်တော့တာပါပဲ။

အဲဒီနောက်မှာ အဆင့် ၄ ကို ကူးပြောင်းလာခဲ့ပါတယ်။ မြို့ရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဆောက်အအုံတွေကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်လာကြပါတယ်။ ဒီလိုတိုက်ခိုက်လာတဲ့အဖွဲ့တွေထဲမှာ အဖွဲ့ ၃ ဖွဲ့ခွဲ တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ ပထမအဖွဲ့ကတော့ NLD ပါတီဝင်တွေနဲ့ အစွန်းရောက်ထောက်ခံသူတွေဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒုတိယတစ်ဖွဲ့ကတော့ လူရမ်းကားလူမိုက်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ တတိယတစ်ဖွဲ့ကတော့ ကြေးစားအကြမ်းဖက်သမားတွေပါ။ ထိုအဖွဲ့ ၃ ဖွဲ့ပေါင်းစပ်ထားတဲ့ အကြမ်းဖက်လူအုပ်ကြီးက သူတို့ကိုသူတို့ “ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြသူ” ဆိုပြီး ဆက်လက်ခံယူထားကြပြီးတော့ စက်ရုံတွေကို မီးရှို့တာတွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်တာတွေ၊ အစိုးရလုပ်ငန်းတွေကို နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်တာတွေ ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြပါတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ပြည်ပရော ကုလသမဂ္ဂရော ဘယ်သူကမှ သူတို့ကို လာရောက်ကူညီတိုက်ခိုက်ပေးမှာ မဟုတ်ဘူးဆိုတာ သဘောပေါက်လာကြတဲ့အခါမှာ လူငယ်အချို့ဟာ ကြရာမရသည့်အဆုံး လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများထံ ထွက်ပြေးကာတောခိုလာကြပါတော့တယ်။ အဲဒီအခါမှာတော့ သူတို့ဟာ လက်ရှိအစိုးရကို တန်ပြန်တိုက်ခိုက်မယ့် ဖက်ဒရယ်စစ်တပ်အသစ်တစ်ခု တည်ထောင်တော့မယ်လို့ ကြွေးကြော်လာခဲ့ကြပါတယ်။

ပြည်လုံးကျွတ်ဆူပူအုံကြွမှုတွေလုပ်ဖို့ စီစဉ်လာကြ

အဆင့် ၅ ကိုတော့ မြန်မာ့တပ်မတော်နေ့ဖြစ်တဲ့ မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့မှာ ပြည်သူ့တော်လှန်ရေးနေ့လို့ခေါင်းစဉ်တပ်ပြီး ပြည်လုံးကျွတ်ဆူပူအုံကြွမှုတွေလုပ်ဖို့ စီစဉ်လာခဲ့ကြပါတယ်။ လမ်းပေါ်မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကိုသာမက ရဲစခန်းများ၊ အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးအဆောက်အအုံများနဲ့ အများပြည်သူနေအိမ်များကိုပါ ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်လာကြပါတယ်။ ဧပြီလဆန်းမှစတင်ပြီး ၎င်းတို့ဟာ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး၊ လက်လုပ်မိုင်းများ၊ လက်ပစ်ဗုံးများဖြင့် အစိုးရအဆောက်အအုံများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၊ ၎င်းတို့နှင့် နိုင်ငံရေးအမြင်ချင်းမတူညီသော သာမန်ပြည်သူများကို ပစ်ခတ်ဖောက်ခွဲအကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းတွေကို စတင်ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီအဖျက်အမှောင်လုပ်ငန်းတွေကို မိမိတို့ဘက်က တရားဥပဒေအတိုင်းပဲ တုံ့ပြန်ခဲ့ပါတယ်။

တကယ်လို့ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးအနေနဲ့ ဒါတွေကို ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြသူလို့ ပြောဆိုသုံးစွဲချင်တယ်ဆိုရင်တော့ ပထမအဆင့်ကာလအတွက်သာ မှန်ပါလိမ့်မယ်။ ယခုလက်ရှိအချိန်မှာတော့ လမ်းပေါ်ထွက်ဆန္ဒပြသူတွေဟာ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဆင့်ကို ရောက်ရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့မှာ လက်နက်တွေ၊ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းတွေ ရှိတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ “ငါနဲ့မတူ ငါ့ရန်သူ” ဆိုတဲ့ စာမျက်နှာ ၆ သို့ ❖

မေတ္တာရေးရှု ...

ကိုထွန်းခင်

မျက်မှောက်ကာလတွင် လူငယ်အချို့သည် ပုဂ္ဂိုလ်စွာ ဝါဒစွဲဖြင့် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကြောင့် ထင်ရာ စိုင်းနေသည်။ မသမာသူ လူလည်း၊ လူနပ် နိုင်ငံရေး သမားများ၊ နိုင်ငံကို ပျက်စီးစေလိုသူများ၊ နယ်ချဲ့ လက်ပါးစေများက လူငယ်များကို ရှေ့တန်းတင်ပြီး နောက်ကွယ်မှ မြှောက်ပင့်သွေးထိုးနေကြ၏။ လမ်းပေါ်ထွက်အောင် တိုက်တွန်းအားပေးနေကြ၏။ လူငယ် အချို့က ၎င်းတို့၏ သွေးဆောင်ဖြားယောင်း မှုများကို နားယောင်ပြီး တိုင်းပြည်ဖျက်ဆီးမည့် စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်နေကြသည်။

လူငယ်ဆိုရာ အမှန်ပြင်နိုင်သူများဖြစ်ရန် အရေးကြီး

လူငယ်ဆိုရာတွင် ကျောင်းသားလူငယ်၊ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းလူငယ်၊ ပညာရှင်လူငယ်၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူလူငယ် စသည်ဖြင့် လူငယ်ထု များရှိပြီး အရာရာကို စူးစမ်းလိုစိတ်ဖြင့် စွန့်စားလုပ် ကိုင်လိုသည့် လူငယ်များသည် ဘဝလမ်းကြောင်း မြေပြင်တန်းအောင် ဆိုဆုံးမရလှယ်သော အမှားသိမြင် ပြီး အမှန်ပြင်နိုင်သူများဖြစ်ရန် အရေးကြီးလှသည်။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအချို့သည် အစိုးရ၏အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားရပ်ဆိုင်းစေရန် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သူတို့ အလိုကျ အာဏာဖိဆန်ရေးလှုပ်ရှားမှု (CDM) တွင် ပါဝင်နေပြီး မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းခွင်ကို စွန့်ခွာသွားကြ သည်။ တိုင်းပြည်ကို နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်မည့် စီမံကိန်းတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်နေကြ၏။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းက ရုံးမတက်ဘူး၊ ပြည်သူက အခွန်မဆောင်ဘူး၊ အုပ်ချုပ်၍မရအောင် ထုတ်ပြန် ခြင်းမှန်သမျှ မလိုက်နာ၊ မဆောင်ရွက်ဘူးဆိုကာ ဆန့်ကျင်နေကြသည်။ ပြင်ပမှ ဝေဖန်သူတို့ကလည်း အဖြစ်မှန်ကို သေချာမကြည့် သို့မဟုတ် မြင်ချင်သည် ကိုသာမြင်ပြီး ဝေဖန်နေကြသည်။ အမှန်တရားအချို့ ကို ဖုံးကွယ်ထားပြီး လူငယ်တို့ နားမလည်နိုင်သည့် စကားအသုံးအနှုန်းတို့ဖြင့် စည်းရုံးသိမ်းသွင်းကာ ဆူပူအုံကြွမှုတွင် ဦးဆောင်ပါဝင်စေသည်။

တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်၏ လုပ်ငန်းတာဝန် များကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီ လဆန်း တွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းခဲ့သော်လည်း ဖေဖော်ဝါရီလ လယ်တွင် ဒီမိုကရေစီဟု ကြွေးကြော်ကာ ဆူပူ အကြမ်းဖက်မှုအသွင်သို့ ကူးပြောင်းခဲ့ပြီး မင်းမဲ့ စရိုက်ဆန်သည့် ဥပဒေချိုးဖောက်မှုများကိုပါ လုပ်ဆောင်လာခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်အာဏာဆိုသည်မှာ အချုပ်အခြာ အာဏာဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာတွင် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဆိုသည့် အာဏာသုံးရပ်ရှိပြီး ယခု ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်ကို တာဝန်ယူ

အုပ်ချုပ်နေခြင်းဖြစ်သောကြောင့် ထိုအာဏာ သုံးရပ်ကို တပ်မတော်က ပြည်သူလူထုကိုယ်စား ထိန်းညှိဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်ကို ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းမှ သွေဖည်မည်မဟုတ် ကြောင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက အတိအလင်းပြောကြားထားပြီး ဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းအတိုင်း မသွားဘဲ အာဏာရှင်စနစ်ကို သွားနေသည့်အတွက် တည့် မတ်ခွဲခြင်းဖြစ်ပြီး စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်ရေး၊ စည်းကမ်းရှိပြီး ခိုင်မာသည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး အတွက် ခေတ္တတာဝန်ယူထိန်းသိမ်းခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားထားသည်။

၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲတွင်မရိုးမသားဆောင်ရွက် ခဲ့သည့် ဥပဒေမဲ့လုပ်ဆောင်မှုကြောင့် တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို မလွှဲမရှောင်သာ ဥပဒေနှင့်

အားလုံးတွင် ပြည်သူသည် အခရာကျနေသည်။ မြန်မာ့သမိုင်း၊ မြန်မာ့ရာဇဝင်တွင်လည်း ပြည်သူ သည် အဓိကကျခဲ့သည်ကို သမိုင်းက သက်သေထူ လျက်ရှိသည်။

အစိုးရတစ်ရပ်သည် ဘယ်လောက်ပင် စိတ် စေတနာကောင်းဖြင့် နိုင်ငံကို တည်ဆောက်စေ ကာမူ ပြည်သူ၏ပူးပေါင်းမှု၊ နားလည်လက်ခံမှု မပါဝင်ဘဲ ခရီးပေါက်ရောက် အောင်မြင်မည်မဟုတ်၊ ပြည်သူ၏ထောက်ခံမှု ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် နိုင်ငံကို တည်ဆောက်ခရီးဆက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ပြည်သူအများ၏ နားဝင်လက်ခံမှု ကို ရရှိအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်မှသာ အုပ်ချုပ်သူ အစိုးရ၏ လုပ်ဆောင်ချက်သည် မုချအောင်မြင် တိုးတက်မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူတို့၏ အခက်အခဲ များ၊ လိုအပ်ချက်များကို တတ်နိုင်သမျှ ဖြေရှင်း

ပြည်သူတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်အလိုငှာ ကာကွယ်တားဆီးရမည်ဖြစ်သည်။

မေတ္တာတရားဖြင့်သာ

ပြည်သူတို့ လိုအပ်နေချိန်တွင် မိမိတို့၏ စိတ် ခံစားချက်၊ အထင်အမြင်အယူအဆတို့ကို ဘေးဖယ် ကာ ပြည်သူကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်သာ ပြည်သူ့မေတ္တာကို ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး စာနာနားလည်ခြင်း၊ ရိုင်းပင်းကူညီခြင်း၊ ကိုယ်ချင်းစာနာခြင်း၊ မေတ္တာတရားဖြင့်သာ မိမိတို့ လိုရာခရီးကို ပေါက်မြောက်အောင်မြင်အောင် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်သည်။

သို့မို့ကြောင့် ပြည်သူ၏ ထောက်ခံမှုရရှိသည့် အစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်ရန်၊ ပြည်သူ၏ မေတ္တာကို ရရှိရန် အုပ်ချုပ်သူများကလည်း မေတ္တာဖြင့်သာ ချူကြရ မည်ဖြစ်သည်။

“မညွတ်သသူ၊ ထိုထိုလူကို ငင်ချူမာတ်အား၊ အကြောင်းများတွင် ဝတ်စားတန်ဆာ၊ လယ်ကျေးရွာနှင့် ဥစ္စာဆင်ခြင်၊ ပေးကမ်းခြင်းလျှင် အရင်းရှေ့တည်၊ ကျင့်ရိုးမည်၏။ မကြည်ရှောင်ရှား၊ ရိုင်းလေငြားလည်း ထံပါးသွေးဆောင်၊ ကြိုးနယ်နှောင်သည် ယဉ်အောင်မျက်ချစ် အပြီးတည်း” ဟု ရှင်မဟာရဋ္ဌသာရ၏ သံဝေဂပျို့တွင် ဖော်ပြ ထားသည်။

ထို့ကြောင့် အများပြည်သူ ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကြီးပွားချမ်းသာ၊ ပျော်ရွှင်သာယာစေရန် မိမိအကျိုး ကို မမျှော်ကိုးဘဲ မေတ္တာဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း သည်သာ ဗုဒ္ဓဘုရားဟော ဗြဟ္မစိုရ်တရား ဖြစ်သည်။

ရန်သူပင်ဖြစ်လင့်ကစား မေတ္တာအစွမ်းဖြင့်သာ အောင်နိုင်ရာ တစ်မြေတည်းနေ တစ်ရေတည်း သောက်ကြသူ ပြည်ထောင်စုဖွား မြန်မာနိုင်ငံသား များဖြစ်ကြသည့် အုပ်ချုပ်သူအစိုးရနှင့် ပြည်သူ အားလုံးသည် တစ်ဦးကိုတစ်ဦး နားလည်ခွင့်လွတ် ကာ လုံခြုံအေးချမ်းစွာ အေးအတူပူအမျှ နေထိုင်နိုင် ရန် မေတ္တာရေးရှု ဦးတည်ဆောင်ရွက်သင့်ကြပါ သည်။

နိုင်ငံတော်မှ အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် လုပ်ငန်းယန္တရားကို ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေကြသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဆင့်ဆင့် သည်လည်း နိုင်ငံအကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာ၊ ဥပေက္ခာ တည်းဟူသော ဗြဟ္မစိုရ်တရား လေးပါးကို လက်ကိုင်ထားကာ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် စည်းကမ်းတကျ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ရေးသားတင်ပြ လိုက်ရပါသည်။ ။

❖ အစိုးရတစ်ရပ်သည် ဘယ်လောက်ပင် စိတ်စေတနာကောင်းဖြင့် နိုင်ငံကို တည်ဆောက်စေကာမူ ပြည်သူ၏ပူးပေါင်းမှု၊ နားလည်လက်ခံမှု မပါဝင်ဘဲ ခရီးပေါက်ရောက် အောင်မြင်မည်မဟုတ်၊ ပြည်သူ၏ထောက်ခံမှု၊ ပူးပေါင်း ပါဝင်မှုဖြင့် နိုင်ငံကို တည်ဆောက်ခရီးဆက်ကြရမည်ဖြစ်။

❖ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး စာနာနားလည်ခြင်း၊ ရိုင်းပင်းကူညီခြင်း၊ ကိုယ်ချင်းစာနာခြင်း၊ မေတ္တာတရားဖြင့်သာ မိမိတို့လိုရာခရီးကို ပေါက်မြောက်အောင်မြင်အောင် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်။

အညီ ထမ်းဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး အရေးပေါ်ကာလ တာဝန်များ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ ကာ တာဝန်လွှဲပြောင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကို လည်း ပြောကြားထားသည်။

ဦးတည်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်သင့် ထို့ကြောင့် ပြည်သူများ၏ စိတ်ရှည်မှု၊ နိုင်ငံ ရေးအသိပညာရေချိန်မြင့်မားမှုတို့ဖြင့် နိုင်ငံကို ကောင်းမွန်တိုးတက်သည့် လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ဦးတည်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်သင့်သည်။ ကြမ်းတမ်းမှု၊ ရက်စက်မှု၊ ကလဲ့စားချေတုံ့ပြန်မှု၊ ဥပဒေမဲ့လုပ်ရပ်တို့ကို လုပ်ဆောင်မှုတို့ဖြင့် ပြည်သူတို့ လိုလားသည့် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းသည် မြောင့်တန်းနိုင်မည် မဟုတ်ချေ။

နိုင်ငံတကာဖြစ်စဉ်များကို လေ့လာကြည့်လျှင် ပြည်သူများ၏ အရေးပါမှုကို သိမြင်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းနှင့် ခေတ်ပေါ်ဖြစ်ပျက်နေမှု

ဆောင်ရွက်ပေးပြီး စိတ်စေတနာအရင်းခံဖြင့် ကောင်းမွန်သည့် ဝန်ဆောင်မှုတို့ကို ဖြည့်ဆည်းပေး ခြင်းဖြင့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူအကြား အဖုအထစ်များ၊ သံသယများကို ပြေလျော့ကာ ထိုမှတစ်ဆင့် ယုံကြည် မှု၊ နားလည်လက်ခံမှုကို တည်ဆောက်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

အစိုးရ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အကောင် အထည်ဖော်ရသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လည်း ဘယ်လိုပင် အခက်အခဲများကြုံစေကာမူ ပြည်သူကိုမျက်နှာမူကာ ပြည်သူ့အတွက်ဆိုလျှင် နေရာမရွေး၊ အချိန်မရွေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် လိုအပ်လှသည်။

ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်လိုသည့် ပြည်သူလူထု အတွက် တပ်မတော်၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့ရဲများ စသည့်ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများသည် လည်း ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ၊ လုယက်ဖျက်ဆီးမှု များ၊ မင်းမဲ့စရိုက်ဆန်စွာ လုပ်ဆောင်နေမှုများကို

❖ စာမျက်နှာ ၅ မှ အယူဝါဒကို လက်ကိုင်ထားတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ အစိုးရဝန်ထမ်းတွေနဲ့ သာမန်ငြိမ်းချမ်းစွာ အလုပ် လုပ်နေကြတဲ့ ပြည်သူတွေကို ဖမ်းဆီးသတ် ဖြတ်တယ်။ ဒီလူတွေကို Mrs. Michelle Bachlet က “ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြသူတွေ” လို့ သတ်မှတ်သုံးနှုန်း နေရင်တော့ အမှားကြီး မှားသွားမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူ့ကို မေးလိုတာက ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံ အတွင်း ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု အခြေအနေတွေကို အမှန်တကယ်ရော နားလည်ပါရဲ့လားဆိုတဲ့ မေးခွန်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံကို ဆီးရီးယားနိုင်ငံလို ဖြစ်စေချင်နေကြတာပါ။

အနောက်နိုင်ငံတွေက ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှာ ဖြစ်ပျက်ခဲ့တာတွေကို ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံထဲမှာ မြင်ချင်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ယုံယုံကြည်ကြည် ပြောနိုင်တာကတော့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာ ဒီလိုမျိုးဘယ်တော့မှ ဖြစ်လာမှာ မဟုတ် ပါဘူး။ မြန်မာ့တပ်မတော်နဲ့ လက်ရှိတာဝန်ယူထား ရတဲ့ အစိုးရဟာ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းနေတာဖြစ်ပြီး ပြည်သူက နားလည် ထားတဲ့ ဒီမိုကရေစီထက်ကိုပိုပြီး စစ်မှန်ခိုင်မာ ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လမ်းကြောင်းဟာ မှန်ကန်ပြီးသား ဖြစ်ပါတယ်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။)

ခေတ်သစ်နယ်ချဲ့ အလိုကျ ရူးရူးနှမ်းနှမ်း လိုက်ပါမိရင် ဘဝတွေကြွေလွင့်ကြရမယ်။ မကောင်းမှုရှောင်ကာ ကောင်းမှုဆောင်နိုင် ကြပါစေ။ စိတ်ဖြူနှုတ်ဖြူ - အလုပ်ဖြူတဲ့ လူငယ်တွေ။

ဧပြီ ၂၃ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၁၇ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၃-၄-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၂-၄-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၃-၄-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း(၁,၅၀၇)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်(၁၇)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂,၅၆၅,၀၀၇)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၂,၇၀၄) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၄) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၁,၉၂၅) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။

- ** ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် -
- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊ လက်ကို မကြာခဏဆေးကြောခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန်၊
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကို တစ်ဦး အသိ ပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများ အား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃

သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

မရှိမဖြစ်အရေးကြီး

အစည်းအဝေးတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းအတွက် ပြည်သူ့ဆေးရုံများကို အဓိက အားကိုးအားထားပြုနေရပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ ဆေးရုံများ၌ ဆေးကုသမှုဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆရာဝန်များအပြင် သူနာပြုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍမှာ မရှိမဖြစ် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်ကာလတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်မှု မရှိသည့် ဆေးရုံများရှိသော်လည်း ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်း များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်မပျက် တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေသူများလည်းရှိပြီး ရှိသည့်အင်အားဖြင့် လူနာများ၏ ရောဂါရှာဖွေရေး၊ ဆေးကုသရေးတို့ကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေ သည်ကို သိရှိရသည့်အတွက် အထူးချီးကျူးဂုဏ်ယူပါ ကြောင်း၊ ဆေးရုံဝန်ထမ်းများနည်းတူ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများသည်လည်း မိမိတို့တာဝန် ကျရာနေရာများတွင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေကြသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းများဖြစ်သည့်အတွက် ဝန်ထမ်း ကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထုအပေါ် သစ္စာစောင့်သိရန် လိုအပ်သလို ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း များသည် မိမိတို့ Professional အလိုက် ထိန်းသိမ်း ရမည့် ကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကာ ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆေးရုံ များ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် လူနာ အများအပြား အခက်အခဲတွေ့ရှိကာ ထိခိုက်နစ်နာမှု များ ရှိနေကြပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဆေးကုသမှု ရရှိရန် နှောင့်နှေးခြင်းကြောင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင် များ အသက်ဆုံးရှုံးခြင်း၊ မွေးကင်းစကလေးများ အသက်ဆုံးရှုံးခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်ပါက ဝမ်းနည်းဖွယ်ရာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နာတာရှည် ကျောက်ကပ်ရောဂါ လူနာများအတွက် ကျောက်ကပ်သွေးသန့်စင်ခြင်း ကဲ့သို့ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများမှာ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်



နေရမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်ပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို သင်တန်းရရှိပြီး သူနာပြုများက ကျွမ်းကျင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြသဖြင့် လူနာများအကျိုးအတွက် မိမိတို့ရှိသည့်အင်အားဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ကြစေလိုပါကြောင်း။

တိုက်ခိုက်ဟန့်တားလျက်ရှိ

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း လိုအပ်ချက်များကို ပံ့ပိုးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပါ ကြောင်း၊ သူနာပြု/သားဖွားသင်တန်းကျောင်းများရှိ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ သူနာပြု ဆရာမကြီးများသည် မိမိတို့၏ညီမငယ်သူနာပြုများ၊ သင်တန်းသူ/ သင်တန်းသားများအတွက် အနန္တဂိုဏ်းဝင်ဆရာများ ဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ အခြားဝန်ထမ်းများအတွက် Role Model များ ဖြစ်သည့်အလျောက် ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးကို စောင့်ရှောက်နိုင်သော Professional ပီသသော စိတ်ဓာတ်များ၊ အပြုအမူများကို လက်ဆင့် ကမ်းပေးကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ယခုအချိန် ကာလ၌ မမှန်ကန်သော သတင်းစကားအမျိုးမျိုးကို နားယောင်ကာ မိမိတို့ ဝန်ထမ်းအချင်းချင်း စည်းလုံး ညီညွတ်မှုပျက်ပြားကြရသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါ ကြောင်း၊ ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုသူများ မဝင်ရောက်နိုင်အောင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူ များကို သတင်းအမှားများဖြင့် အမျိုးမျိုး တိုက်ခိုက် ဟန့်တားလျက်ရှိပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းမှားများကို ဖြန့်ဝေခဲ့ကြသော်လည်း မိမိတို့ အနေဖြင့် မိမိတို့ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို

ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကာ လုပ်ငန်းများ အောင်မြင် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များကိုလည်း လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်မဝင်ရောက်အောင် ဖြန့်ဝေ နေသည့်သတင်းအမှားများကို အမှန်မြင်အောင် ရှင်းလင်းပြောပြကာ မိမိတို့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း များ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပြန်လည်တည်ဆောက်၍ ထိန်းသိမ်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလုပ်တာဝန် ပြန်လည်ထမ်းဆောင်လိုသော ဝန်ထမ်းများကို လုပ်ငန်းခွင်သို့ ဝင်ရောက်နိုင်အောင် ပံ့ပိုးကူညီပေးစေ လိုပါကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လမှစတင်၍ ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလူနာများ ပြန်လည် များပြားလာပြီး New Variant ရောဂါပိုး ပျံ့နှံ့မှုများ လည်း ရှိနေသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း မပျော်လျှောစေလိုပါ ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသော နိုင်ငံတော်၏လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ရေး အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ရသည်များရှိရာ တစ်ဦးချင်း တစ်ယောက်ချင်းက သတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း စည်းကမ်းလိုက်နာကြရန်မှာ ပိုပြီး အရေးကြီးလာပါ ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း စံပြုအဖြစ် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်း၊ စနစ် တကျ လက်ဆေးခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာ နေခြင်း စသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာ ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး

ဦးမျိုးလှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးစိန်ဝင်း၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြတ်ဝဏ္ဏစိုး၊ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဒေါက်တာတင်ထွန်း၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့ ဆေးရုံများမှ ဦးစီးအရာရှိ၊ သူနာပြုအုပ်၊ သူနာပြု ဆရာမကြီးများ၊ သူနာပြု/သားဖွားသင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဓာတ်ခွဲ/ဓာတ်မှန်/ဆေးဝါး/ အကြော/မျက်မှန်/နား စသည့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအရာရှိ၊ ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန် အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များဖြစ်သည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့မှ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ အမျိုးသားကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန် မြို့)တို့နှင့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဝန်ကြီး ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် နယ်စပ်ဂိတ်များ/ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များမှ ဝင်ရောက်လာသူများမှ တစ်ဆင့် မျိုးဗီဇပြောင်းကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးများ မိမိတို့ နိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုအား ထိရောက်စွာ ကာကွယ်တားဆီးရေးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နောက်ထပ်လှိုင်းတစ်ခုအသွင် ဖြစ်ပွားမှုမရှိ စေရေးအတွက် ရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်း များကို ယခုထက်ပိုမိုအားဖြည့် ဆောင်ရွက်မည့်အစီ အစဉ်များ၊ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားသူ သံသယလူနာများအား ရှာဖွေ ဖော်ထုတ်၍ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများကို အားဖြည့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များ၊ ရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ဆေးဝါးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ အလုံအလောက်ဖြန့်ဖြူးပေးမည့် အစီအစဉ်များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာများလက်ခံကုသပေးမည့် အစီအစဉ် များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး/ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သည့် အရင်း အမြစ်များ ယခုထက် ပိုမိုလုံလောက်စွာရရှိစေရေး အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ အလိုက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ၊ ကျန်းမာရေးပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေး ကြသည်။

သတင်းစဉ်

လီဆယ်ဝါဒနှင့် ကျွန်ုပ်တို့အချင်းချင်း

ကြိုငံသင်း

လွတ်လပ်ချင်ကြ၊ စိတ်ထင်တိုင်း ပြောဆိုပြုမူ လုပ်ဆောင်ချင်ကြတာ လူ့သဘာဝပါ။ အတိုင်းအဆ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ရှိဖို့ကတော့ အရေးကြီးဆုံး ဆိုတာ မေ့ထား။ ဖယ်ထား၊ လျစ်လျူရှုထားလို့တော့ မရပါ။

မြန်မာ့နိုင်ငံရေးမှာ ဒီမိုကရေစီခေါင်းစဉ် အောက်က မသမာမှုတွေ၊ မတရားမှုတွေ၊ မရိုးသားမှု တွေ၊ မမျှတမှုတွေ၊ မရေရာမှုတွေ တစ်ပုံတစ်ပင်နဲ့ အရှက်မဲ့စွာ၊ သိက္ခာမဲ့စွာ၊ တရားလက်လွတ် အတ္တ ဝါဒီ လောင်းရိပ်မည်းကြီးနဲ့၊ သောကတွေ တစ်ပွေ့ တစ်ပိုက်နဲ့ ဖြတ်သန်းခဲ့ကြရတယ်။ အခုလိုခက်ခဲတဲ့၊ မလွယ်ကူတဲ့၊ ထိခိုက်ပွန်းပဲ့တဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေနဲ့ မကြုံ တွေ့လိုလို့ မြန်မာ့နိုင်ငံရေးမှာ ရိုးသားပါ။ တစ်ကိုယ် ကောင်းမဆန်ဖို့၊ ငါတကောမလုပ်ဖို့၊ ဆိတ်ခေါင်း ချိတ်ပြီး ခွေးသားမရောင်းဖို့ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ကမ္ဘာ့သဘာဝတွေ အထပ်ထပ်ပေးခဲ့ပါတယ်။

တကယ်တမ်းမှာ ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းကျ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာတဲ့လမ်းစဉ်ကို ဒီမိုကရေစီ ဖော်ဆောင်နေပါတယ်ဆိုသူတွေက လက်တွေ့မှာ ခါးခါးသီးသီး ငြင်းဆန်ခဲ့ကြတယ်။ ဒီငြင်းဆန်မှုတွေ ကပဲ အခုအခြေအနေကို တွန်းပို့ခဲ့တာဖြစ်တယ်။ ဒီမိုကရေစီကျကျ ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ နည်းလမ်းများစွာရှိ ပါလျက်နဲ့ ငါ၊ ငါ၊ ငါဆိုတဲ့ အတ္တအဓိကမှောင်ကြီးစိုးပြီး ငါလုပ်သမျှ ပြောသမျှ အမှန်၊ ငါဖြစ်ချင်တာ ဘယ်သူ မှတားမရ၊ ငါဟာပင် အရှင်သခင်ပုံစံမျိုးနဲ့ တိုင်းပြည် ကို အပင်းသွင်းခဲ့တာ ယခုဖြစ်စဉ်တွေက သက်သေ ပါပဲ။

မဲလိမဲမဲခိုး အတော်ရပ်ဆိုင်း
မဲပေးခွင့်ရှိသူ သန်းသုံးဆယ်ကျော်မှာ မဲလိမဲ မဲခိုးတာက ဆယ်သန်းကျော်ပါ။ ဒီလို မသမာလိမဲညာ ခိုးတဲ့ ဆန္ဒမဲတွေက ဒီမိုကရေစီစနစ်နဲ့ လားရာ

ပြောင်းပြန်ပါ။ ဒီမိုကရေစီ နှစ်ရာချိန်တွေ နိုင်ငံတွေ ရော ဒါမျိုးဆိုလက်ခံမလား။ ကြည်ကြည်ဖြူဖြူနဲ့ မျက်လုံးစုံမှိတ် မသိချင်ယောင်ဆောင်ပြီး အတု အယောင် ဒီမိုကရေစီကို ထူထောင်ကြမလား။ ခိုးထား၊ လိမ်ထား၊ မလိမ့်တပတ်လုပ်ထားတဲ့ မဲမသမာမှုတွေကို အပြောမဟုတ် နေ့စဉ်လိုလို တစ်မြို့ချင်း၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအလိုက် တိတိ

ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းမကျတဲ့ လီဆယ်ဝါဒကြောင့် အဖူးဖူးစ မြန်မာဒီမိုကရေစီ ခရီးက အခက်အခဲတွေ ဖြတ်သန်းနေကြရတာပါ။ ရေရှည်မွေးထားတဲ့ ကျွန်ုပ်တို့၊ လက်ပူတိုက်ရိုက်သွင်းတဲ့ တိုင်းပြည်ပြိုကွဲရေးလမ်းစဉ်တွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို ဆင်းရဲတွင်းထဲ တွန်းပို့နေမှုတွေကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ မှန်ကန်တဲ့ အမြင်၊ ရဲရင့်တဲ့စိတ်ထား၊ ထွန်းကားတဲ့ အသိတရားတွေနဲ့ တွန်းလှန်ကာကွယ်ကြရမယ့် အချိန်ကို ရောက်နေပါပြီ။

ကျကျ စိစစ်ဖော်ထုတ် သက်သေပြပေးနေတာပါ။ ဒါတွေဟာ ဘယ်လိုအကြောင်းပြချက်နဲ့မှ ငြင်းကွယ် လို့မရတဲ့၊ အလွန်တရာ ရုပ်ဆိုးလွန်းလှတဲ့၊ အကျည်းတန်တဲ့ ကမ္ဘာ့စံချိန်တင် မဲမသမာမှုကြီးပါ။ ရက်ဖွယ်လိလိ လိမ်ညာမှုကြီးကို ပြည်သူအများ မဲပေးခဲ့တာဆိုတဲ့ သက်သေပြမရတဲ့ မရေမရာပြော စကားတွေနဲ့ နိုင်ငံတကာနဲ့ ရိုးသားတဲ့ ပြည်သူတွေ ကို လှည့်ဖြားဖို့ကြိုးစားနေကြသေးတယ်။ သူ့အလို လို နိုင်ငံနေတဲ့ပွဲမျိုးကို မရိုးသားတဲ့ ညစ်လုံးတွေ ကြောင့် ပြိုင်ပွဲက အနီကတ်ပြ အထုတ်ခံရတာပါ။
သံတမန်များ ရိုးသားပါ
သံခင်းတမန်ခင်းဆိုတာ တစ်နိုင်ငံအပေါ်

တစ်နိုင်ငံ ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း တွန်းပို့လို့ မရပါ။ ကူညီမှု၊ ဖေးမမှု၊ အားပေးမှု၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုနဲ့ မိတ်ဆွေစစ်အဖြစ် သက်သေပြ ကြရမှာ ဓမ္မတာပါ။ ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းမကျ၊ အဓမ္မဝါဒတွေနဲ့ သွေးခွဲသပ်လျှို့ မြှောက်ထိုးပင့်ကော် မသင့်လျော်တာမှန်သမျှ နည်းလမ်းပေါင်းစုံသုံးနေ ကြတဲ့ သံတမန်မပီသတဲ့ နိုင်ငံအချို့ကြောင့် အပ်နဲ့

အခွင့်အရေး၊ စည်းကမ်းဘောင်ကျော် ပြောဆိုပြုမူမှု အခွင့်အရေး၊ ဥပဒေပြင်ပလုပ်ဆောင်မှု အခွင့်အရေး တွေကို တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းနဲ့ တစ်မျိုး၊ NGO၊ INGO များကတစ်သွယ် ခေတ်သစ်မှာ ပုံစံသစ်၊ နည်းလမ်းသစ်တွေနဲ့ တအိအိ ကျွန်ုပ်တို့အချင်းချင်းကို သမိုင်းပေးတာဝန်အရ ကူညီကယ်တင်နေရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

လီဆယ်ဝါဒ
ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းမကျတဲ့ လီဆယ်ဝါဒ ကြောင့် အဖူးဖူးစ မြန်မာဒီမိုကရေစီခရီးက အခက်အခဲတွေ ဖြတ်သန်းနေကြရတာပါ။ ရေရှည် မွေးထားတဲ့ ကျွန်ုပ်တို့၊ လက်ပူတိုက်ရိုက်သွင်းတဲ့ တိုင်းပြည်ပြိုကွဲရေး လမ်းစဉ်တွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို ဆင်းရဲတွင်းထဲ တွန်းပို့နေမှုတွေကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ မှန်ကန်တဲ့အမြင်၊ ရဲရင့်တဲ့ စိတ်ထား၊ ထွန်းကားတဲ့ အသိတရားတွေနဲ့ တွန်းလှန်ကာကွယ်ကြရမယ့်အချိန်ကို ရောက်နေ ပါပြီ။
စနစ်ကျတဲ့ လွတ်လပ်မှု
မှန်ကန်စွာ စည်းကမ်းစနစ်ကျတဲ့ လွတ်လပ်မှုနဲ့ အမှီအခိုကင်း ဒီမိုကရေစီ ထူထောင်ကြရမှာပါ။ နောင်ကြီးဗဟုပုနဲ့ မည်ကာမတ္တ ရွှေ့ရည်စိမိ ဒီမိုကရေစီစနစ်မျိုး မဖြစ်စေဖို့ လိုပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီအမည်ခံပြီး ဗျူရိုကရေစီစနစ်အောက်မှာ မလူးသာ မလွန်သာ အဖြစ်မျိုးလည်း မတွေ့ကြုံ မခံစားလိုပါ။ ဒါကြောင့် စနစ်ကျတဲ့လွတ်လပ်မှု၊ ပြည့်ဝတဲ့ ဒီမိုကရေစီ အမြန်ဆုံးရရှိခံစားနိုင်ကြရေး အတွက် တစ်ဦးချင်းစီက လက်ရှိတာဝန် ခေတ္တ ထိန်းထားတဲ့ စေတနာအစိုးရနဲ့ အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းကြပါစို့လို့ တိုက်တွန်းရေးသား တင်ပြ လိုက်ရပါတယ်။ ။

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ အခန်း(၈) ကလေးသူငယ်ကိုမွေးစားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ကလေးသူငယ်များကို မွေးစားခွင့်ပေးရာတွင် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေး(၄)ရပ်ဖြစ်သည့် ရှင်သန်ခွင့်၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပိုင်ခွင့်၊ ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ခံပိုင်ခွင့်နှင့် ပါဝင်ခွင့်များရရှိအောင် အတတ်နိုင်ဆုံး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပကတိအခြေ အနေများ၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာ များနှင့် နိုင်ငံတကာစံချိန် စံညွှန်းများနှင့် ကိုက်ညီ စေရေး ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် က ပြောကြားသည်။

ကြိုတင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး
ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ် ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ အခန်း(၈) ကလေးသူငယ်ကို မွေးစားခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲနှင့် မူလတန်း ကြိုကျောင်းများ၊ နေ့ကလေးထိန်းဌာနများ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုကဲ့သို့ ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မိဘမဲ့ဖြစ်နေသည့် ကလေးသူငယ်များနှင့် မိဘနှင့်ကွဲကွာနေထိုင်နေ ရသည့် ကလေးသူငယ်များအား မိသားစုဘဝရရှိ ရေးအတွက် မွေးစားခွင့်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေ(၂၀၁၉) အခန်း(၈)ပါ ကလေးကို မွေးစားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နည်းဥပဒေထဲတွင် အသေးစိတ်ထည့်သွင်းရန်၊ စကားလုံး၊ အသုံးအနှုန်းများ၊ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက် များကို သေချာစိစစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလေးထားစေလို
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက ကလေးသူငယ် များ၏ အကောင်းဆုံး အကျိုးစီးပွားကို အဓိက ဦးတည်၍ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များကို နိုင်ငံတကာစံချိန် စံညွှန်းများနှင့်အညီ မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုးနှင့်ဆီလျော် မှုရှိစေရန် အလေးထားစေလိုပါကြောင်း၊ ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေရေးဆွဲ နေစဉ်ကာလအတွင်း ကလေးသူငယ်မွေးစားခြင်း ကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်နေရသဖြင့် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ ကလေးသူငယ် မွေးစားခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ကြော်ငြာစာသုံးမျိုးကို ထုတ်ပြန် ဆောင်ရွက်နေရပါကြောင်း၊ ခေတ်ကာ လနှင့် လျော်ညီမှုရှိသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ



ဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် ကလေးသူငယ်အခွင့် အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကို လိုအပ်ပါက ပြန်လည် သုံးသပ်ရန်နှင့် ရေးဆွဲလျက်ရှိသော နည်းဥပဒေတွင် ပါဝင်သင့်သည့် အချက်အလက်များကို ထည့်သွင်း ဖော်ပြရန် ပြောကြားသည်။

အကြံပြုပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး
ထို့နောက် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင် ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ မှ ပုဒ်မ ၃၂ အထိ ပြဋ္ဌာန်းထား ချက်များအရ ကလေးမွေးစားခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (၂/၂၀၂၀)ပါ အပိုဒ် (၄၊ ၅၊ ၆၊ ၇) တို့ကို တာဝန်ရှိသူက ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများက ကလေးသူငယ်အခွင့်

အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ ကလေးသူငယ်မွေးစားခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ အကြံပြုပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် စတုတ္ထ လပတ်တွင် ဖွင့်လှစ်ရန်လျာထားသည့် ဌာနတွင်း မူလတန်းကြိုကျောင်းများ၊ ကိုယ့်အားကိုးကိုးနှင့် ပုဂ္ဂလိက မူလတန်းကြိုကျောင်းများ၊ အထူးပညာ သင်ကျောင်းများအတွက် လက်ရှိမြေပြင် အခြေအ နေအရ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု အခြေအနေများကို နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးများက တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်များနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ **သတင်းစဉ်**

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ စက်မှု/စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကန်ကြီးကျေးရွာမွေးမြူရေးဇုန်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ဒေသအတွင်းရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စက်မှုဇုန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ လတ်တလောရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများ တတ်အားသရွေ့ ကူညီပေးနိုင်ရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်၍ စက်မှု/စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြောကြား

ရှေးဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မောင်မောင်နိုင်က နိုင်ငံတော်၏ စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အသီးသီးမှ Stakeholder များပါဝင်ကာ နည်းလမ်းကောင်းများဖော်ထုတ်ဆွေးနွေး၍ အမျိုးသားစက်မှုဖွံ့ဖြိုးမှုမူဝါဒတစ်ရပ်ကို အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေချိန်ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်မှုကဏ္ဍတွင်ကျင့်သုံးနေသော မူဝါဒများအား ခေတ်နှင့်အညီ ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လက်ရှိကျင့်သုံးနေသည့် မူဝါဒများ၊ ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ခေတ်စနစ်နှင့် ညီညွတ်မှု ရှိ မရှိ ပြန်လည်သုံးသပ်၍ လိုအပ်သလို ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်သွားရန်၊ လက်ရှိစက်မှုအလုပ်ရုံများ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေကို ပြန်လည်သုံးသပ်၍ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်များကို ခေတ်နှင့်အညီ လိုအပ်သည့်



ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကို အားပေးအားမြှောက်ဆောင်ရွက်ရန်၊ နည်းပညာကောင်းများရရှိရန်၊ နည်းလမ်းရှာဖွေရန်လိုအပ်ခြင်း၊ စီးပွားရေးဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေးအတွက် အားပေးရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ဘဏ္ဍာရေးစနစ်၊ ငွေကြေးစနစ်၊ အခွန်ကောက်စနစ်၊ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးစနစ် စသည်တို့ကို ပြန်လည်သုံးသပ်၍ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ဈေးကွက်တွင် စံနှုန်းမီယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခြင်းရှိစေရန်၊ ဈေးကွက်တိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့်

စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဈေးကွက်ရရှိနိုင်မှု အလားအလာကောင်းများ ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်း၊ နည်းပညာရရှိမှု ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ခြင်းနှင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်စေမည့် အထိရောက်ဆုံးနည်းလမ်းများ ရှာဖွေနိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ နေပြည်တော်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာ

များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းနောင်၊ ဦးဇေယျာလင်းနှင့် ဦးမြင့်စိုးတို့သည် မွန်လွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကန်ကြီးကျေးရွာ မွေးမြူရေးဇုန်ရှိ ဖန်ဟုန်စားနွား မွေးမြူခြင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာကျော်ကျော်က နေပြည်တော်ရှိ မွေးမြူရေးဇုန်များတွင် တိရစ္ဆာန်များ မွေးမြူထားရှိမှုများ၊ နို့ပေါင်းစက်၊ အခြေပြုနို့စားနွားမွေးမြူရေးနှင့် နို့ပေါင်းစက် လည်ပတ်မှုအခြေအနေများ၊ ဖန်ဟုန်စားနွားမွေးမြူရေးခြံ၏ နို့ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မွေးမြူရေးခြံအတွင်း နို့စားနွားများ မွေးမြူထားရှိမှုနှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုရာ ဖန်ဟုန်စားနွား မွေးမြူရေးခြံ တာဝန်ခံ ဦးတွမ်ခင်ဝင်းက နို့စားနွားများမွေးမြူထားရှိမှုနှင့် ဒိန်ချည်နှင့် နို့ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေများကို မွေးမြူရေးခြံအတွင်း လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဘွဲ့လွန်အသုံးချ ရှေးဟောင်းသုတေသနပညာဒီပလိုမာနှင့် ပြတိုက်ပညာဒီပလိုမာ ဒုတိယနှစ်ဝက်သင်တန်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကာကွယ်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် မိမိတို့၏ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များကို ချစ်ခင်မြတ်နိုး တန်ဖိုးထား ထိန်းသိမ်းလိုစိတ် မြင့်မားလာစေရေးနှင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းနိုင်စေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ပြန့်ပွားရေးအတွက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအနုပညာတက္ကသိုလ်တို့ပူးပေါင်းကာ ရှေးဟောင်းသုတေသနပညာရပ်အတွက် ဘွဲ့လွန်အသုံးချ ရှေးဟောင်းသုတေသနပညာ ဒီပလိုမာ(၁)နှစ် သင်တန်းကို ၂၀၀၅-၂၀၀၆ ပညာသင်နှစ်မှ စတင်၍လည်းကောင်း၊ ပြတိုက်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပညာရပ်များအတွက် ပြတိုက်ပညာဒီပလိုမာ(၁)နှစ် သင်တန်းကို ၂၀၀၂-၂၀၀၃ ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍လည်းကောင်း သင်တန်းကျောင်းမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ကျွမ်းကျင်

ပညာရှင်များအပြင် ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်ပုဂ္ဂိုလ်များကို ဖိတ်ခေါ်၍ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသည်။
၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ရှေးဟောင်းသုတေသန နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း(ပြည်)၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသော ဘွဲ့လွန်အသုံးချ ရှေးဟောင်းသုတေသန ပညာဒီပလိုမာ(၁)နှစ် သင်တန်း ဒုတိယနှစ်ဝက် စာသင်ကာလသင်တန်းနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသော ဘွဲ့လွန်ပြတိုက်ပညာ ဒီပလိုမာ(၁)နှစ်သင်တန်း ဒုတိယနှစ်ဝက်စာသင်ကာလသင်တန်းတို့ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင် အသီးသီးရပ်နားထားခဲ့ရသည်။
ယခုအခါ အဆိုပါ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ဘွဲ့လွန်ပြတိုက်ပညာဒီပလိုမာ(၁)နှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက် စာသင်ကာလသင်တန်းကို ဧပြီ ၂၀ ရက်မှစ၍ အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)၌ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ တားဆီးရေးဆိုင်ရာ စီမံချက်များ၊ အကြံပြုချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ဘွဲ့လွန်အသုံးချရှေးဟောင်းသုတေသနပညာ ဒီပလိုမာ(၁)နှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက် စာသင်ကာလသင်တန်းကို မေ ၄ ရက်တွင် ရှေးဟောင်းသုတေသန နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း(ပြည်)၌ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်ကိုအကြည်ညိုပျက်စေရန် ဆန့်ကျင်ရေးသားထားသည့် စာသားများ၊ ရုပ်ပုံများ ပျက်သိမ်းရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၃
ရန်ကုန်မြို့တွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို နှောင့်ယှက်လိုသူများက အများပြည်သူနေရာများတွင် နိုင်ငံတော်ကို အကြည်ညိုပျက်စေသည့် အစိုးရဆန့်ကျင်စာသားများ၊ ရုပ်ပုံများရေးဆွဲထားမှုကို စည်ပင်သာယာဝန်ထမ်းများက လိုက်လံဖျက်သိမ်းရှင်းလင်းလျက်ရှိသည်။
ယနေ့တွင် ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် ဘေလီတံတားအဆင်း ပင်လုံရင်ပြင်၌ ဆေးနီများဖြင့် ပက်ဖျန်းထားခြင်း၊ အစိုးရဆန့်ကျင်ရုပ်ပုံများ

ရေးသားထားခြင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းနှင့် ဓမ္မစေတီလမ်းထောင့်တွင် အစိုးရဆန့်ကျင် စာသားများကပ်ထားခြင်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် အနော်ရထာလမ်း၊ လမ်း(၅၀) ကားမှတ်တိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ခုံးကျော်တံတားနှင့် သမိုင်းဘူတာရုံလမ်း၊ အင်းစိန်လမ်း၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းများရှိ ကားမှတ်တိုင်များ၌ အစိုးရဆန့်ကျင်စာသားများ ရေးထားခြင်းတို့အား ဖျက်သိမ်းရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19) တတိယလှိုင်းအဖြစ် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး အသိပေး/သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

(၂၀.၄.၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းအထိ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်(COVID-19) ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားသူဦးရေ (၁၄၂)သန်းကျော်၊ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူဦးရေ (၃)သန်းကျော်ရှိနေပြီဖြစ်ပြီး ရောဂါသည် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ကူးစက်ပြန့်ပွားလျက်ရှိနေပါသည်။

ထိုသို့ကူးစက်ပြန့်ပွားခြင်းအကြောင်းများအနက်

- ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုး၏ မျိုးရိုးဗီဇများ ပြောင်းလဲလာခြင်း၊
- အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လူစုလူဝေးများဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊
- ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကျဆင်းလျက်ရှိသည့်နိုင်ငံများတွင် ဖြေလျှော့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလာခြင်း၊
- လူအများစုမှ ရောဂါကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို လိုက်နာမှုအားနည်းလာခြင်း၊
- ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူများမှလည်း ရောဂါကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာ ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းခြင်းစသည်တို့ကြောင့်ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

(၂၀.၄.၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းအထိ သိရှိရသော ကိန်းဂဏန်းများအရ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူဦးရေ(၁၅)သန်းကျော်၊ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ တစ်သိန်းရှစ်သောင်းကျော်ရှိနေပြီဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတွင်ဖြစ်ပွားမှု ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်နေပါသည်။ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှု တတိယလှိုင်းကိုလည်း ခံစားရလျက်ရှိပြီး (၁၈.၄.၂၀၂၁) တစ်နေ့တာအတွင်းတွင် ဖြစ်ပွားသူ စုစုပေါင်း (၂၇၅,၃၀၆)ဦးအထိ စံချိန်တင်ကူးစက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ ထိုသို့ကူးစက်မှုများ အတွင်းတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်၏ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းလဲမှုများအနေဖြင့် ကူးစက်မှုနှုန်း (၇၀%)အထိ ပိုမိုမြန်ဆန် နိုင်သည့် UK Variant (B.1.1.7)နှင့် ကူးစက်မှုနှုန်းမြန်၍ အချို့ကာကွယ်ဆေးများ၏ ထိရောက်မှုကို လျော့ကျစေနိုင်ဖွယ်ရှိသည့် South Africa Variant (B.1.351) တို့ကိုလည်း လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း သိရှိရပါသည်။ အလားတူ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူဦးရေ (၇)သိန်းကျော်၊ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေတစ်သောင်းကျော်ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါရောဂါဖြစ်ပွားမှု တတိယလှိုင်းကို ခံစားရလျက်ရှိပြီး (၇.၄.၂၀၂၁) တစ်နေ့တာအတွင်းတွင် ဖြစ်ပွားသူ(၇၆၂၆)ဦးအထိ ကူးစက်မှုများ ပြန့်ပွားနေပြီဖြစ်တတ်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19)ရောဂါဖြစ်ပွားသူဦးရေ (၄) သောင်းကျော်၊ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ တစ်ရာကျော် ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။ (၂၀၂၁)ခုနှစ်၊ ဧပြီလဆန်းမှစတင်၍ ရောဂါကူးစက်မှု တတိယလှိုင်းအဖြစ် ကူးစက် ဖြစ်ပွားသူဦးရေ သိသာစွာမြင့်တက်လာခဲ့ပြီး (၁၈.၄.၂၀၂၁)နေ့တွင် တစ်နေ့တာအတွင်း ကူးစက်သူဦးရေ

(၁၇၆၇)ဦးရှိခဲ့ကာ နေ့စဉ်ကူးစက်မှုဦးရေ တစ်ထောင်ကျော် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားလျက် ရှိပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် လက်ရှိဖြစ်ပွားကူးစက်နေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်းနှင့် မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းလဲနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးများ မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်၍ ကူးစက်ပြန့်ပွားခြင်းမရှိစေရန် မိမိတို့ပြည်သူအားလုံးမှ ကျန်းမာရေးအသိ၊ ကျန်းမာရေးသတိဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ ရိုးရှင်းလွယ်ကူ၍ အခြေခံကျသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများကို “ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ မိမိကစ၍ ကာကွယ်ပါ” ဟူသည့်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အားလုံးကိုယ်စီ မဖြစ်မနေ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေး/သတိပေး နှိုးဆော်ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

- (၁) အိမ်အပြင်ထွက်လျှင် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း(Mask)ကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ထားပါ။ လူအများနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံရပါက မျက်နှာအကာ (Face Shield) ကို တွဲဖက်တပ်ဆင်ပါ။
- (၂) တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခွာခွာနေထိုင်လုပ်ကိုင်ပါ။
- (၃) လက်ကို စက္ကန့်(၂၀) ကြာ မကြာခဏ စနစ်တကျဆေးကြောပါ။
- (၄) အလုပ်တိုအခန်းများ၊ အဲယားကွန်းအခန်းများ၊ လေဝင်လေထွက်မကောင်းသောအခန်းများသို့ သွားရောက်ခြင်းမှ အတတ်နိုင်ဆုံးရှောင်ကြဉ်ပါ။
- (၅) အိမ်ပြင်သို့ ထွက်လေ့ရှိသူများအနေဖြင့် အိမ်ရှိ အသက်(၆၀)နှစ်အထက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ၊ ဆီးချို/သွေးတိုး/နှလုံးစသည် နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများနှင့် အနီးကပ်နေထိုင်ခြင်း၊ အတူ စားသောက်ခြင်းတို့မှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- (၆) အသွားအလာတားမြစ်ပိတ်ပင်၍ သီးသန့်ခွဲခြားနေထိုင်စေခြင်း (Quarantine) လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အပြည့်အဝပူးပေါင်းပါဝင်ပါ။
- (၇) ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း(Mask)မတပ်ဆင်ထားသော ဈေးရောင်းသူများထံမှ ဈေးမဝယ်ပါနှင့်။
- (၈) တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အချင်းချင်း အသိပေး၊ သတိပေးပါ။
- (၉) ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသော်လည်း ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာပါ။
- (၁၀) ကိုယ်ပူခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူကျပ်ခြင်း၊ အားအင်ကုန်ခန်းခြင်း၊ ရုတ်တရက် အနံ့အရသာ ပျောက်ဆုံးခြင်း လက္ခဏာများပေါ်ပေါက်ပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းဆက်သွယ်၍ စောစီးစွာ ကုသမှုခံယူပါ။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ၏ အသိပေးကြေညာချက်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် (နေပြည်တော်)တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော COVID-19 ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်း OA 013733 သို့ ဧပြီ ၂၀ ရက်မှ ၂၃ ရက် အထိ ပြည်တွင်း / ပြည်ပ အလှူရှင်များမှ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေ စုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၁၃၀ ဒသမ ၃၀၀ သန်း ဖြစ်သည်။ ဧပြီ ၂၃ ရက်အထိ ရန်ပုံငွေစာရင်း၏ အခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ OA-013733 စာရင်း

	ငွေကျပ်
၂၀-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၃၀,၆၅၃,၉၅၀,၁၁၅.၃၉
(+) ၂၀-၄-၂၀၂၁ မှ ၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	၁၃၀,၃၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်	၃၀,၇၈၄,၂၅၀,၁၁၅.၃၉

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ EDC 600012 စာရင်း

	အမေရိကန်ဒေါ်လာ
၂၀-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၁၇၈,၁၄၀,၁၄၉.၅၃
(+) ၂၀-၄-၂၀၂၁ မှ ၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	-
၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်	၁၇၈,၁၄၀,၁၄၉.၅၃

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund)
OA 013733 သို့ အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း
 (၂၀-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ)

စဉ်	လှူဒါန်းငွေထည့်သွင်းသူအမည်	ကျပ်
၂	၂၃-၄-၂၀၂၁	၃၀၈,၆၀၈
၁	ဦးတင်အောင် (ထိပ်ဆောင်မြို့ထောင်ခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၂၂	၂၂-၄-၂၀၂၁	၅၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၁	Zarya & Associates Families (ရန်ကင်းမြို့)	၁၃၀,၀၀၀,၀၀၀
(၂၀-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ) စုစုပေါင်း		၁၃၀,၃၀၀,၀၀၀

မှတ်ချက်။ (က) အလှူရှင်များက ဝယ်ယူထားသည့် အချက်အလက်များနှင့် တစ်သို့တည်းသွင်းထားသည့် အချက်အလက် များအရ နေရင်းပိတ်ပေးခြင်းဖြစ်နိုင်ပါသည်။
 (ခ) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရှိ မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများထံ ဝင်ရောက်ပြီးသည့် လှူဒါန်း ငွေများဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ

၂၀၂၁ ခု ပညာသင်နှစ်
ဘွဲ့လွန်ဆေးပညာသင်တန်းများ
ဝင်ခွင့်အတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့်
ကြေညာချက်

၂၀၂၁ ခု ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးနှင့် ဆေးပညာနီးန္ဒာယံတက္ကသိုလ်များတွင် ဖွင့်လှစ်မည့် ဘွဲ့လွန်ဆေးပညာဒီပလိုမာ သင်တန်းများ၊ ဆေးပညာမဟာသိပ္ပံသင်တန်းများနှင့် ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်းများအတွက် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းဝင်ခွင့် လျှောက်လွှာများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ(၁)ရက်နေ့မှ ဧပြီလ(၃၀)ရက်နေ့အထိ လျှောက်ထားနိုင်ပါကြောင်း နှင့် သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများသည် မိမိတက်ရောက်လိုသော ဘာသာရပ်အလိုက်၊ တက္ကသိုလ်ဦးစားပေးအစီအစဉ်ဖော်ပြ၍ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနသို့ ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်းနှင့် တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၆၇-၃၄၁၁၁၄၅/ ၀၆၇-၃၄၁၁၆၃၆- လိုင်းခွဲ/၈၃၂ သို့ မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ ဘွဲ့လွန်ဆေးပညာသင်တန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် လျှောက်လွှာတွင်ပါဝင်ရမည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ Website:https://mohs.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှု

••••• တောင်သူကြီး - မွေးကု •••••

လက်ရှိအနေအထား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျွဲ၊ နွားများကို အရေးကြီး ကုန်ပစ္စည်းအဖြစ် သတ်မှတ်ထားခဲ့သည့်အတွက် ကျွဲ၊ နွားများ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချမှုသည် ရှေးယခင်က တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုအဖြစ်သာ တည်ရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကျွဲ၊ နွားများကို တရုတ် နိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတို့သို့ တင်ပို့ခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ကျွဲ၊ နွားတင်ပို့မှုမှာ နှစ်စဉ်ကောင်ရေ ၁၀ သိန်းကျော် ရှိသည်ဟု လေ့လာသိရှိရသည်။ သို့ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ မွေးမြူသူများသည် နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် လုံခြုံရေး အခြေအနေအကြောင့်လည်းကောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ခက်ခဲခြင်းတို့ကြောင့် လည်းကောင်း ရရှိသင့်သလောက် အကျိုးအမြတ် မရရှိခဲ့ကြပေ။

ကျွဲ၊ နွားများကို ပြည်ပသို့ တရားဝင်တင်ပို့ ရောင်းချခွင့်ကို စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၄၉/ ၂၀၁၇ ဖြင့် ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ခွင့်ပြု ခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလအထိ ကျွဲ၊ နွား ၅၃၀၀၀၀ ကျော်ကို တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ကာ နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၆၂ သန်း ကျော်ရရှိခဲ့သည်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျွဲ၊ နွား တင်ပို့မှုအတွက် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး ထောက်ခံချက် ထုတ်ပေးခြင်းကို တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အချိန်တိုအတွင်း အဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာ ထုတ်ပေးနိုင်ရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီး ဌာနသို့သဘောထားမှတ်ချက်များ ပြန်ကြားပေးခြင်း တို့အတွက် အများပြည်သူဝန်ဆောင်မှုရုံး (OSS) ကို နေပြည်တော် ရုံးအမှတ် (၃၆) တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိ ပြီး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုကဲ့သို့ ကျွဲ၊ နွားများကို ပြည်ပသို့ တရားဝင် တင်ပို့ရောင်းချခွင့်ပြုပြီး ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက် နေသော်လည်း ကျွဲ၊ နွားများကို တရားမဝင် ရောင်းချ မှုမှာလည်း တည်ရှိနေဆဲပင်။ ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း၌ ပြည်သူများက လူမှုကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် အသိပေး ဖော်ပြလာသည့် “ယိုဖိတ်နေသော ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ များနှင့် အကျင့်ပျက် လာဘ်စား အကတ်လိုက်စား နေသူများအား ဖော်ထုတ်ရေးယူပေးရန်” (တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ ကျွဲ၊ နွားများ တရားဝင်၊ တရားမဝင် သယ်ဆောင်နေမှုကိစ္စ) အကြောင်းအရာ အပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံ တရားဝင် ကုန်သွယ်မှု စတင်နိုင်ရန်အတွက် လုပ်ငန်းစဉ်များ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတို့ တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့မှ စ၍ ကျွဲ၊ နွား ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများကို ယာယီ ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။

လက်ငင်းဆောင်ရွက်ပေးမှုများနှင့် ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ တရားဝင်လမ်းကြောင်းမှ တင်ပို့ရန်အခက်အခဲ ဖြစ်နေသောကုမ္ပဏီများမှ ကျွဲ၊ နွားများအား နယ်စပ် မှ ပြည်တွင်းသို့ ပြန်လည်သယ်ဆောင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် လျှောက်ထားလာမှုအပေါ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနသည် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်း



တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပေးပို့မည့် ကျွဲ၊ နွားများအား စစ်ဆေးပေးနေစဉ်။

စာချုပ်ပါ လိုအပ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို GACC မှ လာရောက်စစ်ဆေးနိုင်ရေးအတွက် သံတမန်လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် အကြောင်း ကြားထားပြီး ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံ GACC မှ လာရောက်စစ်ဆေးမှုများကို အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်၍ နှစ်နိုင်ငံ တရားဝင်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း (bilateral legal trade) ကို အမြန်စတင်နိုင်မှသာလျှင် တရားမဝင် ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုများ လျော့နည်းပျောက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုလျော့နည်းမှသာ မွေးမြူသူများနှင့် ကုန်သည်များအတွက် အကျိုး ကျေးဇူးများ ပိုမိုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်။

ကာ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်း၊ ဆေးဝါးကုသခြင်းတို့ကို အထူးအဖွဲ့များ ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ သို့သော် ကုမ္ပဏီအချို့ မှာ မူလနေရာသို့ ပြန်လည်သယ်ဆောင်ခြင်းမရှိဘဲ တရားမဝင်လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ရောင်းချမှုများရှိနေပြီး အချို့မှာလည်း မူဆယ် တွင် ဆက်လက်မွေးမြူထားရှိဆဲဖြစ်သည်။

တရားဝင်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် လုပ်ငန်းများ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကျွဲ၊ နွား ကုန်သွယ်မှု အများဆုံး ဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရားဝင်ကုန်သွယ်မှု လမ်းကြောင်း အမြန်ပြန်လည်စတင်နိုင်မှသာလျှင် တရားမဝင် ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုများ လျော့နည်း ပပျောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး မွေးမြူသူများနှင့် ကုန်သည်များအတွက် အကျိုးကျေးဇူးများ ပိုမိုရရှိ နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ကျွဲ၊ နွားများကို ကုန်သွယ်မှု အတွက်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းသားသတ် လုပ်ငန်းအတွက်လည်းကောင်း၊ မွေးမြူရန်အတွက် လည်းကောင်း သယ်ဆောင်ရာလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက် ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မဖြစ်ပွားစေရန် အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ (SOPs) ကို မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရေးဆွဲထုတ်ပြန်ထားရှိပြီး ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့ က တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အကောက်ခွန်

အထွေထွေစီမံအုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (GACC) နှင့် “မြန်မာနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့မည့် ကျွဲ၊ နွားများအတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ကြည့်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးလိုအပ်ချက်များ အစီအမံ” လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့သည်။

GACC သဘောတူစာချုပ်အရ ကျွဲ၊ နွားကူးစက် ရောဂါရုတ်မျိုးကို စစ်ဆေးနိုင်ရေးအတွက် ဓာတ်ခွဲ ခန်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများအား လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်း၊ လိုအပ်သော chemicals & reagents များ ဖြည့်ဆည်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။ စာချုပ်ပါ လိုအပ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို GACC မှ လာရောက် စစ်ဆေးနိုင်ရေးအတွက် သံတမန်လမ်းကြောင်းမှ တစ်ဆင့် အကြောင်းကြားထားပြီး ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံ GACC မှ လာရောက်စစ်ဆေးမှုများကို အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်၍ နှစ်နိုင်ငံ တရားဝင်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း (bilateral legal trade) ကို အမြန်စတင်နိုင်မှသာလျှင် တရားမဝင် ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုများ လျော့နည်းပျောက် သွားမည် ဖြစ်သည်။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု လျော့နည်းမှသာ မွေးမြူသူများနှင့် ကုန်သည်များ အတွက် အကျိုးကျေးဇူးများ ပိုမိုရရှိနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ သဘောတူညီချက်အရ ကျွဲ၊ နွား ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း တန်ဖိုးကွင်းဆက်တွင် ပါဝင် သည့် တိရစ္ဆာန်ရောဂါ ထိန်းသိမ်းစောင့်ကြည့်

စစ်ဆေးရေးစခန်းများ (AQS) ပတ်လည်အချင်း ၁၀ ကီလိုမီတာ အဝန်းအဝိုင်းကို ခွာနာလျှာနာကင်းရှင်း ဖြစ်အောင် လည်းကောင်း၊ အချင်း ၁၀၀ ကီလိုမီတာ အဝန်းအဝိုင်းကို ခွာနာလျှာနာ ထိန်းချုပ်ဖန်တီးအောင် လည်းကောင်း၊ AQS မှ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုကိတ် အထိ ၁၁၇ ကီလိုမီတာရှည်သော လမ်းကြောင်း၏ ဘေးဘယ်ညာနှင့် ရောဂါကင်းရှင်းဖန်တီးအောင် ဘက် သုံးကီလိုမီတာကို ကာကွယ်ရေးဧရိယာများအဖြစ် လည်းကောင်း သတ်မှတ်ထားရှိပြီး ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပြည်ပသို့ ကျွဲ၊ နွားများ တင်ပို့မှုကြောင့် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှု အရင်းအမြစ် များ မဆုံးရှုံးစေရန်အတွက် ကျွဲ၊ နွားမှတ်ပုံတင်ခြင်း စနစ်ကို စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး “ကုန်သည်မှ သည် မွေးမြူသူသို့” နှင့် “ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဖြစ်ရမည်” ဆိုသောဆောင်ပုဒ် များကို သတ်မှတ်ကာ မွေးဘက်ပေးစနစ် ကျင့်သုံး လာအောင် ပညာပေးစည်းရုံးဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

လက်ရှိကုန်သွယ်မှုတွင် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် မွေးမြူထားသော အသက် ငါးနှစ်အထက် သင်းကွပ် ပြီး ခိုင်းကျွဲ၊ နွားအထီးများကိုသာ ဝယ်ယူစုဆောင်း တင်ပို့လျက်ရှိသဖြင့် အချိန်တိုအတွင်း ဈေးကွက်နှင့် ကိုက်ညီသော အသားစားနွားမျိုးများကို ပိုမိုမွေးမြူ ထုတ်လုပ်လာနိုင်ရန် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိသည်။ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် အသားစား နွားမျိုး မျိုးရည်ခဲချောင်းများထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးပေး ခြင်း၊ နိုက်တြိုဂျင်အရည် အခွံဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ လေ့ကျင့်ပညာပေးသင်တန်းများ ပို့ချခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မွေးမြူသူများအနေဖြင့် ဈေးကွက်ဝင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ မွေးမြူပြီး အကျိုးအမြတ်ပိုမိုရရှိနိုင်ရန်အတွက် ဦးစီးဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပေ သည်။

ထို့အပြင် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ရင်းနှီး မြှုပ်နှံရန်အတွက် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် ကျွဲ၊ နွားကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း တန်ဖိုး ကွင်းဆက်တွင် ပါဝင်သည့် တိရစ္ဆာန်ရောဂါထိန်းသိမ်း စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရေးစခန်းများ (AQS) စုဆောင်း ခြံများ (Fattening Farm)၊ အစာထုတ်လုပ်ရေး၊ သားသတ်ရုံ၊ အအေးခန်းများ၊ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများ တည်ထောင်ခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း နှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံလိုသည့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များအား စိတ်ဝင်စားမှု အဆိုပြုလွှာများ (Expression of Interest) ခေါ်ယူသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် တရုတ် နိုင်ငံနှင့်သာ လက်ရှိအခြေအနေ၌ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း များ လုပ်ဆောင်နေသော်လည်း ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင် နိုင်စွမ်းအား ကောင်းမွန်စေရန် အခြားသော ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် သဘောတူစာချုပ်များ ချုပ်ဆိုနိုင်ရန်အတွက် မွေးမြူသူ၊ ကုန်သည်နှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ကူညီပူးပေါင်း ပါဝင်ခြင်းဖြင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ တစ်ခေတ်ဆန်းသစ် နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

အမေရိကန်နိုင်ငံက ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအား ၂၀၂၄ ခုနှစ်မတိုင်မီ နှစ်ဆတိုးထောက်ပံ့မည်

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၂၃
အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ရာသီဥတု ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများလုပ်ဆောင် ရန်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအား ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတိုင်မီ ထောက်ပံ့ငွေများကို နှစ်ဆတိုးမြှင့်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ကျင်းပသော ရာသီဥတုပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး၌ မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ် အထက်ပါ ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ထည့်သွင်းပြောကြား ခဲ့သည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံပေါင်း ၄၀ မှ ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရာသီဥတုပြောင်းလဲရေးဖြစ်စဉ်များကို ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းရန် နိုင်ငံတိုင်းတွင် တာဝန်ရှိပါကြောင်း သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စိတ်ကူးကောင်း များရှိရှိဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများကို တိုးမြှင့်ထောက်ပံ့ ပေးမှသာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအနေဖြင့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲရေးဖြစ်စဉ်များကို ကောင်းမွန်စွာကိုင်တွယ်

ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်က ဆိုသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံက သမ္မတဟောင်း အိုဘားမား လက်ထက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ထောက်ပံ့ငွေသတ်မှတ်ပေး သည့် ပမာဏကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်မတိုင်မီ နှစ်ဆတိုးမြှင့် ထောက်ပံ့ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ပါရီရာသီဥတုပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ သဘောတူ ညီချက်အရ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲ နိုင်ငံများအား အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၁၀၀ နှစ်စဉ် ထောက်ပံ့ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် လက်တွေ့ ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးမှုပမာဏသည် လျော့ကျလျက်ရှိသည့်အတွက် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က ရာသီဥတုပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရေးအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများ ပိုမိုထည့်ဝင်ကြရန် ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများအား တိုက်တွန်း ပြောကြားလျက်ရှိသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံက ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအား ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးမှုကို သမ္မတဟောင်း



ဒေါ်နယ်ထရမ်လက်ထက်တွင် ရပ်ဆိုင်းခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်၏ ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြ ထားသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲ ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံ

တကာအသိုက်အဝန်း၌ ဦးဆောင်အခန်းကဏ္ဍမှ ပြန်လည်ပါဝင်လာရန် သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင် အစိုးရ အဖွဲ့က ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း အဆိုပါ ထုတ်ပြန် ချက်တွင်ပါရှိသည်။ ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

အိန္ဒိယ၌ ဆေးရုံမီးလောင်မှုကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာ ၁၃ ဦး သေဆုံး



မွမ်ဘိုင်ဇ် ဧပြီ ၂၃
အိန္ဒိယနိုင်ငံ မွမ်ဘိုင်ဇ်မြို့အနီး ဗီရာမြို့ရှိ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ တစ်ရုံ၌ ယနေ့အစောပိုင်းက မီးလောင်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ဆေးဝါး ကုသမှုခံယူနေသော လူနာ ၁၃ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဆေးရုံတာဝန်ရှိသူများက ပြော ကြားသည်။
အဆိုပါ မီးလောင်မှုသည် ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် ဖြစ်ပွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

စဉ် အဆိုပါဆေးရုံ၌ ဆေးဝါး ကုသမှုခံယူနေသော လူနာပေါင်း ၉၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဗီရာမြို့ သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး မြို့တော်ဖြစ်သော မွမ်ဘိုင်ဇ်မြို့မှ မြောက်ဘက် ကီလိုမီတာ ၇၄ ခန့် အကွာတွင် တည်ရှိသည်။
ဆေးရုံမီးလောင်မှုမှ အသက် ရှင်လွတ်မြောက်သွားသည့်လူနာ များကို အနီးအနားရှိဆေးရုံတစ်ရုံ သို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုသည် ဆေးရုံ၏ အထူးကြပ်မတ်ကုဋ္ဌာန တွင် တပ်ဆင်ထားသည့် လေအေး

ပေးစက်အတွင်း ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ကြောင့် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မီးလောင်မှုကိုမူ ယနေ့ဒေသ စံတော်ချိန် နံနက် ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
ပြီးခဲ့သည့်လက မွမ်ဘိုင်ဇ်မြို့ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာဆေးရုံ တစ်ရုံ၌ အလားတူ မီးလောင်မှု တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူနာကိုးဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ယခု သီတင်းပတ်အတွင်း (ဧပြီ ၂၁ ရက်)က နာရစ်ခံမြို့ရှိ ပြည်သူ့ ဆေးရုံ၌ အောက်ဆီဂျင်ပြတ်လပ်

မှုကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အရေးပေါ်လူနာ ၂၉ ဦး သေဆုံး ခဲ့သည်။ နာရစ်ခံမြို့သည် မွမ်ဘိုင်ဇ်မြို့မှ ကီလိုမီတာ ၁၆၇ ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိသည်။
အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ဒုတိယလှိုင်းနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့် ကြားမှာပင် အောက်ဆီဂျင်ပြတ်လပ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင် ကြုံတွေ့လျက်ရှိသည်။ လတ်တလောအချိန်တွင် အိန္ဒိယ နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၁၆ သန်း ကျော်ရှိပြီး ယင်းတို့အနက် ၁၆၉၂၀ သည် ထိုရောဂါဖြင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၃၂၇၃၀ တွေ့ရှိပြီး ထိုရောဂါဖြင့် ၂၂၆၃ ဦး သေဆုံး ခဲ့သည်။ အိန္ဒိယ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀၀၀၀ နှင့် အထက်ရှိလာသည် မှာ နှစ်ရက်ဆက်တိုက်ရှိလာပြီး ယနေ့ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု ပမာဏသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွား ချိန်ကတည်းက နေ့စဉ်ကူးစက်မှု အများဆုံးအဖြစ် စံချိန်တင် ခဲ့သည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ကျူးဘားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၀၇ ဦး တွေ့ရှိ

ဟာမားနား ဧပြီ ၂၃
ကျူးဘားနိုင်ငံ၌ ယမန်နေ့က ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၀၇ ဦးကို တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံ ရသူ ၉၇၉၆၇ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၅၉ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။
ဧပြီလသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့သော လတစ်လဖြစ်ပြီး ၎င်းလ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၁၆၉၃ ဦးနှင့် အဆိုပါရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၃၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။
မြို့တော်ဟာမားနားတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုရာခိုင်နှုန်း မှာ လူတစ်သိန်းလျှင် ၃၈.၂၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျူးဘား နိုင်ငံတွင် ဇန်နဝါရီလမှစတင်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် မြင့်တက်လာခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အများ ပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သောနေရာများကို ပိတ်ထားခြင်းနှင့် နိုင်ငံအတွင်း ရောက်ရှိလာသော ပြည်ပမှ ခရီးသည်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အသွားအလာကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး Soberana-02 အား တတိယနှင့် နောက်ဆုံးအဆင့် ဆေးဝါး လက်တွေ့စမ်းသပ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်နေပြီး အခြားပြည်တွင်းထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး Soberana Plus ကိုလည်း အဆင့်-၂ ဆေးဝါးလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုကို ဆောင်ရွက်နေသည်။ ၎င်းအပြင် ပြည်တွင်းထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးဖြစ်သည့် Abdala အား အဆင့်-၃ ဆေးဝါးလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုကို နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းတွင် ဆောင်ရွက်နေပြီး ပြည်တွင်းထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး များဖြစ်သည့် Soberana-01 နှင့် Mambisa တို့ကိုလည်း သုတေသန ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုမြင့်တက်လာသည့်အတွက် အရေးပေါ်အခြေအနေ ထပ်မံကြေညာ

တိုကျို ဧပြီ ၂၃
ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်းများ မြင့်တက်လျက်ရှိသည့်အတွက် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါက တတိယအကြိမ်မြောက် အရေးပေါ်အခြေအနေ ယနေ့ ထပ်မံကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုအရေအတွက် မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် တိုကျိုမြို့တော်အပါအဝင် အိဆာကာ၊ ကျိုတိုနှင့် ဟိုင်ဂို ခရိုင်သုံးခုတွင် ဧပြီ ၂၅ ရက်မှစပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေ စတင်အသက်ဝင်မည်ဖြစ်သည်။ အရေးပေါ်အခြေအနေကာလကို မေ ၁၁ ရက်အထိ ကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။
ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုများကို လျော့ချသည့်အနေဖြင့် ရက်ရှည်အားလပ်ရက်မတိုင်မီ အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာရန် ဆုံးဖြတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေးစည်းမျဉ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာမှသာ ကူးစက်မှုအရေအတွက်များ လျော့ကျနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါက

ပြောကြားခဲ့သည်။
မီးရထား၊ မြေအောက်ရထားနှင့် ဘတ်စ်ကားပြေးဆွဲမှုများကိုလည်း အချိန်ကန့်သတ်ထားမည်ဖြစ်ပြီး ဈေးဝယ်စင်တာများကိုလည်း မရှိမဖြစ်နေ့စဉ်သုံးပစ္စည်းများအတွက်သာ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အိဆာကာခရိုင်သည် နေ့စဉ်ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုနှုန်းတွင် လေးရက်ဆက်တိုက် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၀၀၀ ခန့် တွေ့ရှိပြီး အခြားခရိုင်များထက် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုအရေအတွက် ပိုမိုများပြားလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၅၁၀၀ ကျော် စစ်ဆေးတွေ့ရှိရပြီး ယင်းတို့အနက် လူနာ ၈၀၀ ကျော်သည် ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



ထိုင်းနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၀၇၀ ဖြင့် နေ့စဉ်ကူးစက်မှု စံချိန်တင်

ဗန်ကောက် ဧပြီ ၂၃
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၀၇၀ စံချိန်တင် တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် လက်ရှိအချိန်အထိ ထိုရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅၀၀၈၃ ဦးရှိလာကြောင်း ထိုင်း နိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲရေး စင်တာပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တာဝီစင်ဗိဆာနူယိုသင်က ယနေ့ပြောကြားသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် တစ်ရက်တာအတွင်း တွေ့ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်များ အနက် ၂၀၆၂ ဦးသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသည့် ၇ ဦးသည် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် ရောဂါ ကူးစက်ခံခဲ့ရပြီး နိုင်ငံအတွင်းသို့ ပြန်လာသူများဖြစ် သည်။ ပြည်တွင်း၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူများအနက် လူနာ ၇၄၀ သည် မြို့တော်ဗန်ကောက်တွင် ကူးစက် ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၎င်းက ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ထို့အပြင် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် လေးဦးထပ်မံသေဆုံး ခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ထိုရောဂါဖြင့် သေဆုံး သူပေါင်း ၁၂၁ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသောလူနာ ၃၀၀၈၉ ဦးသည် ရောဂါကင်းစင်ပြီး ဆေးရုံများမှ ပြန်ဆင်းခဲ့သဖြင့် လတ်တလောအချိန်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ ဆေးရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသော လူနာ ၁၉၈၇၃ ဦးရှိ ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၉၆၄၈၅၅ ခန့်သုံးစွဲခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ပြည်သူ ၁၃၀၀၀၀ ခန့်သည် ၎င်းတို့၏ ဒုတိယအကြိမ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်သူ ၄ ဒသမ ၄၆ သန်းကျော်ရှိ

အဒစ်အာဘာဘာ ဧပြီ ၂၃
အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်း၌ ဧပြီ ၂၂ ရက်က ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားသူ ဦးရေသည် ၄၄၆၇၆၆၆ ဦးရှိကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ် ရေးဌာန (အာဖရိက စီဒီစီ) က ပြောကြားသည်။

ကိုဗစ် -၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုစတင်ကတည်းက အာဖရိကတိုက်၌ ဧပြီ ၂၂ ရက်အထိ သေဆုံးသူဦးရေ ၁၁၈၉၃၇ ဦးရှိပြီး ယင်း ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ဦးရေမှာ ၄၀၀၈၃၁၇ ဦးရှိကြောင်း အဆိုပါ အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အာဖရိကတိုက်ရှိ နိုင်ငံများထဲတွင် တောင်အာဖရိက၊ မော်ရိုကို၊ တူနီးရှားနှင့် အီဂျစ်နိုင်ငံများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားသူဦးရေ အများဆုံး နိုင်ငံ များဖြစ်ကြကြောင်း အာဖရိကစီဒီစီက ပြောကြားသည်။

အာဖရိကတိုက်တောင်ပိုင်းဒေသသည် ရောဂါပိုးကူးစက်မှုအများဆုံးဖြစ်ပြီး အာဖရိကတိုက် မြောက်ပိုင်းဒေသမှ ဒုတိယလိုက်ကာ အာဖရိကတိုက်အရှေ့ပိုင်း ဒေသသည် ရောဂါပိုးကူးစက်မှု တတိယအများဆုံးဖြစ်သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း

CoronaVac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်ရန် ခွင့်ပြု

ကွာလာလမ်ပူ ဧပြီ ၂၃
မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး ကို မြှင့်တင်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်တစ်ရပ်အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ Sinovac Biotech ကုမ္ပဏီမှ CoronaVac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို မလေးရှားနိုင်ငံ တွင် ထုတ်လုပ်ရန် မလေးရှားဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး များအား ကုန်ချောအဆင့်တွင် ထုတ်ပို့မှုလုပ်ငန်းစဉ် များကို မလေးရှားဆေးဝါးကုမ္ပဏီ ပါမန်နီရာဂါက ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားအမျိုးသား ဆေးဝါးလုပ်ငန်းအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်မည့် CoronaVac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အရေးပေါ် အခြေအနေများတွင် သုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် နောဟီရှန် အဗ္ဗဒူလာကပြောကြား သည်။

ယခု ထုတ်လုပ်မည့် CoronaVac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးသည် မလေးရှားနိုင်ငံအတွင်း ပထမဆုံးထုတ်လုပ်သည့်ပြည်တွင်းဖြစ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအတွက်လည်း ယခုကဲ့သို့ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းသည် အောင်မြင်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြား သည်။

ယခုကဲ့သို့ ပြည်တွင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည် ပြည်တွင်း ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာမှုကို ရည်ညွှန်းပြီး အခြား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများကိုလည်း နိုင်ငံအတွင်း ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် အခွင့်အရေးများရရှိလာစေ ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများထုတ်လုပ်နိုင် ခြင်းအားဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို များစွာပံ့ပိုးမှုများရ ရှိစေမည်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၈၇၁၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မနီလာ ဧပြီ ၂၃
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၈၇၁၉ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိရာ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၉၇၉၇၄၀ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင် ကျန်းမာရေးဌာနက ယနေ့သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ လူနာ ၁၅၉၆ ဦးထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၆၅၂၉ ဦးရှိလာခဲ့ပြီဖြစ် သည်။

လူဦးရေ သန်း ၁၁၀ ရှိသော ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ပြည်သူ ၁ ဒသမ ၆ သန်းအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်အတွင်း ဖိလစ်ပိုင်ပြည်သူ သန်း ၇၀ အား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် အစိုးရအဖွဲ့က ရည်မှန်း ထားသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နိုင်ငံအတွင်း စတင်ကူးစက် ပျံ့နှံ့သည့်အချိန် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စပြီး



ယခုအချိန်အထိ ပြည်သူ ၁၀ ဒသမ ၅ သန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရှိ မရှိ ရောဂါစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၅၃၇ ဦး ထပ်မံသေဆုံး

ဗျူနိုအေးရစ် ဧပြီ ၂၃
အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် ၅၃၇ ဦးထပ်မံ သေဆုံးပြီး အဆိုပါအရေအတွက်သည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ကူးစက်ပျံ့နှံ့သည့်အချိန်မှ စပြီး သေဆုံးသူအရေအတွက် စံချိန်တင်အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၆၀၆၂၀ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၁၆ ဦးထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၇၉၆၇၆၈ ဦးအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း အာဂျင်တီးနား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၂၄၉၇၉၃ ဦးရှိလာခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ပိုးတွေ့လူနာ ၂၈၆၃၅၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပိုးတွေ့လူနာများအနက် ၄၇၉၁ ဦးသည် အထူး ကြပ်မတ်ကုသဆောင်တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ခံယူလျက်ရှိသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ
နောက်ဆုံးအခြေအနေ

ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၁၄၅၄၉၄၄၆၄ ဦး

သေဆုံးသူ ၃၀၈၅၅၉ ဦး

ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၂၃၅၀၈၄၄၅ ဦး

ပန်းမော်၊ မိုးညှင်း၊ မြိတ်၊ မိုင်းတုံနှင့် မူဆယ်မြို့နယ်တို့၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပန်းမော်မြို့၊ ရွှေပြည်သာရပ်ကွက်တွင် ထက်မြက်ဆွေ မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၀၀ နှင့် ဆေးပြားအကြေ သူညီ ဒဿမ ၀၀၂၈ ကီလိုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မိုးညှင်းမြို့နယ် နန်ပုတ်ကျေးရွာအနီးတွင် ဝင်းနိုင်ဦး မောင်းနှင်ပြီး မျိုးသူ လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့် စစ်ဆေးရာမှ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒဿမ ၆၆ ကီလိုကိုလည်းကောင်း။

ထို့အတူ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုးညှင်းမြို့နယ် ကလွင်ကျေးရွာအနီး မြို့ပတ် (၂)လမ်းတွင် မသင်္ကာဖွယ် တွေ့ရှိသူ ထွန်းမင်းလတ်(ခ)ဝက်ကြီးကို စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၅၂၂ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ စန္ဒဝတ်ကျေးရွာနေ ထက်ပိုင်မျိုး၏နေအိမ်ကို

ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇော်မင်းစိုး(ခ) ဂျာလာလူဒင် ကို တွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၈၀၉၅ ပြား၊ အိုက်စံ သူညီ ဒဿမ ၂၁၅ ကီလိုနှင့် ဆိုင်ကယ် တစ်စီးတို့ကိုလည်းကောင်း။

စစ်ဆေးရှာဖွေ
ထို့ပြင် ဧပြီ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုင်းတုံမြို့နယ် ပါချီးကျေးရွာအနီးတွင် အဲသဲ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၆၀၀၊ ဘိန်းစိမ်း သူညီ ဒဿမ ၃၂၆ ကီလိုနှင့် ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒဿမ ၀၁၅ ကီလိုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ထို့အတူ ဧပြီ ၂၂ ရက် ညပိုင်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မူဆယ်မြို့နယ် နောင်လောင်းကျေးရွာအနီးရှိ ဇော်မျိုးအောင်(ခ)ကိုအောင်၏ တောင်ယာတံသို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒဿမ ၀၇ ကီလိုနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀ တို့ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား



ထွန်းမင်းလတ်(ခ)ဝက်ကြီး၊ ထက်ပိုင်မျိုး၊ ဇော်မင်းစိုး(ခ)ဂျာလာလူဒင် တို့အားသိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

MRTV SCHEDULE

24-4-2021 (SATURDAY)

6:00 AM ရတနာသုတ် ပရိတ်တရားတော်	5:10 PM မြန်မာ့ပြန်လှုပ်ပျံ့နှံ့ရေး လူမှုဘဝများ
7:00 AM နံနက်ခင်းသတင်း	5:35 PM သဘာဝရဲ့အလှတရားများသိသို့ (အပိုင်း-၁)
10:00 AM သတင်းထဲကသတင်း	6:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း
10:30 AM အချစ်စစ်ဆိုသည်မှာ (အပိုင်း-၂၄)	6:20 PM သုတေပြာသီရိဝေဟာ
11:30 AM ခွန်ကျေးအရွယ်ကစားကြပယ်	7:25 PM သုရဲကောင်းတို့ရဲ့ဣန္ဒာရီ (အပိုင်း-၇၇)
1:30 PM National News	8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း
4:30 PM ပုံပြင်ကမ္ဘာ	9:00 PM မြန်မာ့အသံမှတ်တမ်းပြင်သံကြား နိုင်ငံတော်သံတော်လှိုင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှု
4:35 PM ကြယ်နတ်သမီးရဲ့ချစ်သူ (အပိုင်း-၂၄)	9:30 PM ဟိုတုန်းက ကက်ထက်ဇာတ်လမ်းများ 'ပငြင်းနွဲ့ ချွတ်ခန်း'

www.mrtv.gov.mm

ဖားကန့်၌ ချေးငွေကျပ်သုံးသိန်းရလို့ဖြင့် လူသတ်မှုဖြစ်ပွား

ဖားကန့် ဧပြီ ၂၃
ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ်၌ ဧပြီ ၂၂ ရက်က ချေးငွေကျပ် သုံးသိန်းရလို့ဖြင့် စကားများရန်ဖြစ်ရာမှ ခားဖြင့်ခုတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဖားကန့်မြို့မရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဧပြီ ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ဖားကန့်မြို့နယ်၌ ဂျာနယ်ရောင်းချသည့် ဦးကျော်ငြိမ်း(ခ)ဂျာနယ်သည် ပြတ်ရဒဏ်ရာများဖြင့် ၎င်း၏ နေအိမ်ဖြစ်သည့် ဆိပ်မူကျေးရွာ ရပ်ကွက်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာပြီးနောက် ရရှိဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ၎င်းမသေဆုံးမီ

ပြောကြားချက်အရ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်နှစ်ခန့်က ချေးငွေသုံးသိန်း ချေးယူခဲ့ပြီး ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်းမရှိသည်နှင့်ပတ်သက်၍ ငွေရှင် ဒေါ်ခိုင်ခိုင်သွယ်နှင့် ဆိပ်မူ-ဖားကန့်သွား လမ်းဘေးရှိ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်သွယ်၏ နေအိမ်ရှေ့တွင် ထပ်မံစကားများရာ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်သွယ်က ခားဖြင့်ပြတ်ခားဖြင့် ခုတ်သဖြင့် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်သွယ်အား ဖမ်းဆီးကာ ဖားကန့်မြို့နယ် မြို့မရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

မိုင်းကျ(မြစ်ကြီးနား)

ကျိုက်ထို၌ ဆိုင်ကယ်တစ်စီး ဓာတ်တိုင်ကို ဝင်တိုက်မိရာ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံး

ကျိုက်ထို ဧပြီ ၂၃
ကျိုက်ထိုမြို့ကော့စံနိုင်ရပ်ကွက် လူမှုဖူလုံရေးရုံးရှေ့ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၀၆/၃)နှင့်(၁၀၆/၄)ကြားတွင် ဧပြီ ၂၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်က အရှိန်မထိန်းနိုင်သည့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးသည် လမ်း၏

ယာဘက်ရှိ ဓာတ်တိုင်ကို ဝင်တိုက်မိ၍ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာကျိုက်ထိုမှ လက်ပြကျေးရွာသို့ ကောင်းထက်ကျော် မောင်းနှင်ပြီး ကိုငြိမ်း(ခ)ငြိမ်းချမ်း လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်သည် အဆိုပါနေရာအရောက်၌ ယာဘက်လမ်းရှိ ဓာတ်တိုင်ကို အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ဝင်တိုက်မိသဖြင့် ယာဉ်မောင်းကောင်းထက်ကျော်မှာ ရရှိဒဏ်ရာများဖြင့် အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမောင်(ကျိုက်ထို)

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ / တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်များမှ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးအား ပြည်သူပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းဖွဲ့စည်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၁၂ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ/ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနများမှ ပေးပို့လာသော စာရင်းများအရ တရားမဝင် ကျွန်း ၃၂ ဒဿမ ၆၈၈၂ တန်၊ သစ်မာ ၁၆ ဒဿမ ၆၅၁၄ တန်၊ အခြား ၁၆၆ ဒဿမ ၃၅၁၄ တန် စုစုပေါင်း တန် ၁၆၅ ဒဿမ ၆၉၁၀၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ၁၄ ဦး၊ ယာဉ်/ ယန္တရား ၁၅ စီး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)



လူငယ်အချို့ဟာ နယ်ချဲ့လက်ပါးစေရဲ့ လှည့်စားသွေးဆောင်ပြားယောင်းမှုကို နားယောင်ပြီး တိုင်းပြည်ကို ဖျက်ဆီးမယ့် စီမံကိန်းကြီးထဲ Country Destructive Movements မှာ ပါဝင်ချင်ကြတယ်။ ရှေ့က အမှားသင်ခန်းစာတွေကို ကြည့်ပါ။

နားမယောင်လေနဲ့ သမီးတို့ သားတို့၊ မိဘများက နားဝင်အောင် တားဆီးနိုင်ကြပါစေ၊ ရွယ်တူသူငယ်ချင်းတွေက မမှားခင် ကယ်တင်ဆွေးနွေးကြပါလေ။

ရုတ်တရက် ဦးနှောက်သွေးကြောပြတ်ရခြင်း အကြောင်းရင်းများ

ကြည်လွင်မြင့်(မုဒြာ)

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပိုင်း ဧပြီလအတွင်းက အသက် ၅၀ ကျော်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး ခရီးသွားရင်း ကားပေါ်မှအဆင်း တွင် ရုတ်တရက်လဲကျပြီး သတိမရတော့ ဆေးရုံသို့ ရောက်သောအခါ ဦးနှောက်သွေးကြောပြတ်ပြီး သေဆုံးသွားရသည်ဟု သိရသည်။ လူအများရှေ့တွင် ပင် ခရီးသွားရင်း အကောင်းပကတိမှ လဲကျသေဆုံး ခြင်းဖြစ်သဖြင့် အထိတ်တလန့်ဖြစ်ကြရသည်။

ဤသို့ပင် ရုတ်တရက် လဲကျသေဆုံးမှုမျိုးကို မကြာခဏတွေ့ကြုံ ကြားသိရတတ်ပါသည်။ အထိတ်တလန့်လည်း ဖြစ်တတ်ကြသည်။ သံဝေဂ လည်း ယူစရာဖြစ်သည်။

“ဟယ်... မနက်ကပဲ တွေ့လိုက်ရတယ် အကောင်းကြီးကို ချက်ချင်းကြီး ရုတ်တရက် ဘယ်လိုဖြစ်တာလဲ ထင်တောင်မထင်မိဘူး၊ နှမြော လိုက်တာ စိတ်မကောင်းလိုက်တာ” စသည်ဖြင့် ပြောဆိုကြသည်။

“ဘယ်လိုဖြစ်တာလဲ ... ရုတ်တရက်ကြီး အလုပ်တွေ အများကြီးလုပ်နေတာ၊ သူ့မှာ လုပ်စရာ တွေလည်း အများကြီးကျန်သေးတယ်၊ သူ့ကို အားကိုးနေတဲ့သူတွေ နောက်မှာကျန်ခဲ့တယ်” စသည်... စသည် နှမြောတသ ပြောမဆုံးဖြစ်ကြလေ သည်။

လူတစ်ဦးတစ်ယောက် သေဆုံးသွားလျှင် သူ၏ ကောင်းသောဂုဏ်ပုဒ်များ ပေါ်ထွက်လာတတ်ပြီး နှမြောတသ ဖြစ်ကြရသည်။ အချို့မှာဆိုလျှင် တိုင်းပြည်အတွက် နိုင်ငံအတွက် အားထားနေသည့် သူများဖြစ်သောကြောင့် လေ့လျော်ကောင်းတုန်း တက်ကျိုးသလို ဖြစ်ရလေသည်။

သတိထားရမည့်အချက်

ဤသို့ ရုတ်တရက်ဖြစ်ရသော အကြောင်း များစွာတွင် အပူအအေး ဝိရောဓိကြောင့်ဖြစ်သော အကြောင်းရင်းခံမှာ အဓိကဖြစ်သည်။ အပူထဲမှ လာပြီး ရုတ်တရက် အအေးထဲသို့ဝင်ခြင်း၊ အအေး ထဲမှလာပြီး ရုတ်တရက် အပူထဲသို့ ရောက်ရှိခြင်း စသည့် အကြောင်းခြင်းရာများသည် သာမန်ဟု ထင်ရသော်လည်း တစ်ခါတစ်ရံ အသက်ပေးလိုက် ရတတ်သည်။ ပေါ့ပေါ့ဆဆနေသူများ သတိထား ရမည့်အချက် ဖြစ်သည်။

နေချင်သလိုနေ၊ ထိုင်ချင်သလိုထိုင် ဖြစ်ချင်တဲ့ သူမှ ဖြစ်တာပါ။ ငါတို့ ဒီလိုပဲနေလာတာဟု အယူ လွဲနေသူများစွာရှိသည်။ တကယ်တော့ မဖြစ်သေး လျှင် မဖြစ်။ ဖြစ်လာလျှင် ကယ်ချိန်မရလိုက်သည့် အရာများ ရှိနေတတ်သည်။ အသက်နှင့်လည်း ဆိုင်သည်။ နေရာဒေသနှင့်လည်း ဆိုင်သည်။ ရာသီ ဥတုနှင့်လည်း ဆိုင်သည်။ တိုက်ဆိုင်သွားလျှင် အကြောင်းသည် အကျိုးဖြစ်လာတတ်သည်။

အပူအအေးဝိရောဓိကို အနောက်တိုင်း ဆေးပညာအမြင်ဖြင့် Heat Stroke ဟုလည်း ယူဆ နိုင်သည်။ Heat Stroke ၏ ဥပမာအချို့ကို ပြောပြ လိုပါသည်။

စာရေးသူတို့ ပုဂံညောင်ဦး ဘုရားဖူးသွားချိန် တွင် သင်္ကြန်ရက်အတွင်းဖြစ်သဖြင့် အပူချိန်လွန်ကဲ နေသည်။ ဧပြီလ၏အပူချိန်မှာ ၁၀၈ ဒီဂရီအထိ ရှိနေသည်။

စာရေးသူတို့ အာနန္ဒာဘုရား၏ ပြတိုက်အရှေ့ သို့ ရောက်သောအခါ Tourist Burma တံဆိပ်တပ် ထားသော အဲကွန်းအပြည့်ပါသည့် မိမိခံဘတ်စ်ကား ကြီးတစ်စီး ထိုးဆိုက်လာသည်။ ထိုကားပေါ်မှ ဘောင်းဘီအတို၊ အရှည်အမျိုးမျိုး ဝတ်ဆင်ထားပြီး ကင်မရာများကိုယ်စီလွယ်ထားကြသည့် နိုင်ငံခြား သားများ ဆင်းလာကြသည်။ ထိုနိုင်ငံခြားသားများ ထဲမှ အသက် ၇၀ ခန့် အဘိုးအိုတစ်ဦးသည် ပြတိုက် ရှေ့အရောက်တွင် ရုတ်တရက် ဒူးထောက်၍ လဲကျသွားသည်ကို တွေ့လိုက်ရသည်။ သူ့လက်ထဲ တွင် သောက်လက်စရေဘူးလည်း လွတ်ကျသွား သည်ကို တွေ့ရသည်။

ထိုနိုင်ငံခြားသားအဘိုးအိုမှာ အဲကွန်းကားထဲမှ ဆင်းလာစဉ် ရုတ်တရက် အပူလျှပ်ပြီးလဲကျကာ ဆေးရုံရောက်သောအခါ ဦးနှောက်သွေးကြောပေါက် ၍ လေဖြတ်သေဆုံးသွားသည်ဟု သိရသည်။

စာရေးသူ ထပ်မံတွေ့ကြုံရသည့် အဖြစ်အပျက် တစ်ခုမှာ အရွယ်ကောင်းလူငယ်တစ်ဦး ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဖြစ်မည်ဟု ထင်သည်။ မန္တလေးမြို့တွင် တနင်္ဂနွေနေ့

မှာ ပန်းဝင်ခါနီးရောက်မှ ရုတ်တရက် မှောက်လျက် လဲကျသွားသည်ကို တွေ့ရသည်။

လူငယ်ပင်ဖြစ်သော်လည်း ကိုယ်အပူချိန် အလွန်တက်နေချိန်တွင် အလွန်အေးသော ရေခဲရေ ကို မေ့သောက်ခြင်းဖြင့် အပူအအေးဝိရောဓိဖြစ်ကာ ဦးနှောက်သွေးကြောပေါက် သေဆုံးရခြင်းဖြစ်သည်။ အသက်ကြီးသူများတွင်သာ သွေးကြောများ မာဆတ်ပြီး အက်ကွဲလွယ်သည်ဟု ထင်ခဲ့မိသော် လည်း လတ်ဆတ်သောသွေးကြောများပိုင်ရှင် အားကစားသမားလူငယ်တစ်ဦးတွင် ဤသို့ သွေးကြော ပေါက်လိမ့်မည်ဟု မထင်မှတ်ခဲ့သည်မှာ မှားသောအယူအဆပင်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးခြင်း ဖြစ်သည်။

အပူအအေးဝိရောဓိ သတိပြုစရာ

အပူနှင့်အအေး (သီတနှင့် ဥဏှ) နှစ်မျိုးသည် တေဇောဓာတ်ကြောင့် ဖြစ်သည်။ ပူမှု အေးမှု တေဇောပြုဟု ဆိုသည်။ ရှေးကမ္ဘာဦးကတည်းက နေမင်း၏အလင်းနှင့် ရောင်ခြည်ကို ကမ္ဘာတစ်ခြမ်း စီက နေ့ဘက်တွင် တစ်လှည့်စီ ရရှိကြသည်။ ထိုနေရောင်ခြည်မှရသော တေဇောဓာတ်သည်

ရှေးကလူကြီးများသည် ရေနွေးကြမ်းအဖန်ရည်ကို အလေးထား သောက်သုံးကြသည်။ ယခုခေတ်လူငယ်များကဲ့သို့ ရေခဲရေ အချိုရည်၊ အအေးများ သောက်သုံးခြင်းမရှိပေ။ ပူသောရာသီတွင် အပူနှင့်ဆန့်ကျင်ဘက် ဝိရောဓိဖြစ်သော ရေခဲရေသောက်သုံး ခြင်းထက် ရေနွေး (သို့မဟုတ်) ရေကျက်အေး သောက်သုံးခြင်းက ကျန်းမာရေးနှင့် ကိုက်ညီ။

တိုင်း နံနက်စောစော ကျိုးကိုပတ်ပြီး လူထု လမ်းလျှောက်ပွဲများ၊ စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲများ၊ မိနီ မာရသွန်အပြေးပြိုင်ပွဲများ အပတ်စဉ်ကျင်းပလေ့ ရှိသည်။ တစ်ရက်တွင် ကျိုးအရှေ့ဘက်ထိပ်နား၌ ပန်းဝင်ခါနီး ပြေးလာသူများကို လမ်းဘေးမှ အားပေးသူများက ရေသန့်ဘူးငယ်များကို အဖုံး ဖွင့်ပြီး လက်ထဲသို့ ကမ်းပေးနေသည်ကို တွေ့ရ သည်။ ရေခဲစိမိထားသော ရေသန့်ဘူးများဖြစ်သဖြင့် အလွန်အေးစက်နေသည်။ အပြေးသမားအချို့သည် ထိုရေသန့်ဘူးများကို လက်ကမ်းယူပြီး ပြေးရင်း သောက်သွားကြသည်။ အချို့လူငယ်များမှာ သောက်ရုံသာမက ခေါင်းပေါ် ကိုယ်ပေါ်သို့ပါ လောင်းချသည်ကို တွေ့ရသည်။ မန္တလေးမြို့၏ ရာသီဥတုမှာ ဆောင်းတွင်းပင်ဖြစ်သော်လည်း ညတွင်အေးပြီး နံနက်နေထွက်သည်နှင့် ပူလာသည့် သဘောရှိသည်။ အပြေးသမားများပန်းဝင်ချိန်တွင် နေထွက်ပြီး ပူလာပြီဖြစ်သည်။ ငါးမိုင်ခန့် မာရသွန် ပြေးခဲ့ရသဖြင့် ချွေးဒီးဒီးကျလျက်ရှိသည်။ ပြေးခဲ့ သည့်အရှိန်ကြောင့် ကိုယ်အပူချိန်မှာလည်း တက်နေ သည်မှာ သေချာပေါက်ဖြစ်သည်။ ရေသန့်ဘူးကို မေ့ချရင်း ပြေးသွားသူ အရပ်ရှည်ရှည်လူငယ်တစ်ဦး

ကျန်ဓာတ်များဖြစ်သည့် ပထဝီ၊ အာပေါ၊ ဝါယော တို့နှင့် ပေါင်းစပ်ပြီးသည့်အခါမှ ကမ္ဘာပေါ်တွင် သက်ရှိသတ္တဝါများနှင့် ရေမြေတောတောင် သစ်ပင် များ စိုပြည်စွာ ပေါက်ဖွားလာသည်ဟု အယူ ရှိသည်။

ရေသည် အအေးသီတဓာတ်(သီတတေဇော) နှင့် မီးသည် အပူဥဏှဓာတ်(ဥဏှတေဇော) ဓာတ် ဖြစ်သည်။ ထိုနှစ်ခုသည် အတူယှဉ်တွဲ၍ မျှမျှတတ နေထိုင်နေလျှင် အကောင်းဖြစ်သည်။ တစ်ခုခုက ရုတ်တရက် ပိုလျှံသွားလျှင် လူကို (သို့မဟုတ်) သက်ရှိအပင် စသည်များကို အပြစ်ပြုတော့သည်။ မထိန်းသိမ်းမကာကွယ်နိုင်လျှင် ကြိုတင်သတိမရှိ လျှင် ရုတ်တရက်အသက်သေဆုံးသည်အထိ ဖြစ်နိုင် သည်။

မီးကို မြင်ရမှပူသည်မဟုတ်။ မီးငြိမ်းသွားပြီး ဖြစ်သည့် ပြာပူထဲသို့ ရုတ်တရက် ရေအေးတစ်ခွက် လောင်းချပါက အပူများသည် ပြာပူများကို မှုတ်ထုတ်လျက် အထက်သို့ ကန်တက်သွားသည်ကို ဥပမာယူပြီး ကြည့်ပါ။ အပူအအေး ရုတ်တရက် ဆုံကြသောအခါ ကိုယ်တွင်းမှ အပူသည် အောင်းနေ ရာမှ ရုတ်တရက်အထက်သို့ ကန်တက်ပြီး ဦးနှောက်

သွေးကြောပေါက်သည်အထိ ဖြစ်ရသည်ကို စဉ်းစားတွေးတောကြည့်နိုင်ရန် တင်ပြရခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။

ဦးနှောက်သွေးကြောပြတ် လေဖြတ်ခြင်းမဖြစ်စေရန်

၁။ အေးသောနေရာမှ ပူသောနေရာသို့ ရုတ်တရက်ဆင်းသက်မည်၊ ပြောင်းရွှေ့ မည်ဆိုလျှင် ကိုယ်တွင်းအပူချိန် မျှတ စေရန် ထူထဲသော အဝတ်အစားများ ချွတ်ပစ်ခြင်း၊ သင့်တင့်သော လေဝင် လေထွက်ကောင်းသော ချည်ထည် အဝတ်ကို ပြောင်းလဲဝတ်ဆင်ပါ။

၂။ အအေးထဲမှ သို့မဟုတ် အရိပ်ထဲမှ နေပူ ထဲသို့ ထွက်လျှင် နေပူဒဏ်ခံနိုင်သည့် ထီး၊ ခမောက်၊ ဦးထုပ် စသည်များ မိုးထားပါ။ ဆောင်းထားပါ။

၃။ နေပူထဲသို့ မဖြစ်မနေ သွားရမည်ဆိုလျှင် အပူထဲရောက်မှ ရေအေးမသောက်ပါနှင့်။ မသွားမီက ကိုယ်တွင်း၌ ရေဓာတ်ပြည့်ဝ အောင် ရေသန့်ဘူးတစ်ဘူးခန့် (ရေ တစ်လီတာခန့်) ကြိုတင်သောက်ထားပါ။ သောက်သည့်အခါတွင်လည်း ရေခဲရေ မဖြစ်ပါစေနှင့်။ ပုံမှန်အေးသောရေကို သာ သောက်သုံးပါ။

၄။ ကိစ္စကြီးငယ်ရှိ၍ ပူပြင်းသောရာသီတွင် အပြင်သွားစရာရှိလျှင် ရေမိုးချိုးပြီး ကိုယ်လက်သန့်စင်ပြီးမှသာ သွားပါ။ ခရီးရောက်မဆိုက် ပြန်ရောက်သောအခါ ခြေလက်သန့်စင်ခြင်း၊ ထိုထက်ပို၍ ရေချိုးခြင်းများ မပြုလုပ်သင့်ပါ။

၅။ ပူပြင်းသောရာသီတွင် တတ်နိုင်သမျှ ရေခဲရေ အအေးသောက်ခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။ သဘာဝရေ မြေအိုးတွင် ထည့်သောရေ ရေနွေးကြမ်း (သို့မဟုတ်) ရေနွေးကို အအေးခံထားသော ရေကျက်အေးကိုသာ သောက်ပါ။

ရှေးကလူကြီးများသည် ရာသီဥတု ပူပြင်း ချိန်တွင် အရိပ်အာဝါသကောင်းသော သစ်ပင်ကြီး များ အရိပ်အောက်တွင် ကွပ်ပျစ်တစ်ခုချပြီး ရေနွေးကရားတစ်လုံးတွင် လက်ဖက်ခြောက်ခတ်၍ သောက်သုံးကြကာ အနီးတွင် ပန်းကန်လုံးငယ် တစ်လုံးဖြင့် ဆားလှော်ကလေး ထည့်ထားလေ့ ရှိသည်။ နေ့လယ်ထမင်းစားပြီး အနားယူချိန်တွင် ထန်းလျက်ခဲလေးစား၊ ရေနွေးကြမ်းအဖန်ရည် တွင် လေမချုပ်စေရန် ဆားလှော်ကလေး လက်တစ်ဖျစ်ခန့် ထည့်သောက်လေ့ရှိကြပါသည်။ ရှေးကလူကြီးများသည် ရေနွေးကြမ်းအဖန်ရည်ကို အလေးထားသောက်သုံးကြသည်။ ယခုခေတ် လူငယ်များကဲ့သို့ ရေခဲရေ၊ အချိုရည်၊ အအေးများ သောက်သုံးခြင်းမရှိပေ။ ပူသောရာသီတွင် အပူနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက် ဝိရောဓိဖြစ်သော ရေခဲရေသောက်သုံး ခြင်းထက် ရေနွေး (သို့မဟုတ်) ရေကျက်အေး သောက်သုံးခြင်းက ကျန်းမာရေးနှင့် ကိုက်ညီ ကြောင်း သတိပေးတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာ

ကျန်းမာရေးကို နိုင်ငံရေးနဲ့ ရောနှောပါက နစ်နာသူဟာ ပြည်သူပါ

အယ်ဒီတာ့ခင်ဗျား-

ယနေ့အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများအပါအဝင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုတွေ ပြန့်လှုပ်ဆင်းထောင် ထလာတဲ့အတွက် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေ လုပ်နေကြသလို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတွေကို ထိုးနှံကာကွယ်နေကြတာကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းတွေကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက် သွားမယ်ဆိုပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ် မှာ ဒုတိယလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ထည့်သွင်းသတ်မှတ် ပြီး ဆောင်ရွက်နေကြတာကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတွေအပါအဝင် ပြည်သူတွေကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ပေး နိုင်ဖို့အတွက် ကာကွယ်ဆေးတွေကို နေရာအနှံ့ အပြားမှာ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ယခုလို

နိုင်ငံတော်အစိုးရက မိမိတို့ ပြည်သူတွေ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုမခံရစေရေး၊ အသက်ရှည်စွာ အနာမဲ့ရေးအတွက် ဘဏ္ဍာငွေကြေးပေါင်းများစွာ အကုန်အကျခံကာ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပေမယ့် အချို့ သော ပြည်သူတွေဟာ ကာကွယ်ဆေး လာရောက် ထိုးနှံမှုမရှိကြဘဲ “ဟိုလူလာမှ ဆေးထိုးမယ်” “ဒီလူလာမှ ဆေးထိုးမယ်” ဆိုတဲ့ ရူးကြောင်ကြောင် နိုင်ငံရေးအတွေးတွေနဲ့ ပေကပ်ကပ်လုပ်နေကြ ပါတယ်။ အခုလို နိုင်ငံတော်က ငွေကုန်ကြေးကျများစွာ ရင်းနှီးသုံးစွဲပြီး ထိုးနှံပေးနေတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတွေကို အားတက်သရော ထိုးနှံ ကာကွယ်ခြင်းမရှိတဲ့အတွက် နိုင်ငံသားတစ်ဦး အနေနဲ့ စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသလို အတွေးတိမ်မြိုး အမြင်လွဲမှားကာ ကျန်းမာရေးကို နိုင်ငံရေးနဲ့ ရောနှော တွေးခေါ်စဉ်းစားမှုများအတွက် ယူကျုံး မရဖြစ်မိပါတယ်။ ယခုလိုလုပ်ရပ်အပေါ် ရက်လည်း

ရှက်မိပါတယ်။ ကျန်းမာရေးကို နိုင်ငံရေးနဲ့ ရောနှောပြီး CDM လုပ်ကြတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း တွေ၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ ဆန့်ကျင်တားဆီးနေသူ တွေအားလုံးကို နိုင်ငံသားတစ်ဦးအနေနဲ့ ရှုတ်ချ ပါတယ်။ နိုင်ငံတိုင်းလိုလိုဟာ မိမိနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမခံရအောင် ညီညီညွတ်ညွတ် တက်တက်ကြွကြွ စုပေါင်း ဆောင်ရွက်နေချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ ပြည်သူ များရဲ့ ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း၊ ကုသရေးလုပ်ငန်း၊ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ကျင့်ဝတ်မဲ့တဲ့ ဆရာဝန်တွေ၊ နိုင်ငံရေးတောင်ကြောင်တွေက ပြည်သူတွေကို လမ်းချော်လမ်းလွဲအောင် နိုင်ငံရေး မှိုင်းတိုက်နေကြတာတွေကို ကာကွယ်တားဆီး ပေးဖို့ လိုအပ်နေပါပြီ။ ကျန်းမာရေးကို နိုင်ငံရေးနဲ့ ရောနှောပါက နစ်နာသူဟာ ပြည်သူသာဖြစ်ကြောင်း အသိပေးဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း အယ်ဒီတာ့မှတစ်ဆင့် အသိပေးတင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောက်ရွံ့သူ

အမှားပေါ် အမှားမဆင့်ကြစေချင်

အယ်ဒီတာ့ခင်ဗျား-

နိုင်ငံတော်က ကျောင်းတွေဖွင့်ဖို့ စီစဉ်နေတာ ကို တွေ့ရပါတယ်။ ပညာရေးဟာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ်ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံအတွက် အတတ်ပညာ၊ အသိပညာ၊ အရည်အချင်းပြည့်ဝတဲ့ လူငယ်တွေ လိုအပ်တာကြောင့် ဒါကို လှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုရပါမယ်။ ပညာမဲ့သူတွေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက် လို့မရတာ အားလုံးအသိပါ။ ပညာမဲ့သူတွေရဲ့ အတ္တ နဲ့ ဖောက်ပြန်မှုတွေကြောင့် အခု နိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူ တွေ ဒုက္ခရောက်နေကြရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့ကို

ယုံနေတုန်းပဲဆိုရင်တော့ ကိုယ်ကျိုးနည်းကြရမှာပါ။ အရင်က ရုံးမတက်နဲ့ ရုံးထွက်ကြတဲ့။ အခု ကျတော့ ကျောင်းမတက်နဲ့ ကျောင်းပျက်ကြတဲ့လေ။ သပိတ်တွေ အမည်တပ်တာကလည်း ခေါင်းကနေ ခြေဖျားကုန်ပြီ။ မလုပ်သင့်တာ မလုပ်ကြပါနဲ့တော့။ မိဘ၊ ဆရာ၊ ကျောင်းသားတွေကလည်း ဒီလို လေပေါ်က အရည်မရ အဖတ်မရ ဆော်ဩနေတာကို လိုက်နာလုပ်ဆောင်ပြီး ကိုယ်တိုင် အသိဉာဏ်မဲ့တဲ့ ဘဝနဲ့ မနေကြပါနဲ့တော့။ နိုင်ငံကို မပျက်ပျက်အောင် ဖျက်နေကြတာ။

ပြည်သူနဲ့ လူငယ်တွေကို စိတ်ဓာတ်ပျက်စီးအောင် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်နေတာတွေကို ကိုယ်ပိုင်အတွေး အမြင်နဲ့ ရုန်းထွက်ကြဖို့ လိုပါပြီ။ အဖျက်အမှောင့် ရန်ကို ကာကွယ်ကြဖို့ လိုပါပြီ။ အဖျက်သမားတွေကို ဆက်လက်ရှင်သန်ခွင့် မပေးသင့်တော့ပါ။ အမှားပေါ် အမှားမဆင့်ကြစေချင်ပါ။ အမှန် တရားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ကြပါစို့။ ပြည်သူလူထုကောင်းကျိုးကို ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက် ကြပါစို့လို့ အယ်ဒီတာ့ကတစ်ဆင့် ပြည်သူအားလုံး သိအောင် တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။

အဖျက်သမားနဲ့ အဖျက်လုပ်ငန်းကို မကြိုက်သူ ပြည်သူတစ်ဦး

အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာကဏ္ဍသို့ ပေးစာများ ပေးပို့နိုင် ကြေးမုံသတင်းစာ ဖတ်ရှုသူပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ ပတ်ဝန်းကျင်၌ ဖြစ်ပျက်နေသော အကြောင်းအရာများကို သတင်းစာဖတ်ပြည်သူ များနှင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ သိရှိ စေရန် အပြုသဘောဖြင့် ရေးသားထားသော ပေးစာများကို ကြေးမုံသတင်းစာ အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာကဏ္ဍသို့ လိပ်မူ၍ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ ပေးစာများပေးပို့ရာတွင် အမည်၊ ဆက်သွယ်ရမည့် လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ် တို့ကို ထည့်သွင်းရေးသားရမည်ဖြစ်ပြီး ပေးပို့ သည့် ပေးစာအတွက် တာဝန်ယူသည်ဟု ပါရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းစာဖတ် ပြည်သူများအား အသိပေးဖိတ်ခေါ်လိုက် ပါသည်။ စာတည်းအဖွဲ့

လူသားတို့၏ ကျန်းမာရေး အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းပေး

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဒေသခံပြည်သူ လူနာများ တပ်မတော်ဆေးရုံများ၌ ဆက်လက် လက်ခံကုသ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် တပ်မတော်ဆေးရုံ များနှင့် ယာယီကုသရေးဆေးရုံများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာ ၁၅၈၄၇၁ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၄၂၁၆ ဦးကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းလူနာများအနက် အကြီးစား ခွဲစိတ်ကုသရန်လိုအပ်သူ ၇၄၄၇ ဦး၊ အသေးစားခွဲစိတ်ကုသရန်လိုအပ်သူ ၃၈၁၀ စုစုပေါင်း ၁၁၂၅၇ ဦးတို့ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိသည့် လူနာများကိုလည်း ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများဖြင့် အထူးကြပ်မတ်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ကလေးမီးဖွားလူနာ ၃၈၇၉ ဦးကို ခွဲစိတ်မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ကာ ၆၀၁၁ ဦးကို သာမန်မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ယနေ့အထိကလေးငယ် ၉၈၉၀ ကို အောင်မြင်စွာ မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများဖြင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ရန်လိုအပ်သည့် လူနာများကို ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန်လိုအပ်သော လူနာများကို ဆေးရုံတင်ကာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အပြင် ဆေးရုံတက်လူနာများနှင့် လူနာစောင့်ရှောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်အတွက်ကိုပါ စီမံဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဆေးကုသရန်အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများသို့ တပ်မတော်သားပါရဂူများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများက သွားရောက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ်ဆေးရုံ၊ ဟံစားတိုက်နယ် ဆေးရုံ၊ ယင်းမာပင်တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ညောင်ရမ်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဝမ်းတွင်း မြို့နယ် ပင်းတလဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်တကောင်းတိုက်နယ် ဆေးရုံ၊ မတ္တရာပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ် စဉ့်ကိုင်ပြည်သူ့ ဆေးရုံ၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ယင်းတော် တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ မြစ်သားမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ကုမဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ တောင်သာမြို့နယ် ဝဲလောင်တိုက်နယ် ဆေးရုံ၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ရွှေကျင်မြို့နယ် ဒုံဇရစ်ကျေးရွာ တိုက်နယ် ဆေးရုံနှင့် လက်ပံတန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ ဆေးရုံတို့ရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် လူနာရှင်များ က အကူအညီတောင်းခံမှုကြောင့် တပ်မတော်မှ ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များ စေလွှတ်၍ ရောဂါဝေဒနာခံစားနေရသည့် ဒေသခံပြည်သူများကို လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ



ယနေ့တွင်လည်း ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ ရောဂါ၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ၊ အရိုး အကြောရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ မျက်စိ ရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ၊ သားဖွားမီးယပ်ရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ခွဲစိတ်ကုသရန်လိုအပ် သော လူနာများကို ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးရှိ တာဝန်ရှိသူ များက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ဆေးကုသပေးထားမှု အခြေအနေများ၊ ကျန်းမာရေးတိုးတက် ကောင်းမွန်မှုအခြေအနေများကို ရင်းရင်း နီးနီးမေးမြန်း အားပေးစကားပြောကြား ပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး သည်။ ထိုသို့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အပေါ် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လူမှုကွန်ရက်အားအသုံးပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လှုံ့ဆော်ခြင်းကြောင့် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသူများအား ထပ်မံထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃

နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရားပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်စေရန်လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ CRPH မတရားအသင်းအား ထောက်ခံသည့် အကြောင်းအရာများ၊ မမှန်သတင်းများ အား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေပြီး ဆူပူအုံကြွမှုဖြစ်ပေါ်စေရန်နှင့် အများပြည်သူအထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန်အတွက် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့်ဖော်ပြခြင်းနှင့် ဖြန့်ဝေခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အောက်ဖော်ပြပါ အနုပညာရှင်အချို့နှင့် အခြားပါဝင်ပတ်သက်သူများအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းကို နေ့စဉ်သတင်းထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ထုတ်ပြန်ထားသော အနုပညာရှင်အချို့နှင့် အခြားပါဝင်ပတ်သက်သူများမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိသဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အနုပညာရှင်အချို့နှင့် အခြားပါဝင်ပတ်သက်သူများကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းကို ထပ်မံထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-

ညွှန်ပေးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အရေးယူထားရှိသူများစာရင်း

၂၃-၄-၂၀၂၁

စဉ်	အကောင့်အမည်	Profile	နေရပ်လိပ်စာ	တရားရုံးဆိုထားသည့်ပုဒ်မ	ဓာတ်ပုံ
၁	ALINNYAUNG https://www.facebook.com/ALINNYAUNGOFFICIAL		ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၂	Chan Chan https://www.facebook.com/oficialchanchan		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (ခေတ္တ အိတ်တလီ)	၅၀၅-က	
၃	Nwe Darli Tun https://www.facebook.com/sweetjuly7777		ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၄	Htet Myet https://www.facebook.com/htetmyet581		ဒဂုံမြို့နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၅	Aung Khant Hmu https://www.facebook.com/100014930615060		ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၆	Nan Khin The Htar https://www.facebook.com/nankhinthethtar		ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၇	Ser Mal -အမယ် https://www.facebook.com/sermalmm		လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၈	Pho Kyaw Zin https://www.facebook.com/phokeyawzin.fv		တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	

၉	Moe Thway https://www.facebook.com/Moethway		မိုးညွှန်မြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၀	My Khayee-ဦးခန့် https://www.facebook.com/mykhayee		မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၁	Myo Hlike Tan Thein https://www.facebook.com/myotheln19		မျိုးထိုက်တန်းသိန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၂	Win Zaw Khaing https://www.facebook.com/winzaw.khaing.9		ဝင်းဇော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၃	Zayar Phyo (ဇေယျာစန္ဒြီး) https://www.facebook.com/sazayyar.phyo		တာမွေမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်	၅၀၅-က	
၁၄	Aung Ye Pyae https://www.facebook.com/aungye.pyae		ကလေးမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်	၅၀၅-က	
၁၅	Zay Yar Tun https://www.facebook.com/Zayyartun		တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၆	Bollywood Khant https://www.facebook.com/Bollywood.Khant		ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ	၅၀၅-က	
၁၇	Soe Win Naing https://www.facebook.com/KiloDiDo.SoeWinNaing		တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၈	Yan Naung Soe https://www.facebook.com/yanpersonal		မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅၀၅-က	
၁၉	Tin Win Soe https://www.facebook.com/tin.w.soe		ခေတ္တ ခင်ကာပူနိုင်း	၅၀၅-က	
၂၀	Wai Wai Zin (Devil Wai) https://www.facebook.com/10008049333507		လယ်ခေမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ	၅၀၅-က	

အထက်ပါပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား လက်ခံထားရှိသူများကိုလည်း အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိနေသည့် ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နေသူများကိုလည်း ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်၊ ရွှေကူမြို့နယ်နှင့် ဗန်းမော်မြို့နယ်တို့၏ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများနှင့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ထုတ်ယူ/ ရရှိ/ သုံးစွဲ/ လက်ကျန် မြေပြင်အခြေအနေများကို စစ်ဆေးခဲ့သည်။

၂။ မြို့နယ်အလိုက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
မြို့နယ်အလိုက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှု

စဉ်	မြို့နယ်နှင့် မဲရုံအရေအတွက်	မြို့နယ် ကော်မရှင် စာရင်း	လဝက စာရင်း	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကော်မရှင်တို့ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်နေသူများ	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကော်မရှင်တို့ တစ်ခုတည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၃ ကြိမ်နှင့် အထက် ပါဝင်နေသူများ	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကော်မရှင်တို့ တစ်ခုတည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၂ ကြိမ် ပါဝင်နေသူများ
၁	ကချင်ပြည်နယ် ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် မဲရုံ ၁၂ ရုံ	၂၇၈၆	၄၂၉၇	၈		၇၂
၂	ကချင်ပြည်နယ် ရွှေကူမြို့နယ် မဲရုံ ၅၄ ရုံ	၆၅၆၈၈	၅၆၃၄၇	၄၆၄၈	၁၇၈	၄၃၅၈
၃	ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်မြို့နယ် မဲရုံ ၆၉ ရုံ	၉၄၂၄၄	၇၆၇၈၈	၄၃၄၄	၄၅၃	၈၁၅၄

၃။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၃ အရ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်၊ ရွှေကူမြို့နယ်နှင့် ဗန်းမော်မြို့နယ်တို့၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ထုတ်ယူ/ ရရှိ/ သုံးစွဲ/ လက်ကျန်အခြေအနေများကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက် ယခင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့နှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များရှိ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၏ရှေ့မှောက်တွင် မြေပြင်ဖွင့်ဖောက် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၄။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ အဆိုပါ ၃ မြို့နယ်တွင် မဲရုံပေါင်း ၁၃၅၊ စုစုပေါင်း ထုတ်ယူရရှိခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၁၈၅၂၈ ဖြစ်ပြီး မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော လက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၁၂၆၂၈၃၊ ကျန်ရှိရမည့်အရေအတွက်မှာ ၅၅၂၄၅၊ မြေပြင်လက်ကျန် ၅၅၂၂၂ ဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။ ကွာခြားချက်အနေဖြင့် ကျန်ရှိရမည့်အရေအတွက်ထက် လျော့နည်းပျောက်ဆုံးနေသော မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ၂၁၁ ဖြစ်ပြီး အပိုတွေ့ရှိရသောမဲလက်မှတ်မှာ ၇၈ စောင် ဖြစ်သည်။ မြို့နယ်အလိုက် စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

မြို့နယ်အလိုက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

စဉ်	မြို့နယ်	မဲရုံ ပေါင်း	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်	၁၂	၃၁၅၀	၂၄၇၁	၆၇၉	၆၇၉		
၂	ရွှေကူမြို့နယ်	၅၄	၇၄၅၃၉	၅၂၅၇၉	၂၁၉၆၀	၂၁၉၀၆	၈၅	၃၁
၃	ဗန်းမော်မြို့နယ်	၆၉	၁၀၃၈၃၉	၇၁၂၃၃	၃၂၆၀၆	၃၂၅၃၇	၁၁၆	၄၇
	စုစုပေါင်း	၁၃၅	၁၈၅၂၈	၁၂၆၂၈၃	၅၅၂၄၅	၅၅၂၂၂	၂၁၁	၇၈

ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

၅။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ ကချင်ပြည်နယ်၊ ပူတာအိုခရိုင်၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ၃ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၉ အုပ်စုရှိ မဲရုံပေါင်း ၁၂ ရုံမှ ထုတ်ယူခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၃၁၅၀ ဖြစ်ပြီး မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၂၄၇၁ ဖြစ်သဖြင့် ကျန်ရှိရမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၆၇၉ ဖြစ်ပြီး မြေပြင်တွင်လည်း ၆၇၉ ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	ရပ်/ကျေးမဲလက်မှတ်	၃၁၀၀	၂၄၄၉	၆၅၁	၆၅၁		
၂	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်	၅၀	၂၂	၂၈	၂၈		
	စုစုပေါင်း	၃၁၅၀	၂၄၇၁	၆၇၉	၆၇၉		

၆။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းနှင့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များ ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်သည့် မြို့နယ်ပေါင်း ၁၃၇ မြို့နယ်တွင် ထုတ်ယူခဲ့သော မဲလက်မှတ်အရေအတွက်၊ အသုံးပြုခဲ့သော မဲလက်မှတ်အရေအတွက်၊ ကျန်ရှိရမည့်မဲလက်မှတ်အရေအတွက်နှင့် မြေပြင်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ကိုက်ညီမှုမရှိဘဲ ကွဲလွဲမှုများနှင့် မဲရုံအလိုက် လျော့နည်းပျောက်ဆုံးမှု/ အပိုသုံးစွဲမှုများကို စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။ သို့ရာတွင် ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်ရှိ မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ကွဲလွဲမှု တစ်စုံတစ်ရာ မတွေ့ရှိရဘဲ ထုတ်ယူရရှိ၊ အသုံးပြု၊ မြေပြင်လက်ကျန်အရေအတွက်များ ကိုက်ညီမှုရှိကြောင်း



ရွှေကူမြို့နယ်ရှိ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။

၇။ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ ကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကလည်းကောင်း၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် ပါဝင်သည့် ကချင်ပြည်နယ်အမျိုးသားလွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) (ပူတာအိုခရိုင်)တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကလည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကလည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)တွင် ကချင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကလည်းကောင်း ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်တွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ ကိုယ်စားပြုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံခဲ့ရခြင်းမရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။

၈။ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	မဲရုံ ပေါင်း	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	ခင်ဒူယန်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၅၀	၁၂၅	၂၅	၂၅		
၂	ဖုန်အင်ယန်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၄၅၀	၃၄၆	၁၀၄	၁၀၄		
၃	အင်ဂေါမကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၀	၃၉	၁၁	၁၁		
၄	ကာရန်ရပ်ကွက်	၁	၂၀၀	၁၉၂	၈	၈		
၅	မြို့မရပ်ကွက်	၁	၆၀၀	၅၃၈	၆၂	၆၂		
၆	ဝါစပ်ခူးရပ်ကွက်	၁	၂၀၀	၁၅၀	၅၀	၅၀		
၇	အင်တားဂလူကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၅၀	၈၉	၆၁	၆၁		
၈	ဇန်နီကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၀၀	၅၇	၄၃	၄၃		
၉	မိုင်ထောင်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၅၀	၁၁၄	၃၆	၃၆		
၁၀	ခကာရန်ယန်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၀၀	၃၉၃	၁၀၇	၁၀၇		
၁၁	ကဝါးပန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၃၀၀	၂၃၀	၇၀	၇၀		
၁၂	ဘွပ်ခါးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၅၀	၁၇၆	၇၄	၇၄		
	ရပ်/ကျေးချုပ်စုစုပေါင်း	၁၂	၃၁၀၀	၂၄၄၉	၆၅၁	၆၅၁		
	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်		၅၀	၂၂	၂၈	၂၈		
	မြို့နယ်ချုပ်စုစုပေါင်း	၁၂	၃၁၅၀	၂၄၇၁	၆၇၉	၆၇၉		

ရွှေကူမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

၉။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်ခရိုင်၊ ရွှေကူမြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ၈ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၂၈ အုပ်စုရှိ မဲရုံပေါင်း ၅၄ ရုံမှ ထုတ်ယူခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၇၄၅၃၉ ဖြစ်ပြီး မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၅၂၅၇၉ ဖြစ်သဖြင့် ကျန်ရှိရမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၂၁၉၆၀ ဖြစ်သော်လည်း မြေပြင်တွင် ၂၁၉၀၆ သာ ကျန်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ လျော့နည်းပျောက်ဆုံးမှုနှင့် အပိုဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေများအား အောက်ပါအတိုင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည် -

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	ရပ်/ကျေးမဲလက်မှတ်	၆၇၀၀၀	၅၂၃၃၈	၁၄၆၆၂	၁၄၆၀၆	၈၅	၂၉
၂	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်	၇၅၃၉	၂၄	၇၂၉	၇၃၀၀		၂
	စုစုပေါင်း	၇၄၅၃၉	၅၂၅၇၉	၂၁၉၆၀	၂၁၉၀၆	၈၅	၃၁

★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

၁၀။ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင် ကျန်ရှိရမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၂၁၉၆၀ ဖြစ်သော်လည်း မြေပြင်လက်ကျန်မဲလက်မှတ် ၂၁၉၀၆ သာ တွေ့ရှိရသဖြင့် ၈၅ စောင် လျော့နည်း ပျောက်ဆုံးနေပြီး ၃၁ စောင်ပိုနေသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။

၁၁။ ရွှေကူမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် မြေပြင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု	မဲရုံ ပေါင်း	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ရွှေကူမြို့	၂	၃၆၀၀	၂၅၈၅	၁၀၁၅	၁၀၁၀	၆	၁
၂	အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ရွှေကူမြို့	၂	၃၂၅၀	၂၅၈၆	၆၆၄	၆၆၀	၅	၁
၃	အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ ရွှေကူမြို့	၁	၂၃၅၀	၁၉၃၇	၄၁၃	၄၀၅	၈	
၄	အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ ရွှေကူမြို့	၂	၄၉၀၀	၃၂၆၃	၁၆၃၇	၁၆၃၅	၂	
၅	နောင်မိုကျေးရွာအုပ်စု	၂	၁၀၅၀	၈၁၈	၂၃၂	၂၂၈	၄	
၆	သင်္ဘောအင်းကျေးရွာအုပ်စု	၂	၁၆၅၀	၁၃၅၅	၂၉၅	၂၈၈	၇	
၇	မိုးစစ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၇၅၀	၁၄၃၂	၃၁၈	၃၁၈		
၈	ငါးဘတ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၂	၁၇၅၀	၁၄၇၄	၂၇၆	၂၇၄	၂	
၉	ပန်းတင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၅၀	၁၁၃၃	၂၁၇	၂၁၂	၅	
၁၀	စီသာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၂၅၀	၉၉၃	၂၅၇	၂၅၇		
၁၁	စီသောင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၅၅၀	၁၃၀၁	၂၄၉	၂၄၉		
၁၂	စင်းဖုတ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၁၅၀	၉၀၀	၂၅၀	၂၅၀		
၁၃	မံဝိန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၂၀၀	၉၉၆	၂၀၄	၂၀၄		
၁၄	မြို့ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၀၀၀	၁၄၆၁	၅၃၉	၅၄၇		၈
၁၅	စီသော်ကျေးရွာအုပ်စု	၂	၂၁၀၀	၁၆၇၀	၄၃၀	၄၂၂		၈
၁၆	စီမော်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၅၀	၁၁၃၆	၂၁၄	၂၁၄		
၁၇	ရေလဲကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၂၀၀	၁၈၆၈	၃၃၂	၃၃၆		၄
၁၈	ရွှေဘုံသာကျေးရွာအုပ်စု	၂	၂၁၅၀	၁၇၆၁	၃၈၉	၃၉၁		၂
၁၉	တိန်းဟွန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၉၀၀	၁၃၄၉	၅၅၁	၅၄၁		၁၀
၂၀	သရက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၉၀၀	၁၅၇၁	၃၂၉	၃၂၇		၂
၂၁	ဘိုကုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၂	၂၉၀၀	၂၀၃၂	၈၆၈	၈၆၈		
၂၂	မင်္ဂလာကျေးရွာအုပ်စု	၂	၂၇၅၀	၂၂၁၆	၅၃၄	၅၃၅		၁
၂၃	သပြေလှကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၅၀	၁၀၈၄	၂၆၆	၂၇၀		၄
၂၄	ကျောက်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၃	၃၀၀၀	၂၂၈၈	၇၁၂	၇၁၂		
၂၅	တောပုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၃	၅၁၅၀	၄၀၂၀	၁၁၃၀	၁၁၂၂		၈
၂၆	ဆိပ်သာကျေးရွာအုပ်စု	၃	၂၁၅၀	၁၇၄၃	၄၀၇	၄၀၇		၂
၂၇	ဆင်တပ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၇၅၀	၁၄၄၈	၃၀၂	၃၀၂		
၂၈	စီမူကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၂၀၀	၉၇၁	၂၂၉	၂၂၉		
၂၉	နောင်လက်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၂	၂၄၀၀	၁၇၇၈	၆၂၂	၆၁၅		၁၂
၃၀	ရွှေချောင်းသာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၀၅၀	၈၃၆	၂၁၄	၂၁၃		၁
၃၁	အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ မြို့လှ	၁	၃၀၀	၂၁၅	၈၅	၈၅		
၃၂	အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ မြို့လှ	၁	၃၅၀	၂၉၈	၅၂	၅၀		၂
၃၃	အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ မြို့လှ	၁	၃၅၀	၂၉၉	၅၁	၅၁		
၃၄	အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ မြို့လှ	၁	၃၀၀	၂၁၉	၈၁	၈၁		
၃၅	မင်းကျောင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု	၂	၁၀၅၀	၈၈၂	၁၆၈	၁၆၈		
၃၆	အမတ်ကြီးကုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၅၀	၄၂၀	၁၃၀	၁၃၀		
ရပ်/ကျေးချုပ်စုစုစုပေါင်း		၅၄	၆၇၀၀၀	၅၂၃၃၈	၁၄၆၆၂	၁၄၆၀၆		၈၅
မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်			၇၅၃၉	၂၄၁	၇၂၉၈	၇၃၀၀		၂
မြို့နယ်ချုပ်စုစုစုပေါင်း		၅၄	၇၄၅၃၉	၅၂၅၇၉	၂၁၃၆၀	၂၁၃၀၆		၈၅



ဗန်းမော်မြို့နယ်၌ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အောက်ပါအတိုင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည် -

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	ရပ်/ကျေးမဲလက်မှတ်	၉၅၇၄၈	၇၀၀၆၈	၂၅၆၈၀	၂၅၆၁၁		၄၇
၂	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်	၈၀၉၁	၁၁၆၅	၆၉၂၆	၆၉၂၆		
စုစုပေါင်း		၁၀၃၈၃၉	၇၁၂၃၃	၃၂၆၀၆	၃၂၅၃၇		၄၇

၁၃။ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင် ကျန်ရှိရမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၃၂၆၀၆ ဖြစ်သော်လည်း မြေပြင်လက်ကျန်မဲလက်မှတ် ၃၂၅၃၇ သာ တွေ့ရှိရသဖြင့် ၁၁၆ စောင် လျော့နည်းပျောက်ဆုံး နေပြီး ၄၇ စောင် ပိုနေသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။

၁၄။ ဗန်းမော်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် မြေပြင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	မဲရုံ ပေါင်း	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက်ဆုံး	ပို
၁	သာစည်ရပ်ကွက်	၂	၆၄၀၀	၄၀၇၂	၂၃၂၈	၂၃၂၆		၂
၂	မြို့မရပ်ကွက်	၁	၅၅၀	၄၇၇	၇၃	၇၃		
၃	မင်းကုန်းရပ်ကွက်	၁	၁၂၀၀	၈၅၅	၃၄၅	၃၄၅		
၄	မင်းကျောင်းကုန်းရပ်ကွက်	၁	၁၄၀၀	၁၀၁၀	၃၉၀	၃၉၀		
၅	ညောင်ပင်ရပ်ကွက်	၂	၄၉၅၀	၃၅၆၁	၁၃၈၉	၁၃၈၉		
၆	နောင်ခိုရပ်ကွက်	၂	၅၇၀၀	၄၀၉၉	၁၆၀၁	၁၅၅၇		၄၄
၇	ရွှေကျီးနားရပ်ကွက်	၁	၁၉၅၀	၁၆၂၂	၃၂၈	၃၃၂		၄
၈	နမ့်ဖားရပ်ကွက်	၂	၃၃၀၀	၂၃၈၉	၉၁၁	၉၁၁		
၉	အောင်သာရပ်ကွက်	၁	၁၆၅၀	၁၀၀၆	၆၄၄	၆၄၄		
၁၀	ရွှေပြည်သာရပ်ကွက်	၁	၂၉၀၀	၁၉၂၇	၉၇၃	၉၆၉		၄
၁၁	စီအင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၀၀၀	၁၄၁၉	၅၈၁	၅၈၁		
၁၂	နောင်လိုက်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၅၀	၆၇၀	၂၈၀	၂၇၉		၁
၁၃	မဲရေးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၀၀	၃၇၃	၁၂၇	၁၂၉		၂
၁၄	မအူပင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၀၀	၇၁၂	၁၈၈	၁၉၀		၂
၁၅	မလူလာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၇၅၀	၅၈၃	၁၆၇	၁၆၃		၄
၁၆	နန်းလှိုင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၈၀၀	၆၃၅	၁၆၅	၁၆၅		
၁၇	ခူးလီကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၀၀	၃၄၀	၁၆၀	၁၆၀		
၁၈	မိုးဖိန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၁၀၀	၁၆၈၀	၄၂၀	၄၁၈		၂
၁၉	တာပိုင်လုံကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၀၀	၆၉၆	၂၀၄	၁၉၇		၇
၂၀	ဆိုင်ကင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၉၈	၁၆၁	၃၇	၃၇		
၂၁	ဟဲလုံသစ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၈၀၀	၆၈၉	၁၁၁	၁၁၁		
၂၂	ဟဲလုံဟောင်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၅၀	၁၁၁	၃၉	၃၉		
၂၃	ကျွဲဂျိုကမ္ဘာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၀၀၀	၇၅၈	၂၄၂	၂၄၂		
၂၄	ချောင်းဝကျေးရွာအုပ်စု	၁	၄၀၀	၃၃၉	၆၁	၆၁		
၂၅	တိန်းသော်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၇၅၀	၁၄၉၅	၂၅၅	၂၆၃		၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံး ကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

★ စာမျက်နှာ ၁၉ မှ



ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်၌ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	မဲရုံပေါင်း	ထုတ်ယူရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရစ်မည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက်ဆုံး	ပို
၂၆	စင်ကင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၀၀၀	၁၇၂၅	၂၇၅	၂၆၇		၈
၂၇	ငှက်ပျောတောကျေးရွာအုပ်စု	၁	၆၅၀	၅၂၁	၁၂၉	၁၂၇		၂
၂၈	သဖန်းပင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၀၅၀	၈၉၂	၁၅၈	၁၅၄		၄
၂၉	ကျွန်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၅၀	၉၀၆	၄၄၄	၄၄၁		၃
၃၀	မိုင်းကာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၇၀၀	၄၁၀	၂၉၀	၂၈၂		၈
၃၁	ကုန်းခါးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၈၀၀	၆၁၅	၁၈၅	၁၈၅		
၃၂	မံပင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၅၀	၁၆၄	၈၆	၈၆		
၃၃	ခွန်သာရပ်ကွက်	၂	၃၉၀၀	၂၈၆၅	၁၀၃၅	၁၀၃၄	၂	၁
၃၄	ပေါက်ကုန်းရပ်ကွက်	၃	၆၂၅၀	၄၆၉၈	၁၅၅၂	၁၅၅၂	၂	၂
၃၅	သီရိရပ်ကွက်	၁	၁၄၅၀	၈၈၂	၅၆၈	၅၆၈		

၃၆	ဆင်ကုန်းရပ်ကွက်	၁	၁၁၀၀	၈၄၄	၂၅၆	၂၅၆		
၃၇	အလည်ရပ်ရပ်ကွက်	၁	၆၀၀	၄၉၆	၁၀၄	၁၀၆		၂
၃၈	မြစေတီကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၅၀	၆၈၇	၂၆၃	၂၆၅		၂
၃၉	ပါပေါင်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၈၀၀	၁၃၂၉	၄၇၁	၄၇၅		၄
၄၀	မံမလင်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၂၅၅၀	၁၇၇၀	၇၈၀	၇၇၆		၄
၄၁	ကောင်းစဉ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၅၀	၇၇၉	၁၇၁	၁၆၉		၂
၄၂	ရေနီကျေးရွာအုပ်စု	၁	၆၅၀	၅၀၂	၁၄၈	၁၄၈		
၄၃	ကံသာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၃၀၀	၂၄၂	၅၈	၅၆		၂
၄၄	နောင်မိုကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၀၀	၈၆၄	၄၃၆	၄၃၆		
၄၅	စင်းခန်းကျေးရွာအုပ်စု	၃	၄၃၅၀	၂၉၅၉	၁၃၉၁	၁၃၉၃		၂
၄၆	လက်ပန်တန်းကျေးရွာအုပ်စု	၁	၇၀၀	၅၅၇	၁၄၃	၁၄၃		
၄၇	ကောင်းတုံကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၂၅၀	၁၀၉၁	၁၅၉	၁၆၅		၆
၄၈	စာဝတီးကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၃၅၀	၁၁၁၁	၂၃၉	၂၃၉		
၄၉	ညောင်ပင်သာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၆၀၀	၁၁၄၂	၄၅၈	၄၆၂		၄
၅၀	ကုန်းမဟတ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၆၅၀	၁၂၆၈	၃၈၂	၃၇၈		၄
၅၁	ဟန်းတဲရပ်ကွက်	၃	၅၉၀၀	၃၉၂၉	၁၉၇၁	၁၉၆၉		၄ ၂
၅၂	ကမ္ဘာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၂၀၀	၉၂၃	၂၇၇	၂၇၇		
၅၃	သိန်လင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၁၆၀၀	၁၂၉၃	၃၀၇	၃၁၁		၄
၅၄	မံရွတ်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၅၀	၆၅၁	၂၉၉	၂၉၂		၇
၅၅	စီဟဲကျေးရွာအုပ်စု	၁	၈၅၀	၆၆၅	၁၈၅	၁၈၅		
၅၆	မံဖာကျေးရွာအုပ်စု	၁	၅၅၀	၄၅၆	၉၄	၉၆		၂
၅၇	ခိုကျင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၉၀၀	၆၇၅	၂၂၅	၂၂၅		
၅၈	မံခွန်ကျေးရွာအုပ်စု	၁	၆၀၀	၄၇၈	၁၂၂	၁၂၂		
ရပ်/ကျေးရွာစုစုပေါင်း		၆၉	၉၅၇၄၈	၇၀၀၆၈	၂၅၆၈၀	၂၅၆၁၁	၁၁၆	၄၇
မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်				၈၀၉၁	၁၁၆၅	၆၉၂၆	၆၉၂၆	
မြို့နယ်ချုပ်စုစုပေါင်း		၆၉	၁၀၃၈၃၉	၇၁၂၃၃	၃၂၆၀၆	၃၂၅၃၇	၁၁၆	၄၇

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနရှိ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်နှင့် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများရှိ A.G.T.I (၃)နှစ် ဒီပလိုမာသင်တန်းများ၏ နောက်ဆုံးနှစ်ဖြစ်သည့် တတိယနှစ်သင်တန်းများနှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ၏ နောက်ဆုံးနှစ်ဖြစ်သည့် ဒုတိယနှစ်သင်တန်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနရှိ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်နှင့် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများရှိ A.G.T.I (၃)နှစ် ဒီပလိုမာသင်တန်းများ၏ နောက်ဆုံးနှစ်ဖြစ်သည့် တတိယနှစ်သင်တန်းများနှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ၏ နောက်ဆုံးနှစ်ဖြစ်သည့် ဒုတိယနှစ်သင်တန်းများအား ၅-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်များ၌ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် နောက်ဆုံးနှစ်သင်တန်းများနှင့် မဟာဘွဲ့(ရေးဖြေ) သင်တန်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်များ၌ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် နောက်ဆုံးနှစ်သင်တန်းများနှင့် မဟာဘွဲ့(ရေးဖြေ) သင်တန်းများအား ၅-၅-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်သည့် ဆရာဝန်များအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃

နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရားပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်လာစေရန် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် CDM လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ CDM လှုပ်ရှားမှုအပေါ် ထောက်ခံအားပေးခြင်း၊ CRPH မတရားအသင်းအား ထောက်ခံအားပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အောက်ဖော်ပြပါ ဆရာဝန်များအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	အမည်	ဆေးရုံအမည်	နေရပ်လိပ်စာ	တရားရုံးဆိုထားသည့်ပုဒ်မ	ဓာတ်ပုံ
၁	ဒေါက်တာ အောင်သိုက်ထွန်း (လ/ထ ဆရာဝန်)	တနင်္သာရီ ပြည်သူ့ဆေးရုံ	မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။	၅၀၅-က	
၂	ဒေါက်တာ တင်ထွန်းအောင် (လ/ထ ဆရာဝန်)	ကွတ်တိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံ	မုခ်မမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၃	ဒေါက်တာ မျိုးကိုကို (လ/ထ ဆရာဝန်)	မေဗု ပြည်သူ့ဆေးရုံ	မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။	၅၀၅-က	
၄	ဒေါက်တာ ကောင်းလှနီ (လ/ထ ဆရာဝန်)	မေပိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံ	မေပိုင်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၅	ဒေါက်တာ တေဇကျော် (လ/ထ ဆရာဝန်)	ပြင်ဦးလွင် ပြည်သူ့ဆေးရုံ	အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၆	ဒေါက်တာ ဆေးခင်ပြည် (လ/ထ ဆရာဝန်)	ကောင်ကြီး စပ်စံထွန်းဆေးရုံ	အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၇	ဒေါက်တာ ရဲကျော်သူ (လ/ထ ဆရာဝန်)	နတ်တလင်း တိုက်နယ်ဆေးရုံ	နတ်တလင်းမြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၈	ဒေါက်တာ မော်နီဆိုက် (လ/ထ ဆရာဝန်)	နေပြည်တော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(မှတင်-၁၀၀၀)	ဧမုလီရိ မြို့နယ်၊ နေပြည်တော်။	၅၀၅-က	
၉	ဒေါက်တာ ဇန့်ဝင်း (လ/ထ ဆရာဝန်)	ပခုက္ကူ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး	ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၁၀	ဒေါက်တာ မေမြတ်ဆုန်းကျော် (လ/ထ ဆရာဝန်)	ပခုက္ကူ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး	ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၁၁	ဒေါက်တာ နွဲ့မင်းအောင် (လ/ထ ဆရာဝန်)	နေပြည်တော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(မှတင်-၁၀၀၀)	ဧမုလီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်။	၅၀၅-က	
၁၂	ဒေါက်တာ နှင်းဝတ်ရည် (လ/ထ ဆရာဝန်)	နေပြည်တော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(မှတင်-၁၀၀၀)	ဧမုလီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်။	၅၀၅-က	
၁၃	ဒေါက်တာ အိမ်မိုး (လ/ထ ဆရာဝန်)	ပခုက္ကူ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး	ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	

၁၄	ဒေါက်တာ အောင်စိုးကျော် (လ/ထ ဆရာဝန်)	ပခုက္ကူ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး	ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။	၅၀၅-က	
၁၅	ဒေါက်တာ ခင်ဝင်းမင်း (မြို့နယ် တာဝန်ခံ၊ တာဝန်မရှိ)	မြို့နယ်တာဝန်များမှူး၊ ဘောလခဲမြို့နယ်	ဝေဝေဝေမြို့၊ ကယားပြည်နယ်။	၅၀၅-က	
၁၆	ဒေါက်တာ မော်မိုးမိုင် (လ/ထ ဆရာဝန်)	တန့်ယန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံ	တန့်ယန်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)။	၅၀၅-က	
၁၇	ဒေါက်တာ ညီညီခင် (လ/ထ ဆရာဝန်)	တန့်ယန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံ	တန့်ယန်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)။	၅၀၅-က	
၁၈	ဒေါက်တာ အန်မြင့်နိုင် (အထူးကု)	နမ့်ခမ်း ပြည်သူ့ဆေးရုံ	နမ့်ခမ်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)။	၅၀၅-က	
၁၉	ဒေါက်တာ မေဌာဝင်း (လ/ထ ဆရာဝန်)	ဘားခဲ ပြည်သူ့ဆေးရုံ	ဘားခဲမြို့၊ ကချင်ပြည်နယ်။	၅၀၅-က	
၂၀	ဒေါက်တာ ဆက်ဆက် ထားအန် (လ/ထ ဆရာဝန်)	မြဝတီ ပြည်သူ့ဆေးရုံ	မြဝတီမြို့၊ ကချင်ပြည်နယ်။	၅၀၅-က	

ဖော်ပြပါ ဆရာဝန်များအနက် တန့်ယန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဒေါက်တာဇော်မိုးနိုင် (လ/ထ ဆရာဝန်) နှင့် ဒေါက်တာညီပေါင်းစံ (လ/ထ ဆရာဝန်)တို့သည် (စိစစ်ဆဲ)အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်း၌ လည်းကောင်း၊ နမ့်ခမ်းပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဒေါက်တာ ဆန်းမြင့်နိုင် (အထူးကု) သည် (စိစစ်ဆဲ)ဆေးခန်းတွင် လည်းကောင်း၊ ဘားခဲပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဒေါက်တာဌေးဌေးဝင်း (လ/ထ ဆရာဝန်) သည် (စိစစ်ဆဲ) ဆေးခန်း၌ လည်းကောင်း၊ မြဝတီပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဒေါက်တာဆက်ဆက်ဟောမာန် (လ/ထ ဆရာဝန်)သည် “အောင်”ဆေးခန်းနှင့် ဆေးဆိုင်၌လည်းကောင်း တာဝန်ကျရာ ဆေးရုံများတွင်ကုသခြင်းမပြုဘဲ CDM ပြုလုပ်၍ ပြင်ပပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများတွင် သွားရောက်ကုသလျက်ရှိကြောင်း မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့်အတူ အောက်ပါအတိုင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂၂ သို့



ဒေါက်တာဇော်မိုးနိုင်(တန့်ယန်းမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ) ဆေးကုသနေသည့် အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်းအား တွေ့ရစဉ်။



ဒေါက်တာဇော်မိုးနိုင်



ဒေါက်တာညီပေါင်းစံ(တန့်ယန်းမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ)ဆေးကုသနေသည့် အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်းအား တွေ့ရစဉ်။



ဒေါက်တာညီပေါင်းစံ

ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၂၁ မှ



ဒေါက်တာဆန်းမြင့်နိုင် (နမ့်ခမ်းပြည်သူ့ဆေးရုံ)ဆေးကုသနေသည့် ဆေးခန်းအား တွေ့ရစဉ်။



ဒေါက်တာဆန်းမြင့်နိုင်



ဒေါက်တာဆက်ဆက်ဟောမာန်(လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ မြဝတီပြည်သူ့ဆေးရုံ)ကို ဆေးကုသခွင့်ပေးထားသည့် “အောင်” ဆေးခန်းနှင့် ဆေးဆိုင်အား တွေ့ရစဉ်။



ဒေါက်တာဆက်ဆက်ဟောမာန်



ဒေါက်တာဌေးဌေးဝင်း(လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ ဘားအံပြည်သူ့ဆေးရုံ) ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အမည်မရှိဆေးခန်းအား တွေ့ရစဉ်။



ဒေါက်တာဌေးဌေးဝင်း

အဆိုပါအမှုဖွင့်လှစ်ထားသော ဆရာဝန်များအား ဖမ်းဆီးရမိရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ခံထားသူများအား တရားဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည့်အပြင် ၎င်းတို့ကိုလက်ခံ၍ ဆေးကုသခွင့်ပေးထားသည့် ပြင်ပပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများကိုလည်း လုပ်ငန်းလိုင်စင်ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးရုံ/ဆေးခန်းပိုင်ရှင်များကိုလည်း တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မည်သည့်ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းမဆို တာဝန်ကျရာဆေးရုံများ၌ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်ကာ မူလတာဝန်များထမ်းဆောင်ခြင်းမရှိဘဲ အခြားပြင်ပပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများသို့ သွားရောက်၍ အခကြေးငွေရယူ ဆေးကုသခြင်း၊ ကူညီလုပ်ဆောင်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ဆရာဝန်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား လက်ခံထားသည့် ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ ဆေးခန်းပိုင်ရှင်များအား CDM လှုပ်ရှားမှု၌ ပါဝင်သူများကို ထောက်ခံအားပေးခြင်းအရ ထိရောက်စွာအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ သတင်းစဉ်

ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကျိုဒီးမြို့အဝင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ KKO အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကျိုဒီးမြို့အဝင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယာဉ် ဝင်/ ထွက်မှုများအား စစ်ဆေးဆောင်ရွက်စဉ် ဧပြီ ၂၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ကော့ကရိတ်မြို့မှ ကျိုဒီးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ KKO အဖွဲ့မှ စောမိုသာ(ဘ)ဦးဖရောင်နှင့် စောဖောရှူး (ဘ)ဦးဝင်းခင်းတို့ နှစ်ဦးကို

အမိ ၁၆ ကျည်ခွဲ နှစ်ခု၊ လက်ကိုင်ဖုန်း နှစ်လုံး၊ KNU လက်မောင်းတံဆိပ်ပါ ယူနီဖောင်းတစ်စုံ၊ DKBA လက်မောင်းတံဆိပ် နှစ်ခု၊ D.K.B.ARMY တံဆိပ်တစ်ခု၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။
အဆိုပါ ဖမ်းဆီးရမိသူများအား တရားဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



စောမိုသာ



စောဖောရှူး

မြို့နယ်အချို့၌ နိုင်ငံတော်ပိုင်အဆောက်အအုံ၊ တံတားများအား အကြမ်းဖက်သူများက မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများ ပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
အကြမ်းဖက်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်

အဆောက်အအုံများအား မီးပုလင်းဖြင့် ပစ်ပေါက် မီးရှို့ခြင်း၊ အများပြည်သူသွားလာရေး အဆင်ပြေ

ချောမွေ့စေရေးတို့အတွက် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများဖြင့် ဆောက်လုပ်ထားရှိသည့် တံတားများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများကို အမြော်အမြင် ဆင်ခြင်ခဲ့ရာ ဖြင့် ပြုမူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့လုပ်ဆောင်ရာတွင် ဧပြီ ၂၂ ရက် နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ် မြင်းခေါင်းကျေးရွာနှင့် သာဂရကျေးရွာကြား ခင်ဦး-ရှေးဦး ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂/၁၁)ရှိ အလျားပေ ၁၆၀ သံပေါင်ဘေလီတံတားအား အကြမ်းဖက်သူများက မီးရှို့ဖျက်ဆီးနေကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် တံတားသစ်သားကြမ်းခင်း အရှည် ပေ ၄၀ ခန့် မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ယနေ့ နံနက် ၁ နာရီခွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ မြို့မ (၂)ရပ်ကွက် ရပ်ကွက်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ရုံးအား အကြမ်းဖက်သူများက မီးပုလင်းဖြင့် ပစ်ပေါက်မီးရှို့ခဲ့ရာ မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် အဆိုပါ ရုံးအတွင်းရှိ ပရိဘောဂများနှင့် ရုံးသုံးစာရွက်စာတမ်းများ မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အများပြည်သူသွားလာအသုံးပြုလျက်ရှိသော လမ်းတံတားများနှင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် အဆောက်အအုံများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သူများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပြန်တန်ဆာမြို့ မြို့မ (၂)ရပ်ကွက် ရပ်ကွက်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ရုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားစဉ်။

တန်ဖိုးရှိလှတဲ့ လူငယ်ဘဝဆိုတာ လှပတဲ့ အနာဂတ်ကို တည်ဆောက်ကြဖို့ပါ။ နိုင်ငံနဲ့ လူမျိုးရဲ့ ကောင်းကျိုးကိုသာ ရှေးရှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ကြရမှာ။

မြို့နယ်အချို့၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်၊ ပစ္စည်း၊ ကိရိယာများအား လက်ဝယ်ထားရှိသူများနှင့်အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဆူပူ အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြု မည့် လက်နက်၊ ပစ္စည်း၊ ကိရိယာများအား ပြုလုပ်သူ၊ လက်ဝယ်ထားရှိသူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးလျက်ရှိ သည်။



ပဲခူးမြို့၊ ဥဿာမြို့သစ်မှ တရားခံ ဇော်ဇော်ထွန်း(ခ)ဇော်ဇော်နှင့် သက်သေခံ ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။

သွားရောက်စစ်ဆေး
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဧပြီ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၊ ပုဏ္ဏားစုရပ်ကွက် ရေမြောင်း အတွင်း၌ လက်ပစ်ဗုံးနှင့် လက်လုပ် သေနတ်များတွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါရေမြောင်းအတွင်း၌ ဆာလာအိတ်တစ်လုံးအား တွေ့ရှိရသဖြင့် ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါအိတ် အတွင်းမှ လက်ပစ်ဗုံး တစ်လုံး၊ လက်လုပ် သေနတ် ၁၀ လက်၊ လက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံး၊ ဖိုက်ဘာဦးထုပ် တစ်လုံး၊ လည်စီး သုံးထည်၊ အပစ်လက်ကိုင် သုံးခုနှင့် ဂက်စ်ဘူး သုံးဘူးတို့အား တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ နံနက် ၁၁ နာရီ ၅ မိနစ်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တန့်ဆည်မြို့နယ် တုတ္တလုပ်ကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက် တစ်မိုင် ခန့်အကွာရှိ သစ်ပင်အောက်တွင် လက်လုပ်သေနတ်များ တွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါနေရာ၌ လက်လုပ်သေနတ် ငါးလက်အား တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိ
အလားတူ နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလ မြို့နယ် အုံကြီးအနောက်ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ မအေးအောင်(၃၈)နှစ် (ဘ)ဦးတင်အေး၏ နေအိမ်အား သတင်း အရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ၎င်းအား နေအိမ်အတွင်းမှ ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

အလားတူ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (စ)ရပ်ကွက် ၁၂၆ လမ်းနှင့် ၆၀ (A) လမ်းထောင့်ရှိ “ကံကြီးမောင်” လက်ဖက်ရည်ဆိုင်သို့ သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ အဆိုပါ ဆိုင်အတွင်း ကံကြီးမောင်အား မတွေ့ရှိရ ဘဲ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်နေ မျိုးဝင်း(ခ) ရှမ်းဆွတ်ဒင်(၂၉)နှစ် (ဘ)ဦးခင်မောင်ရွှေပါ အမျိုးသား သုံးဦးအား တွေ့ရှိရပြီး ၎င်းဆိုင်အတွင်းမှ လက်လုပ်သေနတ် တစ်လက်၊ လက်လုပ်မိုင်း သုံးလုံး၊ မှန်ပြောင်း တစ်ခု၊ ဓာတ်ငွေ့ကာ မျက်မှန် နှစ်ခုနှင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်မြို့ အရှေ့ ပြင်ရပ်ကွက်ရှိ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ ယာဉ်စစ်ပိတ်ဆို့ဆောင်ရွက်နေစဉ် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ထိုကိန်းကျေးရွာနေ ကီးဂေ (၃၇)နှစ် (ဘ)ဦးရှန်းလောကီ မောင်းနှင် လာသော ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေး

ခဲ့ရာ ၎င်းလွယ်ထားသော ကျောပိုးအိတ် အတွင်းမှ ကော်ဘူးအတွင်းထည့်၍ သယ်ဆောင်လာသော ယမ်းမှုန့် ၃ ဒသမ ၁ ကီလိုဂရမ်အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ သည်။

သိမ်းဆည်း
အလားတူ မွန်းလွဲ ၃ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်နေစဉ် အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက် ချောင်းပတ်လမ်း အနီး ချောင်းစပ်၌ စတီးဒိုင်း ၂၁ ခု၊ ပီပါ အဖုံး ခြောက်ခု၊ ဖိုက်ဘာဦးထုပ် သုံးလုံး၊ ဓာတ်ငွေ့ကာ သုံးခုတို့အား တွေ့ရှိရသဖြင့် သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ညနေ ၅ နာရီတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ် မင်းကဲကြီးကျေးရွာနေ ညွန့်နိုင်၏ နေအိမ် သို့ သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ၎င်းအားမတွေ့ရှိဘဲ နေအိမ်အတွင်းမှ ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် လက်လုပ်ဂက်စ်သေနတ် တစ်လက်၊ ဂက်စ်ဘူးနှစ်ဘူး၊ ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၂၀ က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၊ ဥဿာမြို့သစ် (၁)ရပ်ကွက် နယ်မြေ(၅) (၅)လမ်းရှိ ဇော်ဇော်ထွန်း(ခ)ဇော်ဇော်(၂၇)နှစ်၏ နေအိမ်သို့ သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေ ခဲ့ရာ နေအိမ်အတွင်းမှ ဇော်ဇော်ထွန်း(ခ) ဇော်ဇော်အား လက်လုပ်သေနတ် နှစ်လက်၊ စတီးလေအိုး နှစ်ခု၊ စတီးပိုက် ခြောက်ချောင်း၊ ခဲကျည်တောင့် ၁၀၀၊

ဂျင်ကလီ ၁၄ ချောင်း၊ ဆူပူအကြမ်းဖက် ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အလားတူ ည ၁၀ နာရီတွင် ပြည်မြို့ ရတနာထီးဖြူရပ်ကွက်ရှိ စတီးသံပန်း လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် အောင်ဇော်ဝင်း (၅၁)နှစ် (ဘ)ဦးအုန်းမောင်၏ နေအိမ်အား သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ အဆိုပါ နေအိမ်အတွင်းမှ အောင်ဇော်ဝင်းပါ အမျိုးသား သုံးဦးအား လက်လုပ်သေနတ် တစ်လက်၊ စတီးပိုက် ကိုးချောင်း၊ ဂျင်ကလီ ၄၁ ချောင်း၊ လေးခွ သုံးလက်၊ မီးစာတပ်ဆင်ထားသည့် မီးပုလင်း ၁၁ လုံးနှင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြု သည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိ
အလားတူ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်မြို့ ရွာဘဲရပ်ကွက် ရတနာထီးဖြူရပ် နေသူရအောင်(၃၉)နှစ်(ဘ)ဦးသိန်းအောင် ၏ နေအိမ်အား သတင်းအရ ဝင်ရောက် ရှာဖွေခဲ့ရာ အဆိုပါနေအိမ်အတွင်းမှ သူရအောင်ပါ အမျိုးသား သုံးဦးအား လက်လုပ်သေနတ် တစ်လက်၊ ဂျင်ကလီ ၄၁ ချောင်း၊ မီးစာတပ်ဆင်ထားသည့် ဓာတ်ဆီပုလင်း ၁၁ လုံး၊ လေးခွ သုံးလက်၊ ကိုးသီး အလုံး ၂၀၊ သံပိုက် သုံးချောင်း တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အထက်ပါဖြစ်စဉ်များမှ ဆူပူအကြမ်း ဖက်ရာတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်၊ ပစ္စည်း၊ ကိရိယာများအား လက်ဝယ်ထားရှိ သူများနှင့် သိုဝှက်သိမ်းဆည်းထားရှိသူ များအား ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်ဖျက်ဆီးမှုလုပ်ရပ်များအား လုပ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
နိုင်ငံတော်အတွင်း ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်အဆောက်အဦများအား လက်လုပ်ပုံ၊ မီးပုလင်းများဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ အများပြည်သူ သွားလာလှုပ်ရှားနေသော လမ်းမကြီးများပေါ်တွင် လက်လုပ်မိုင်း၊ လက်လုပ်ဗုံးများချထားခြင်းများ ကဲ့သို့ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များအား ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။



ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ကမ္ဘာ့ရတနာဘဏ်အား မီးပုလင်း/ ဓာတ်ဆီအိတ်များဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့
ထိုသို့လုပ်ဆောင်ရာတွင် ဧပြီ ၂၂ ရက် ည ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ငွေတော်ကျိကုန်းရပ်ကွက် သာယာဝတီမင်းကြီးလမ်းနှင့် ကျန်စစ်သားလမ်းကြား ရှိ “ကမ္ဘာ့ရတနာဘဏ်”(GTB)ရှေ့သို့ တုတ်/ခားများ ကိုင်ဆောင်ထားသော အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသား ၁၂ ဦးခန့်က ဆိုင်ကယ် ရှစ်စီးဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး မီးပုလင်း၊ ဓာတ်ဆီအိတ်များဖြင့် ပစ်ခတ်၍ ထွက်ပြေးသွားခဲ့ရာ အဆိုပါ မီးပုလင်း၊ ဓာတ်ဆီအိတ် များမှာ ဘဏ်ရှေ့မျက်နှာစာနှင့် ရေစက်တင်ထား သည့်ခုံတို့အား ထိမှန်ပေါက်ကွဲ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ သဖြင့် ဝန်းဝန်းမီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ည ၇ နာရီ ၂၅ မိနစ် တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် ဘဏ်တံခါး

မှန် တစ်ချပ် ကွဲပြားပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် လူ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။
လက်လုပ်ဗုံးနှစ်လုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ထွက်ပြေး
အလားတူ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ဟောမာဇလရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ရုံးအား ၇၆ လမ်းဘက်မှ ၂၈ လမ်းအတိုင်း ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်လာသော အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသား နှစ်ဦးက လက်လုပ်ဗုံး နှစ်လုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ထွက်ပြေးခဲ့ရာ အဆိုပါ

လက်လုပ်ဗုံး နှစ်လုံးမှာ ရုံးဝင်းအပြင်ဘက်အုတ်တံတိုင်း အနီး ကျရောက်ခဲ့ပြီး ပေါက်ကွဲမှုမရှိသဖြင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်မဲ့ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့အတူ နံနက် ၈ နာရီတွင် မဟာအောင်မြေ မြို့နယ် မဟာမြိုင်(၁)ရပ်ကွက် ၃၅ လမ်း၊ ၆၅ လမ်း နှင့် ၆၆ လမ်းကြားရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းအိမ်ရာရှေ့ တွင် မသင်္ကာဖွယ် အထုပ် တစ်ထုပ်တွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါအိမ်ရာရှေ့ဓာတ်တိုင်အနီးတွင်

အမည်းရောင်ကြွပ်ကြွပ်အိတ် နှစ်လုံးနှင့် ဓာတ်တိုင် ခြေရင်းတွင် မြောက်အိုးအကြီး တစ်လုံးအား တွေ့ရှိ ခဲ့ပြီး အဆိုပါအိတ်များကို ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ မြောက်အိုးအကြီးခြောက်လုံးတွေ့ရှိရသဖြင့်လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်လုပ်ဗုံးများတွေ့ရှိ
အလားတူ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး အလုံမြို့နယ် ဆင်မင်းရပ်ကွက်ရှိ ဆင်မင်း ဈေးအနောက်ဘက် စည်ပင်အမှိုက်ပုံးများအနီး၌ လက်လုပ်ဗုံးများတွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အမှိုက်ပုံးများအနီးတွင်ချထားသော အမှိုက်ခြင်း တစ်ခုအတွင်းမှ ကော်ပိုက်ဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်ဗုံး ခြောက်လုံးအား တွေ့ရှိရသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်မဲ့ပြုလုပ်၍ သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်များမှ ဖမ်းဆီးရမိသူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများနှင့် ပါဝင် ပတ်သက်သူများအားလည်း စုံစမ်းဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဂျုံမျိုးကောင်းမျိုးသန့်ကေ ၁၀၀မှ တစ်ကေတင်း ၃၀ထွက်ရန်ခန့်မှန်းထား

စစ်ကိုင်း ဧပြီ ၂၃

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်ငါးမြို့နယ် တွင် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ KOPIA -RDA တို့ ပူးပေါင်း၍ ဂျုံမျိုးကောင်းမျိုးသန့်ကေ ၁၀၀ စိုက်ပျိုးထားရာ ဂျုံများရိတ်သိမ်းချိန်တွင် တစ်ကေလျှင်တင်း ၃၀ ထွက်ရန် ခန့်မှန်းထားကြောင်း မုံရွာမြို့နယ် ဇေလတ် ခြံတာဝန်ခံ ဒေါက်တာ ကျော်စွာဝင်းထံမှ သိရသည်။

"ဒီနှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် ငါးမြို့နယ်မှာ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ KOPIA -RDA တို့ ပူးပေါင်းပြီး ဂျုံမျိုးကောင်းမျိုးသန့်ကေ ၁၀၀ စိုက်ပျိုးထားတယ်။ ဧပြီလဆန်းပိုင်းကစပြီး တချို့က ရိတ်သိမ်းနေကြပြီ။ တောင်သူတွေအချင်းချင်းမျိုးစေ့တွေကိုပြန် ပွားစေအောင်ရည်ရွယ်ချက်နဲ့လုပ်တာပါ။ သူတို့စိုက်ထားတဲ့မျိုးတွေ ပွဲရုံကိုတိုက်ရိုက် မရောင်းဘဲနဲ့တောင်သူအချင်းချင်းမျိုးစေ့ပြန်ဖြူးစေရေးရည်ရွယ်ချက်နဲ့လုပ်တာပါ"ဟု ဒေါက်တာ ကျော်စွာဝင်းက ပြောသည်။

ဂျုံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုစီမံကိန်းကို စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ KOPIA -RDA တို့ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၉-



၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စစ်ကိုင်း၊ မြင်းမူ၊ ချောင်းဦး၊ ဘုတလင်၊ ဝက်လက်မြို့နယ်များတွင် ပြည်တွင်းမှာ ရှိသည့်မျိုးများနှင့် KOPIA -RDAမှ ထောက်ပံ့သည့် မျိုးများကို စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်သည်။ မြို့နယ် အလိုက် ရာသီဥတုနှင့်ကိုက်ညီပြီး တောင်သူများ ကြိုက်နှစ်သက်သည့်မျိုးများကို တစ်မြို့နယ်လျှင်

ကေ ၂၀နှုန်းဖြင့် ကေ ၁၀၀ကို ၂၀၂၀ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်က နောက်ဆုံးထား စိုက်ပျိုးပြီးစီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂျုံစိုက်ပျိုးရာတွင် ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် စတင် စိုက်ပျိုးချိန်မှ ရိတ်သိမ်းချိန်အထိ တစ်ကေလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ခန့်ကုန်ကျကာ စီမံကိန်းမှ မျိုးနှင့်

ခတ်မြေဩဇာထောက်ပံ့ပေးပြီး ထွက်ရှိလာသည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များအား အခြားတောင်သူများကို ပြန်လည်ဖြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ချောင်းဦး မြို့နယ် မှန်ချိုကျေးရွာမှ ဂျုံစိုက်တောင်သူ ကိုကျော် ဇင်ဝင်းထံမှ သိရသည်။

"ကိုရီးယားအထောက်အပံ့နဲ့ စိုက်ပျိုးတဲ့ ဂျုံမျိုး တွေက တစ်ကေကို တင်း ၄၀၊ ၄၅တင်းထွက်တယ်လို့ ပြောပါတယ်။ အဲဒါတွေကို ကျွန်တော်တို့က စနစ် တကျနဲ့စိုက်ပျိုးပြီးတော့ ထွက်လာတဲ့ဂျုံတွေကို ပွဲရုံ တွေမရောင်းဘဲနဲ့ တောင်သူတွေပြန်မျှဝေပြီး စိုက်ပျိုး သွားမှာပါ။ တောင်သူတွေအနေနဲ့ ၁၀ ကေရှိရင် နည်းနည်းလောက် တွဲဖက်စိုက်ပျိုးစေချင်တယ်"ဟု ကိုကျော်ဇင်ဝင်းက ပြောသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်က ဂျုံ ၁၁၄၁၆၁ ကေ၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်က ဂျုံ ၁၀၇၂၃၄ ကေ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် မြို့နယ် ၁၉မြို့နယ်၌ ဂျုံကေ ၁၄၃၀၀ စိုက်ပျိုးရန်လျာထားကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဂျုံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု လျော့နည်း လာသလို ဈေးကွက်အနေအထားနှင့် ဂျုံအထွက်နှုန်း မှာလည်းလျော့နည်းလာသဖြင့် တောင်သူများသည် ဂျုံသီးနှံအပေါ်စိတ်ဝင်စားမှုလျော့နည်းလာသည်။
လူလေး

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် နွေနှမ်း၊ ပဲတီစိမ်းနှင့် ငရုတ်များ လျာထားကေထက်ပိုမိုစိုက်ပျိုး

ကျောက်ဆည် ဧပြီ ၂၃

မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် မိုးရွာ သွန်းမှု နည်းပါးသောကြောင့် တောင်သူများ နွေနှမ်း၊ ပဲတီစိမ်း နှင့် ငရုတ်များ စိုက်ပျိုးရာတွင် ရေအခက်အခဲမရှိစေရေးအတွက်

မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့က ဆည်ရေ လုံလောက်စွာပေးနိုင်သည့် လျာ ထားစိုက်ပျိုးမြေများကိုသာ စိုက် ပျိုးကြစေရေး တောင်သူများအား အသိပေး နှိုးဆော်ထားသော် လည်း မြို့နယ်အတွင်းရှိတောင်သူ

များအနေဖြင့် လျာထားကေ ထက် နွေနှမ်း၊ ပဲတီစိမ်းနှင့် ငရုတ် သီးနှံများကို ပိုမိုစိုက်ပျိုးမှုများ ရှိကြောင်း မြို့နယ်လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။
ကျောက်ဆည်မြို့နယ်အနေ

ဖြင့် နွေနှမ်းလျာထားကေ ၁၂၆၃၁ ကေ ဖြစ်သော်လည်း စိုက်ကေ ၁၃၂၆၀၊ ပဲတီစိမ်းလျာထားကေ ၁၈၀၉ ကေ ဖြစ်သော်လည်း စိုက်ကေ ၂၃၀၃ ကေ၊ ငရုတ်လျာ ထားကေ မပါသော်လည်းစိုက် ကေ ၁၂၁၈ ကေအသီးသီးစိုက်ပျိုး ထားကြောင်းသိရသည်။

ထို့ကြောင့် လျာထားကေများ ထက် နွေနှမ်း ၅၆၃ ကေ၊ ပဲတီ စိမ်း ၄၉၄ ကေ၊ ငရုတ် ၁၂၁၈ ကေ ပိုမိုစိုက်ပျိုးထားကြောင်းသိရပြီး နွေသီးနှံစုံ ကွင်းပိတ်စာရင်းတွက် ချက်ပြီးပါက စိုက်ကေများထပ်မံ ပိုမိုလာမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာ ရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် ယခင်နှစ်ကနွေနှမ်း ၃၀၆၄၉ ကေ၊ ပဲတီစိမ်းကေ ၇၃၂၀၊ ငရုတ် ၅၉၉ ကေစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)



ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၌ မရမ်းသီးအထွက်နှုန်း ကျဆင်းသော်လည်း ဈေးနှုန်းပုံမှန်သာရရှိ

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး ဧပြီ ၂၃

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာများရှိ ဥယျာဉ်မြေများတွင် မရမ်းသီးပင်များမှာ ကိုယ်တိုင် ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးထားခြင်းမရှိဘဲ သဘာဝအတိုင်း ပေါက်ရောက် ရှင်သန်လျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်တွင် အထွက်နှုန်းကျဆင်းသော်လည်း ဈေးနှုန်းပုံမှန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မရမ်းသီးပင်များသည် သဘာဝအတိုင်းသာ ရှင်သန်ကြီးထွားပြီး ၁၀ နှစ်ခန့်အကြာတွင် အပွင့်မှ အသီးကြောင်း၊ အသီးကင်းထွက်ချိန်တွင် တစ်ဘူးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ နှင့် ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်အထိ ဈေးနှုန်းရရှိ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါမရမ်းသီးများ ရင့်မှည့်လာသည့်အခါ မရမ်းသီးကို ထက်ခြမ်း ခွဲကာ နေလှန်း အစေ့ထုတ်ပြီး ခြောက်သွေ့သောအခါ အချိုသော ဟင်းလျာများတွင် ထည့်သွင်းအသုံးပြုခြင်း၊ ယိုထိုး၍စားသုံးခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသော်လည်း မရမ်းသီးပေါ်ချိန် အသီးကင်းလောက် ဈေးမရရှိကြောင်း သိရသည်။

ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ယခင်နှစ်က မရမ်းသီးအထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်ပြီး မရမ်းသီးအခြမ်းခြောက်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ ရရှိပြီး ယခုနှစ်တွင် မရမ်းသီး အသီးအထွက်နှုန်းကျဆင်း သော်လည်း မရမ်းသီးအခြမ်းခြောက်ဈေးနှုန်းမှာ ကောင်းမွန်မှုမရှိဘဲ ယခင်နှစ်ကဈေးနှုန်းအတိုင်းသာရကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းဦး(ပြန်/ဆက်)



ကျိုက်ခုံ ဧပြီ ၂၃

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကျိုက်ခုံမြို့ ဝင်းလုံကျေးရွာ၌ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူဦးဝင်းညွန့်စိုက်ခင်းတွင် ကောက်ရိုးမို့စိုက်ပျိုးထားခြင်းကြောင့် မိသားစု အပိုဝင်ငွေရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကောက်ရိုးမို့စိုက်ပျိုးရာတွင် နွားချေး၊ ဖွဲနု၊ ဂျက် စက္ကူ၊ မှိုမျိုးထုပ်များနှင့် မှိုအားဆေးများကို အချိုး အစားများဖြင့် အသုံးပြုစိုက်ပျိုးရပြီး စတင်စိုက်ပျိုး သည့်ရက်မှ နှစ်ပတ်အတွင်း မှိုများထွက်ရှိလာကာ ဒေသအတွင်း၌ ကောက်ရိုးမို့ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀ ရရှိကြောင်း၊ အဆိုပါကောက်ရိုးမို့ စိုက်ပျိုးသည့် နည်းပညာများကို ကျိုက်ခုံမြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပြသဆောင်ရွက်ပေး ကြောင်း သိရသည်။

ကျိုက်ခုံ(ပြန်/ဆက်)

ကျိုက်ခုံမြို့တွင် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ကောက်ရိုးမို့ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် မိသားစုအပိုဝင်ငွေရ





ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ဆေးရုံများ ရာနှုန်းပြည့်ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစဉ်းစား

ဘားအံ ဧပြီ ၂၃
ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များရှိ ဆေးရုံများ ရာနှုန်းပြည့် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဧပြီ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး၊ အစည်းအဝေးခန်းမ(၂)၌ ကျင်းပသည်။

နေသေးကြောင်း၊ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးသည့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ဖွင့်လှစ်ပြီးဆေးရုံများ ရာနှုန်းပြည့်လည်ပတ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးဒေါက်တာကျော်စွာမြင့်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ဖွင့်လှစ်ပြီးဆေးရုံများ ရာနှုန်းပြည့်လည်ပတ်နိုင်ရေး ဖွင့်လှစ်ရန်ကျန်ရှိသည့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး ခရိုင်၊ မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆေးရုံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားရှိမှုနှင့် ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်အခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ကရင်ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြင့်ဦးက ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မျိုးဗီဇပြောင်းကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်းအနေဖြင့် ကူးစက်နှုန်း ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြန်လာသည့် အနေအထားမျိုးကို ကြားသိရပါကြောင်း၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုနှင့် သေဆုံးမှုများရှိနေကြောင်း၊ မိမိတို့ပြည်နယ်နှင့် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် ထိုင်းနိုင်ငံ တပ်ခံခရိုင်တွင်လည်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အနီရောင်အဆင့်ကို ကြေညာထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ဖို့အတွက် မိမိတို့ပြည်နယ်အနေဖြင့် အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း ဆေးရုံများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နေပြီဖြစ်သော်လည်း တိုက်နယ်ဆေးရုံတချို့ ဖွင့်လှစ်ရန်ကျန်ရှိ

ယင်းနောက် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည်များကိုအကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြကာ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်လမ်းညွှန်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

ပဲခူး ဧပြီ ၂၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့သည် ဧပြီ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့နယ် ဘုရားကြီးမြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်ရှိ ရွှေပြည်အေးကံထူးကျောင်းတိုက်၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့် အဖွဲ့သည် ရွှေပြည်အေး ကံထူးကျောင်းတိုက် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်ထံသို့ ဆန်၊ ဆီနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ သင်တန်းတက်ရောက်နေသည့် ကလေးများအတွက် အာဟာရမန်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။
ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံးရှိ ငါးသားပေါက်စခန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး စခန်းတာဝန်ခံဦးသူရမိုးက ငါးမြစ်ချင်း၊ ငါးခုံးမ၊ ခေါင်းပွငါးကြင်း၊ ငါးကြင်းဖြူ၊ တီလားစီးယား၊ ငွေရောင်ငါးကြင်း၊ ရွှေဝါငါးကြင်း၊ တောင်ပေါ်ငါးသလောက် များအား ဖြစ်ချောင်းများတွင် ဒေသငါးမျိုးများ စိုက်ထည့်မည့် အစီအမံကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ပြီး ငါးသားပေါက်များ ထုတ်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆက်လက်၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးမြို့ ဟံသာဝတီရပ်ကွက်ရှိ ရှေးဟောင်းဂဝံသံပတ်စေတီတော် မြတ်ကြီး တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **တင်စိုး(ပဲခူး)**

ကယားပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အမှတ်(၇)တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀)အတွက် အလှူငွေပေးအပ်

လွိုင်ကော် ဧပြီ ၂၃
ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ရှိ အမှတ်(၇) တပ်မတော်ဆေးရုံခုတင်(၁၀၀)တွင် ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများ ဝယ်ယူရန်အတွက် ထောက်ပံ့အလှူ ငွေပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
ကယားပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဦးက အမှတ်(၇)တပ်မတော်ဆေးရုံခုတင်(၁၀၀)တွင် ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝါးများဝယ်ယူရန်အတွက်

ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၃၈၄၃၈၀၀ အား ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ အမှတ်(၇) တပ်မတော်ဆေးရုံခုတင် (၁၀၀) ခေတ္တတပ်မှူး ဗိုလ်မှူးအောင်မျိုးဦးက လက်ခံရယူခဲ့သည်။
အဆိုပါထောက်ပံ့အလှူငွေကို လွိုင်ကော်မြို့ အမှတ်(၇) တပ်မတော်ဆေးရုံခုတင် (၁၀၀) တွင် လိုအပ်နေသော ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် အဆိုပါဆေးရုံသို့ လာရောက်ဆေးကုသနေသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် ဆေးဝါးများဝယ်ယူရန် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)**

အမ်းမြို့နယ်၌ နေရပ်ပြန်အိမ်ထောင်စုများအာ ငွေနှင့်ရိက္ခာဆန်များ ထောက်ပံ့

အမ်း ဧပြီ ၂၃
ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ်၌ ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ နေရပ်ပြန်အိမ်ထောင်စု ပြည်သူများအတွက် ငွေနှင့် ရိက္ခာဆန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကို မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ကျော်သန်းက အဖွဲ့အမှတ်စဉ်များနှင့် အတူ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးအောင်က နေရပ်ပြန်မည့်သူများအတွက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်မည့်အစီအစဉ်များ၊ ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့်အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တိုင်းဦးစီးချုပ် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး



ဝင်းအိမွန်(ပြန်/ဆက်)

○ ကျောပုံးမှ
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊

ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း)၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။
ပြည်သူများအနေဖြင့် အချိန်အခါမဟုတ်မိုးရွာခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ ထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်းနှင့် မိုးသီး

ကြောခြင်းစသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်းပျံသန်းရေးနှင့် ရေကြောင်းခရီးစဉ်များအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်သည်။
မိုး/ဇလ

ကမ္ဘာ့အပူချိန် လျော့ချဖို့ အိုဇုန်းလွှာကာကွယ်မှုနှင့်အတူ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်စို့

ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
တပ်မတော်အနေဖြင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေ အသီးသီးရှိ ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများ အပါအဝင် လူမျိုးမရွေး၊ ဘာသာမရွေး အသက် ၆၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ရေးအတွက် ဆေးပစ္စည်းများကို တပ်မတော်လေယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်းများနှင့် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်းများဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့၊ ညောင်ရွှေ မြို့၊ ကလေးမြို့၊ ရပ်စောက်မြို့၊ ဖယ်ခုံမြို့၊ ဟိုပုံးမြို့၊ ဆီဆိုင် မြို့၊ ပင်လောင်းမြို့၊ ရွှေခုံမြို့၊ ပင်းတယမြို့နှင့်

ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့၊ ကြံခင်းမြို့၊ ညောင်တုန်းမြို့၊ မြောင်းမြမြို့နှင့် အင်္ဂပူမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ်၊ ပြည်မြို့၊ ပေါက်ခေါင်းမြို့နှင့် သဲကုန်းမြို့များအတွင်းရှိ ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ ကို သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ တပ်မတော်သား ပါရဂူများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများပါဝင်သော ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၃၂၆၇၀၂၅	၂၅၃၆၇၃၀	၅၈၄၂၅၃
၂။	အိန္ဒိယ	၁၆၃၇၈၅၇၁	၁၃၆၉၂၈၂	၁၈၇၃၉၀
၃။	ဘရာဇီး	၁၄၁၇၂၃၉	၁၂၆၇၃၇၅	၃၈၃၇၅၇
၄။	ပြင်သစ်	၅၄၀၈၆၀၆	၄၂၄၂၈၉၃	၁၀၂၁၆၄
၅။	ရုရှား	၄၇၄၄၉၆၁	၄၃၇၂၁၄	၁၀၇၅၀၁
၆။	တူရကီ	၄၅၀၁၃၈၂	၃၉၀၉၉၃၅	၃၇၃၂၉
၇။	ဗြိတိန်	၄၃၉၈၄၃၁	၄၁၇၁၇၉၈	၁၂၇၃၄၅
၈။	အီတလီ	၃၉၀၉၄၅	၃၃၃၀၃၉၂	၁၁၈၃၅၇
၉။	စပိန်	၃၄၅၆၈၈၆	၃၁၅၆၉၅၅	၇၇၄၉၆
၁၀။	ဂျာမနီ	၃၂၃၈၀၅၄	၂၈၆၅၀၀၀	၈၁၆၉၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၁၆၃၂၂၄၈	၁၄၈၇၃၆၉	၄၄၃၄၆
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၉၇၉၇၄၀	၈၆၀၄၁၂	၁၆၅၂၉
၃။	မလေးရှား	၃၈၇၅၃၅	၃၆၃၆၀၈	၁၄၁၅
၄။	မြန်မာ	၁၄၂၇၀၄	၁၃၁၉၂၅	၃၂၀၆
၅။	စင်ကာပူ	၆၀၉၄၃	၆၀၆၀၃	၃၀
၆။	ထိုင်း	၅၀၁၈၃	၃၀၁၈၉	၁၂၁
၇။	ကမ္ဘောဒီးယား	၈၈၄၈	၃၁၄၈	၆၁
၈။	ဗီယက်နမ်	၂၈၃၀	၂၄၉၀	၃၅
၉။	ဘရူနိုင်း	၂၂၃	၂၁၀	၃
၁၀။	လာအို	၉၄	၄၉	၀

အနုပညာ

BTS ရဲ့ ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းတိုများထွက်ရှိ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ BTS ရဲ့ Map of the Soul ON:E ဖျော်ဖြေပွဲအတွက် ဓာတ်ပုံစာအုပ်ကို ထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ အဆိုပါ စာအုပ်အတွက် ရိုက်ကူး ထားတဲ့ ရုပ်ရှင်တိုလေးတွေ လတ်တလောမှာ ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

Map of the Soul ON:E ဖျော်ဖြေပွဲကို ဗာကျူရယ် စနစ်နဲ့ ပြုလုပ်တာဖြစ်ပြီး လတ်တလောထုတ်လွှင့် ပေးခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းတိုလေးတွေဟာ အဆိုပါ

ဖျော်ဖြေပွဲဓာတ်ပုံစာအုပ်အတွက် စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့် မှုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရုပ်ရှင်တွေဟာ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးချင်းစီအတွက် ရိုက်ကူးထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

အဆိုပါဓာတ်ပုံစာအုပ်ကို ဗားရှင်းသုံးမျိုးခွဲကာ ထုတ်လုပ်မှာဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂၂ ရက်မှ စတင်ကာ အမှာ လက်ခံနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ထွက်ရှိမယ့်ရက်ကိုတော့ မေ ၂၄ ရက်မှာ စတင်ဖြန့်ချိပေးဖို့ရာ စီစဉ်ထား ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့် - ရေးသားသည်



ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ ပါဝင်ဖို့ရာ ဆွေးနွေးနေတဲ့ ဂျိုင်း

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ Red Velvet ရဲ့ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျိုင်းဟာ လတ်တလောမှာ ရုပ်သံ ဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ ပါဝင်သွားဖို့ရာ ဆွေးနွေးနေ ကြောင်းစွန့်ခွဲချိန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဂျိုင်းဟာ Just One Person လို့ ယာယီအမည် ပေးထားတဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်သွားဖို့ရာ အစမ်းသရုပ်ဆောင်မှုတွေကိုလည်း လုပ်ဆောင်နေပြီ

ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲဟာ သူ့အတွက် ပြီးခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးရိုက်ကူး မယ့် ဇာတ်လမ်းတွဲလည်းဖြစ်လာမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဧပြီ ၂၃ ရက်မှာ ဂျိုင်းရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီက ဂျိုင်းအနေနဲ့ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင်သရုပ် ဆောင်ဖို့ရာ ကမ်းလှမ်းခံထားရကြောင်းနဲ့ ကမ်းလှမ်း မှုကို လက်ခံစဉ်းစားပေးနေကြောင်း တုံ့ပြန်ထားပါ တယ်။ JTBC ရုပ်သံလိုင်းက ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သွား

မယ့် အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲဟာ နာတာရှည်ရောဂါ ခံစားနေရပြီး သေဆုံးရတော့မှာကို သိနေတဲ့ အမျိုးသမီး တစ်ဦးအကြောင်းကို ပုံဖော်သွားမှာပါ။ အဆိုပါ အမျိုးသမီးဟာ သူ့သေရမှာကို သိပြီးနောက် အလွန် မုန်းတီးနေတဲ့လူတစ်ဦးကို သတ်ဖို့ရာ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပေ မယ့် သူ့ဘဝအတွက် အလွန်အရေးပါတဲ့သူတစ်ဦးနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့ရတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ဂျိုင်းဟာ အဓိက ဇာတ်ကောင်အမျိုးသမီးနေရာအတွက် ကမ်းလှမ်း ခံထားရတာဖြစ်ပြီး ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲကို လာမယ့် ဩဂုတ်လအတွင်း စတင်ရိုက်ကူးဖို့ရာ ရည်ရွယ်ထား ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ပညာရှင်အဆင့်(၄)ရာထူးတိုးစာမေးပွဲဖြေဆိုရန် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

ပညာရှင်အဆင့်(၄)ရာထူးများသို့ ရာထူးတိုးစာမေးပွဲ ဖြေဆိုရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါအချက်အလက်များနှင့် ကိုက်ညီသောသူများသည် သက်ဆိုင်ရာ ဖြန့်ဖြူးပညာရေးမှူးရုံးများတွင် လျှောက်လွှာရယူပြီး အချိန်မီလျှောက်ထားကြရန် ဖြစ်ပါသည်။

ဒုတိယဦးစီးမှူးရာထူးနေရာများအတွက် ရေးဖြေစာမေးပွဲဖြေဆိုရန် ဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများ ထုတ်ယူနိုင်ရေးအသိပေးကြော်ငြာခြင်း

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော ဒုတိယဦးစီးမှူးရာထူး (၄၀)နေရာ အတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံသတင်းစာ များ၌ ကြော်ငြာခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်နှင့် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဝယ်ယူ မည့်လမ်းတံတားလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ (ပလတ်စတစ်စရောင် (အပိရောင်)) သာမိုပလတ်စတစ်စရောင်နှင့် စက်ယန္တရား (Mini Excavator ဆက်စပ်ပစ္စည်း) များအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရန် မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် လေလံကြော်ငြာ

၁။ AWPT/HPT/MITT/MIP/AIPT/TMT ဆိပ်ကမ်းဝင်းများ အတွင်းရှိလေလံကုန်သွယ်ရေး (၂၇)လုံးအတွင်းမှ ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် LCL Shipment (၇)ခုတို့ အတွင်းမှ အဝတ်ဖြတ်စများ၊ Leather ဖြတ်စများ၊ ဆွဲသားဆွယ်တာအပိုင်းအစများ၊ ကြောပြားများ၊ သား ရေချပ်များနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းများ လက်ရှိမျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ၂၇-၅-၂၀၂၁ ရက်၊ ၁၃:၀၀ နာရီတွင် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း လေလံ တင်ထုခွဲရောင်းချမည့်ဖြစ်ပါသည်။

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည် လှည်းကူးမြို့အဝင်းကျွန်းကလေးဖျားအနီးခြံမြေ ကွန်ကရစ်လမ်းသေး၊ ဖိးရို

(40'x60')=၁၀၀သိန်း၊ (40'x50')=၈၅သိန်း၊ (25'x50')=၅၅သိန်း၊ (20'x50')=၄၂သိန်း ph: 09-450378377, 09-966753982

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သံတောရပ်ကွက်၊ တရုတ်ကျောင်း လမ်း၊ အမှတ်-၆၇(၂၅၅)၊ အခန်းစရိယာ ၁၇၀၀ စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ပစ္စည်းများကို ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်၊ ကျွန်းလယ်ရပ်ကွက်၊ မဟာမြိုင်လမ်း အမှတ်(၁၁)နေ မှတ်ပုံတင် အမှတ် [၇/တငန(နိုင်)၀၅၅၅၈၅] ကိုင်ဆောင်သူ ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်မှ ၂၀၂၁ခုနှစ်မှစ၍ လက်ရောက်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသော တိုက်ခန်းဖြစ်ပြီး ထိုတိုက်ခန်းကိုမည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကွဲ၍ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ပေးကမ်းထားခြင်းမရှိကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ် ပါသည်။

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည် မှော်ဘီတိုးဝိတ်အနီး၊ ကိုးလုံးကွင်း၊ ကျောင်းနီး၊ ခြံမြေ၊ ဖိးရို

(40'x60')=၈၅သိန်း၊ (20'x60')=၃၀သိန်း ph: 09-257800158, 09-795333121

ကန်ကွက်နိုင်ငံကြောင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၃)၊ သိရိမြိုင်(၁၀) လမ်းမြေကွက်အမှတ်(၁၃/၁)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၀ပေ x ၅၀ပေ)ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိနေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အလုံးတို့ကို တရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သူ စီမံခန့်ခွဲလွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိ ပြုရောင်းချသူ ၁။ ဒေါ်ခင်မာထွန်း(ဘ)၊ ဦးသန်းထွန်း [၁၂/လမန(နိုင်)၁၆၅၂၁]၊ ၂။ ဒေါ်ဝင်းဝင်းထွန်း(ဘ)၊ ဦးသန်းထွန်း [၁၂/လမန(နိုင်)၁၆၅၂၁] နှင့် ၃။ ဦးသန်းထွန်း(ဘ)၊ ဦးသန်းထွန်း [၁၂/လမန(နိုင်)၁၆၅၂၁] တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်အေးအေးမိုး (ဘ)၊ ဦးတင်မောင်ဝင်း [၉/နထက(နိုင်)၁၈၁၂၇၈] က အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်၍ အဆိုပါအိမ်ခြံမြေကွက်နှင့် ဆက်ဆိုင်သူမဆို ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ(၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများတင်ပြ၍ ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန် ကွက်နိုင်ငံပြီး ကန်ကွက်သူမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီအရောင်းအဝယ်ပြီးမြောက်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာလိုက်သည်။

ကန်ကွက်နိုင်ငံကြောင်းကြော်ငြာ ပုရန်တောင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်- ၁၁ ရှေး မြေကွက်အမှတ်-V ၄၅ မြေကွက်အမှတ်နေရာအမှတ်- ၆၀၊ မြောင်းကြီးလမ်း(၈) ရပ်ကွက်၊ ပုရန်တောင် မြို့နယ်၊ ဒေါ်ခင်ခင်အိတ် (၁၂/ပစတ(နိုင်) ၀၁၄၂၈၈) အမည်ပေါက် နှစ် (၉၀) ဝရမ်းမြား အမည်ပေါက် (မိခင်) ဒေါ်ခင်ခင်အိတ် နှင့် (မောင်) ဦးသာထွန်းအောင် တို့အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ကုန်သွယ်ရေးဖြစ်သော ဦးတင်တို့အောင် (၁၂/ပစတ(နိုင်) ၀၀၃၇၉၀)၊ ဦးဌေးတို့အောင် (၁၂/ပစတ(နိုင်) ၀၀၃၇၉၀)၊ ဦးလွင်တို့အောင် (၁၂/ပစတ(နိုင်) ၀၀၃၇၉၀) တို့က ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဝရမ်းမူရင်း တို့တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပေးလျှောက်ထားလာသဖြင့် တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ငံပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လွတ်လပ်စွာ ဝယ်ယူရောင်းချခြင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ် ပါသည်။

ကုန်ကျခိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19) ကာကွယ်ရေး စနစ်တကျ လက်ဆေးပေး။ ဖဝါ၊ ဖမိုး၊ လက်ဆေးချိုး၊ လက်ကြား၊ လက်မ၊ မကျန်စေရ ကုတ်၍ခြစ်ပါလေကုကာ လက်ကောက်ဝတ်မှာ အဆုံးသတ်ပါ။

COVID-19: ယခုအချိန်မှာ ကလေးများအား ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်စေခြင်းမှ ပိမ့်ကာကွယ်ကြပါစို့။

ကန်ကွက်နိုင်ငံကြောင်းအများသိစေရန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးခေတ်ပြိုင်မြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၈)၊ အောင် သူ (၂) လမ်း၊ မြေကွက် အမှတ် (၂၂၅၈)၊ မြေအကျယ် အဝန်း (၄၀ x ၆၀) ပေ အနက်မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ရသောအား(ဒေါ်ခင်ခင်)၊ (၂၀၁၆)ပေရှိ နှစ်(၆၀)ဝရမ်းမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက် ပေါ်ရှိနေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အလုံးတို့ကို ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီပြုပြင်စီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှဖြေဆိုရမည့် ဦးသန်းထွန်း(BT-015140) အမည်ဖြင့်အမည်ပေါက် မှတ်ပုံတင်ပိုင်ဆိုင်သူ ယခုရောင်းချသူ ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်(၁၂/လမန(နိုင်)၁၆၅၂၁) သည် နှစ်ဦးသားအတူတူအဆက်ဆက်အရောင်းအဝယ် ကတိစာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး မိမိသာလျှင် ထရောင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာလွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေထံသို့ ရောင်းချရန် စတားကလေးအထောက်အကူပြုပေးရန် (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်သူ အထောက်အထားများဖြင့် ကန်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်သူ အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန် ကွက်နိုင်ငံ ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ခက်ကန်ကွက်ပါက အရောင်းအဝယ်ကုန်ကြေးမြောက် အောင်မြင်သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန်ကွက်နိုင်ငံသည် တိုက်အမှတ်(၅၂)၊ ၄-လွှာ(ခေါင်းရင်းခန်း)၊ ညောင်တုန်းလမ်း၊ ကျွန်းတောတောင်ရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စရိယာပေ(၁၄၄၆၀)ကျယ်ဝန်းသောတိုက်ခန်းကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ (ကွယ်လွန်သူ ဦးသန်းထွန်း၏ဇနီး) ဒေါ်ခင်ခင် [၁၂/စခန(နိုင်)၀၅၅၅၈၅] သို့ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေမှ အပျောက်စနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ စရန်ငွေပေးချေထားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သူမဆို ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထား စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း)များနှင့် ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

နေ့စဉ် သတင်းမှန်၊ အဖြစ်မှန်၊ တကယ်အချက်အလက်မှန်များကို
မှန်မှန် မြန်မြန် သိလိုပါသလား ?



မတော်တရားမရှိ



မတော်တရားမရှိမဟုတ်နိုင်ပါသည် -

- ကြေးမုံ - ၀၉ - ၄၅၀၀၂၅၅၇၀၊ ၀၉ - ၄၅၀၀၂၅၁၄၅၊ ၀၉ - ၇၇၃၀၉၄၉၃၁
- မြန်မာ့အလင်း - ၀၉ - ၄၄၈၀၄၂၂၁၄၊ ၀၉ - ၄၃၀၃၆၀၃၀၊ ၀၉ - ၄၂၀၁၄၅၆၁၃
- The Global New Light of Myanmar - ၀၉ - ၂၅၀၂၀၄၆၅၃၊ ၀၉ - ၇၇၀၆၇၇၅၁၃၊ ၀၉ - ၉၈၃၉၂၄၉၉၁

**တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့်နည်းပညာသိပ္ပံ
အင်ဂျင်နီယာသင်တန်းသားများ
အလိုရှိသည်**

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

(က) ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၆ နှစ်အောက်မငယ်ရ၊ ၁၉ နှစ်ထက်မကြီးရ။

(ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို) ဖြစ်ရမည်။

(ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် ၅ ပေ၊ ၃ လက်မနှင့်ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၀၀ ထက်မနည်းရ၊ ပေါင် ၁၄၀ ထက်မကျော်ရ။

(ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။

(င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား သိပ္ပံဘာသာတွဲ၊ သို့မဟုတ် ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ရယူပြီး ၂၀-၄-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၄-၆-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ၁ လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများသည် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်သည်-

(က) အင်္ဂလိပ်စာ ။ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ။

(ခ) သင်္ချာ ။ နေ့လယ် ၁ နာရီမှ ၃ နာရီထိ။

၅။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၅ ရက်နေ့တွင် ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၇။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကို ဟိုပုံးမြို့(တောင်ကြီးခရိုင်)တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည်။ လူတွေ့အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းနှင့် သတင်းပို့ရမည့် ရက်များကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၇-၆-၂၀၂၁ မှ ၂၈-၆-၂၀၂၁ ရက်နေ့များအတွင်း မေးမြန်းနိုင်သည်။

၈။ သင်တန်းကာလတွင် လစာအဖြစ် ပထမနှစ် ကျပ် ၁၆၈၀၀၀/- ၊ ဒုတိယနှစ် ကျပ် ၁၇၄၀၀၀/- ၊ တတိယနှစ် ကျပ် ၁၈၀၀၀၀/- ရရှိမည်။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးလျှင် ရာထူးအဆင့်လိုက်သတ်မှတ်လစာနှင့်စရိတ်များ ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၉။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အောက်ပါအတိုင်းခံစားခွင့်ရှိသည်-

(က) တွဲလက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း။ အင်ဂျင်နီယာသိပ္ပံ A.G.T.I(Diploma) လက်မှတ်ပေးအပ်မည်။

(ခ) တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ပညာသည် အကြပ်ကြီး အဖြစ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်မည်။

(ဂ) အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့အလိုက် ပညာသည်စစ်သည်များ အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဒုတိယအရာခံဗိုလ်နှင့် အရာခံဗိုလ်အဆင့်များသို့ဆက်လက် တိုးမြှင့်ပေးရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်။

(ဃ) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိလျှောက်ထားခွင့်။ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်နှင့် အကျုံးဝင်သည့် အချိန်တွင် စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံးမှ လျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့် အခါ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

မှတ်ချက်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိတို့လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်ခင်လဲ့နွယ် အသက်(၈၄)နှစ်

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဆိုင်ရာ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ လော့ဒ်အိန်ဂျယ်လ်စ်မြို့မှ သံအမတ်/ကောင်စစ်ဝန်ချုပ် ဦးကျော်စွာ-ဒေါ်ခင်လဲ့နွယ်တို့၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်လဲ့နွယ်သည် ၂၂-၄-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက်ပိုင်းတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အဖြစ်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး၊ ဝါးချက်ဇီဝိတဒါန သံဃာဆေးရုံ၏ နာယကကြီး(ဦးအောင်မင်း)၏ဇနီး ဒေါ်မာကြူ အသက် (၉၅)နှစ်သည် ၂၃-၄-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အထက်/အောက် မြန်မာပြည် ကြီးကြပ်ထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့ ဝါးချက်ဇီဝိတဒါနဆေးရုံ စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး

(၇)နှစ်ပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရခြင်း

ဘုရားရဟန်းသီမိကျောင်း၊ မုခ်ဦးတိရစ္ဆာန်တိုင်း၊ ခေါင်းလောင်းရေတွင်း၊ ရေကန်ဒါယကာကြီး ဦးဇင်မြင့်(ဘကြီးဇင်) (၂၄-၄-၂၀၁၄)-(၂၄-၄-၂၀၂၁)

မမျှော်လင့်ဘဲ ဘွဲ့ခွာသွားသည်မှာ ယနေ့ (၇)နှစ်ပြည့်ခဲ့ပါပြီ။ မိသားစု အပေါ်သဘောဇာန်ကြီးမားစွာဖြင့် ကျေးဇူးပြုစေတင်ရှောက်ခံသော ကျေးဇူးတရားများကို အမြဲသတိရနေပါတယ်။

ကွယ်လွန်ချိန်မှစ၍ နေ့စဉ်၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် အလှူဒါနများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ယနေ့ (၇)နှစ်ပြည့်သည့်နေ့တွင် (၇)ရက်၊ စော့ဘွားလေးကျောင်းတွင် ဆွမ်း၊ သင်္ကန်းစသည်၊ ပစ္စည်းများလှူဒါန်းအဖွဲ့ပေးပို့ပါတယ်။ မြင့်မြတ်သောဘုံဘဝမှ သာဓုခေါ်ဆိုနိုင်ပါစေ။ အမျှ-အမျှ-အမျှ။

နိဗ္ဗာန်မရမီသဘာဝတစ်ကျော့မှာ မိသားစုပေးပြန်လည်ဆုံးတွေ့ရပါစေလို့ ဆုတောင်းပါတယ်။

လွမ်းဆွတ်ကြေကွဲခြင်းများစွာဖြင့် ဇနီး - ဒေါ်မာကြူ၊ သားသမီး - (ဦးစာနည်မောင်)-ဒေါ်တင်မာလှိုင်၊ မြေး - ကိုကျော်စိုးဝင်း-မခိုင်တင်စာလှိုင်၊ မြစ် - မောင်အောင်မြင်သူ

အမည်ပြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖြူပတ်လမ်း၊ သွယ်၊ အမှတ်(၁၈၃)၊ အထူးအောင်စောလတ် (၁၄/အ ဝ(နိုင်)၁၉၉၂၉၄၄)၏သား မောင်စိုးဝင်းထက်မော်အား မောင်စာကလေးကိုဟုပြောင်း လဲပေးခဲ့ပါရန်၊ မောင်စာကလေးကို

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ယာဉ်အမှတ် 9D-7646 Suzuki Swift ၏ ဦးတက်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် (မူရင်း) များ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း - ၀၉ ၇၇၆၁၀၆၅၆၅ ၀၉ ၇၈၀၇၇၅၈၆၆

ဦးဝင်းမြင့်(ခ) ဦးအွန်ကြိုင်လျောင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သစ်ပင်လမ်း(၂၃)ရပ်ကွက်၊ သစ်ယာပင်(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၄/ဘီ)နေ ဦးမျိုးအောင်+ ဒေါ်သီတာလှိုင်တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးဝင်းမြင့်(ခ) ဦးအွန်ကြိုင်လျောင်း [၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၂၅၂၀၈] နှင့်အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

(၂၂-၄-၂၀၂၁)ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ ၂၅၊ ကြော်ငြာ စာမျက်နှာတွင် ဦးဝင်းမြင့်(ခ) ဦးအွန်ကြိုင်လျောင်း [၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၂၅၂၀၈]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ခင်မျိုးကြွယ်၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၀၂၀)၏ ကြေညာချက်များသည် မှန်ကန်မှုမရှိပါသဖြင့် အများသိစေရန် ပြန်လည် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးမျိုးအောင်တရားလိုပြုလုပ်ပြီး (၁) ဦးဝင်းမြင့်(ခ) ဦးအွန်ကြိုင်လျောင်း၊ (၂)ဒေါ်ခင်မာလတ်၊ (၃) ဒေါ်နန့်ထိုက်တို့(၃)ဦးအပေါ်(၁၇-၈-၂၀၂၀)ရက်နေ့ကတည်းက ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၆၀၆/၂၀၂၀တွင် "အခမဲ့ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်နေသူအား တိုက်ခန်းအတွင်းမှ ဖယ်ရှားပြီး တိုက်ခန်းလက်ရောက်ရလို့မူ"ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

တရားစွဲဆိုထားသော အမှုရှိပါလျက်၊ ရှိကြောင်းသိပါလျက်နှင့် ဦးဝင်းမြင့်(ခ) ဦးအွန်ကြိုင်လျောင်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တရားရုံး၏အမိန့်တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ ကြေညာခြင်းသည် တရားရုံးကို မထိမဲ့မြင်ပြုရာရောက်သဖြင့် ယင်းကြေညာချက်ကို ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ရုပ်သိမ်းပေးပါရန်၊ ရုပ်သိမ်းပေးပါက စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာရှိရာ တရားရုံးတွင် ထပ်မံတရားစွဲဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူများ ဦးမျိုးအောင် [၁၂/ပစတ(နိုင်)၀၃၃၃၈၁] ဒေါ်သီတာလှိုင် [၆/မအရ(နိုင်)၀၄၅၇၈၇] ဦးမျိုးအောင်၏ရှေ့နေများ ဒေါ်ခင်နုရီ(ဥပဒေဘွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၀၂၀)၊ အမှတ်-၄၃(ပ)ထပ်၊ သိပ္ပံလမ်း အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၅၈၅၇၇၄၄ ဒေါ်ခင်နုရီ(ဥပဒေဘွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၅၉၅၂)(၅-၁-၉၃) အမှတ်-၄၃(ပ)ထပ်၊ သိပ္ပံလမ်း အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၅၈၅၇၇၄၄ ဦးတင်ထွဋ်ဇော်(LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၅၄၅၆၁)(၂၉-၁-၂၀၂၁) အမှတ်-၄၃(ခ)၊ ပထမထပ်၊ သိပ္ပံလမ်း၊ ဆင်မင်းရပ်ကွက်၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၅၇၀၇

သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ နဝဒေးရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃/နဝဒေးရပ်၊ မြေစရိယာ(၀.၁၁၀)ဧကရှိ မြေကွက်အမှတ်-ပစ(B)၂၃၆၁၏ အမည်ပေါက် အရာခံပိုင်ဆိုင်ခွင့် (ဘ) ဦးထွန်းရင် [၁၂/မရက(နိုင်)၀၀၇၃၁] ကွယ်လွန်သွားသဖြင့် အမွေဆက်ခံခွင့် ရှိသော တရားဝင်ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်တင်အေးကြိုင်(ဘ) ဦးတင်အေး [၇/ပစက(နိုင်)၀၁၅၅၇၅]မှ နေပြည်တော် စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံး၏ ကျမ်းကျိန်လွှာမှတ်ပုံတင်အမှတ် (၂၈၁/၂၀၂၀)၊ သက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့ ထောက်ခံချက်၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ သေဆုံးခြင်း လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းမူရင်းများတင်ပြပြီး မြေကွက်အမှတ်-ပစ(B)၂၃၆၁ကို ၎င်းအမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်ချထားပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ် စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားပိုင်လွှဲစာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဒေါ်တင်အေးကြိုင်(ဘ)ဦးတင်အေး [၇/ပစက(နိုင်)၀၁၅၅၇၅]၏ လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

မူးယစ်ကို ပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ နတ်လမ်း၊ ဇရပ်၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ မုခ်ဦး၊ အုတ်တံတိုင်း၊ ကုဋ် ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်မာကြူ အသက်(၉၅)နှစ်

ပုဗ္ဗန်တောင်မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃)၊ ပိတောက်လမ်းနေ (ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်နန်းပု)တို့၏သမီး၊ (ဦးဖိုးချိန်-ဒေါ်ခွေးမေ)တို့၏သမီး၊ (ဦးအောင်မင်း)၏ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ (ဦးမျိုးမြင့်စိုး)၊ (ဦးစိုးစိုး- ဒေါ်ခင်နန်းအေး၊ (ဦးမျိုးထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်ခင်)၊ (ဦးဆန်းနု-ဒေါ်ဥမ္မာ)၊ (ဦးသိန်းထွန်းလှ-ဒေါ်ချိုချို)တို့၏ ဦးခင်ဝင်း-ဒေါ်မြမြသိန်း၊ (ဦးထွန်းအေး)- ဒေါ်အေးအေးမူ၊ (ဦးထိန်ဝင်း-ဒေါ်တင်မိုးဝင်း)၊ (ဦးထိန်လင်း)၊ (ဦးခင်ဇော်-ဒေါ်သီတာဝင်း)တို့၏ မိခင်၊ မြေး ၁၇ ယောက်၊ မြစ် ၁၀ ယောက်တို့၏ အဘွား၊ တီတစ်ယောက်၏ အဘွားအဖဖြစ်သူ ၂၃-၄-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) နံနက် ၅:၂၀ နာရီတွင် အထက်ပါ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့မှစ၍ ၅ နာရီတွင် နေအိမ်မှ ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး

ဦးထွန်းစိုင့် အသက်(၈၃)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တင်းတိန်ရုံအုပ်စု၊ အုန်းခြံကျေးရွာနေ (ဦးစိုးစိုး-ဒေါ်ခွေးမေ)တို့၏ သား၊ ဒေါ်ကောင်းရွှေ၏ မောင်၊ ဦးပြည်သာ-ဒေါ်ခင်ဝင်းတို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်မြတ်မြတ်သင်း၊ ဦးသိန်းနိုင်ဦး-ဒေါ်မြတ်မြတ်ကြူ၊ ဦးညွှန်ဝင်း-ဒေါ်မြတ်မြတ်စိုးတို့၏မွေးဖွားသမီး၊ မောင်တင်အောင်လွင်၊ မအေးစန္ဒီဝင်းမြတ်၊ မောင်အောင်ဟိန်မြတ်တို့၏အဘွား၊ ဒေါ်ခင်ကြည်၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၂၂-၄-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၈:၂၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ဘဝတစ်ပါးသို့ကျော်ပြောင်းသွားပြီဖြစ်ပါ၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုအား ရာဒါကောင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒဂုံစာခရိုင်မှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း နေပြည်တော်ကောင်စီ ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုမည့်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာပစ္စည်းများအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခွင့်အား တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ (က) တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံ - ၂၄-၄-၂၀၂၁ မှ ၂၅-၂၀၂၁ ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း) (ခ) တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံ - ၂၃-၅-၂၀၂၁ (ရုံးချိန်အတွင်း) နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက် (ဂ) တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဒဂုံစာခရိုင်၊ နေပြည်တော်။ ၂။ တင်ဒါတင်သွင်းဖွင့်ဖောက်မည့်ရက်ကို ထပ်မံအကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဒဂုံစာခရိုင်(ဖုန်း-၀၉-၇၉၂၀၈၆၅၆)တွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ဆွဲဆောင်နိုင်ပါသည်။ တင်ဒါလက်ခံချက် စိစစ်ရေးကော်မတီ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်း(မြောက်)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇၃)၊ ဈေးလမ်း၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် [၂/စခန(နိုင်)၀၄၄၇၃၁]ကိုပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်မိုးစိုးဆန်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်း(တောင်)ရပ်ကွက်၊ အောင်တော်မူလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၆)၊ (၇)လွှာ(ညာဘက်ခြမ်း)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၂၄၆၅၀ပေ)ခန့်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား လက်ဝယ်ထားရှိနေထိုင်ပိုင်ဆိုင်၍ အကျိုးခံစားလျက်ရှိပြီး ရောင်းချခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုသူ ဒေါ်အေးအေးထွန်း [၁၂/စခန(နိုင်)၀၁၈၇၇၅]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူ၍ ရောင်းချပေးရန် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိုပြီးစီးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဒေါ်မိုးစိုးဆန်း [၂/စခန(နိုင်)၀၄၄၇၃၁] အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၅၅၅/၂၀၂၀) အမှတ်-၃၈/၃လွှာ(B)၊ ဗိုလ်မိုးလမ်း၊ မြေနီကုန်း (တောင်)ရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၆၅၇၀၇

နှစ်ဦးသဘောတူ တရားဝင်အကြွင်းလတ်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ကျိုက္ခနားကျေးရွာ၊ အမှတ်(၁၅)နေ ဒေါ်အိအိထွန်း[၁၂/တတန(နိုင်)၁၇၁၆၆၇]၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်အိအိထွန်း [၁၂/တတန(နိုင်)၁၇၁၆၆၇]နှင့် တွဲတေးမြို့နယ်၊ မင်းပိုင်ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်မှူးစိန်လွင်လမ်း၊ အမှတ်(၅၀)နေ ဦးဇေလတ်[၁၂/တတန(နိုင်)၁၂၄၉၃၃]တို့သည် ၂၀၁၈ခုနှစ်မှစ၍ အကြွင်းလတ်မယားအဖြစ်ပေါင်းသင်းနေထိုင်လာခဲ့ရာ သားနှစ်ဦး သမီးတစ်ဦးထွန်းကားခဲ့ပါသည်။ ဒေါ်အိအိထွန်းနှင့် ဦးဇေလတ်တို့သည် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး စိတ်သဘောထားချင်းတိုက်ဆိုင်မှုမရှိ၍ ဆက်လက်ပေါင်းသင်းနေထိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်တော့သောကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၁ ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူ တရားဝင်အကြွင်းလတ်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲခြင်း ကတိစာချုပ်ချုပ်ဆို၍ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးခဲ့ပါသည်။ သို့ပါ၍ ဒေါ်အိအိထွန်းနှင့် ဦးဇေလတ်တို့သည် တရားဝင်အကြွင်းလတ်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် မည်သို့မျှ သက်ဆိုင်ပတ်သက်မှုမရှိတော့ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးမျိုးမြေစိန်သွင်(LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၅၉၃၁)၊ အ.ထ.က ကျောင်းလမ်း၊ အုန်းပင်စုရပ်ကွက်၊ တွဲတေးမြို့နယ်။ PH-09690775790

ဒေါ်ခင်မျိုးကြည် (ပိုက်ကျုံးညွန့်)

အသက် (၉၉)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ (၂၅)လမ်းနှင့် (၈၁)လမ်းထောင့်၊ ပိုက်ကျုံးညွန့်နေ (သီရိပျံချို ဦးစံလှဘော်-ဒေါ်ခင်အိ)တို့၏ သမီးကြီး၊ ဦးတင်မောင်ညွန့်၊ ဦးတင်မောင်ကွန်း-ဒေါ်တင် တင်မြင့်၊ ဦးထွန်းရီ-ဒေါ်ခင်မမဘော်၊ ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်ခင်တင့်၊ ဦးမောင်မောင်ကျော်-ဒေါ်စန်းစန်းလွင်၊ ဦးမြင့်ကို-ဒေါ်မိမိဘော်တို့၏ အစ်မကြီး၊ တူ/တူမ ၁၉ ယောက်တို့၏အဒေါ်၊ (ဦးအောင်ခင်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ခင်မျိုးကြည်(ပိုက်ကျုံးညွန့်)သည် ၂၃-၄-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) နံနက် ၆:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်ကို ၂၄-၄-၂၀၂၁(စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အထက်ပါ နေအိမ်မှ အေးရိပ်ငြိမ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်မျိုးကြည်(ပိုက်ကျုံးညွန့်)

အသက်(၉၉)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ (၂၅)လမ်းနှင့် (၈၁)လမ်းထောင့်နေ(သီရိပျံချို ဦးစံလှဘော်-ဒေါ်ခင်အိ)တို့၏သမီးကြီး၊ ညောင်ဦးမြို့နေ ဦးရွှေတုတ်-ဒေါ်ဂျမ်းပြည့်တို့၏ သမီးချွေးမ ဦးအောင်ကိုကို၊ Dr. သိင်္ဂီ(ပုံမောကွဲ-ငြိမ်း)၊ ဒေါ်သီတာအောင် (စာရင်းစစ်မှူး-ငြိမ်း)၊ ဒေါ်မျိုးမမအောင် (စိုက်ပျိုးရေး-ငြိမ်း)တို့၏ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး၊ (ဦးအောင်ခင်)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ခင်မျိုးကြည်(ပိုက်ကျုံးညွန့်)သည် ၂၃-၄-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) နံနက် ၆:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်အား ၂၄-၄-၂၀၂၁ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ အေးရိပ်ငြိမ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင့်လွင် အသက်(၈၀)

လ/ထ အထွေထွေမန်နေဂျာ၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း(ငြိမ်း)

မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ဖြိုင်သာယာရပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃၃)နေ (ဦးချစ်မောင်-ဒေါ်စိန်ကြည်)တို့၏သား၊ (ဦးကျော်ဗျောင်-ဒေါ်အုန်းသင်)တို့၏ သားသမီး၊ ဒေါ်သင်းသင်းနွယ် (အထက်တန်းပြ အထက-၃၊ ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးညွှတ်ဝင်းထွန်း၊ ဦးလွင်ထွန်း-ဒေါ်ယဉ်နွယ်ထွန်းတို့၏မောင် မောင်ဟိန်းထက်နောင်၊ မခင်ဆုရောင်၊ မောင်သုတနောင်တို့၏အဘိုးသည် ၂၃-၄-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၉ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ပြောင်းရွှေ့ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သည့် ဥစ္စာရုပ်ကလာပ်ကို ၂၄-၄-၂၀၂၁ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပိန္နဲကုန်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ မြင့်မြတ်သောဘုံဌာနသို့ ရောက်ပါစေခြင်းအကျိုးငှာ၊ ဘုရားအမှုရရှိသော သမုတိသံဃာတော်အရင် သူမြတ်တို့အား ဆွမ်းအစရှိသောဒါတရဖွဲ့တော်မူခြင်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်အဖို့ပေး ဝေမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ၂၆-၄-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၅:၃၀နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ "အရက်ဆွမ်းကပ်၊ ရေစက်ချတရားတော်မြတ်အတူ တကွ နာယူကြပါရန်" ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ အောင်ကြွလာလမ်း မြေကွက်

အမှတ် - ၉၀၄(က)နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - သကတ ၂ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ အောင်ကြွလာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် - ၉၀၄(က)၊ (ပေ ၂ * ပေ ၆၀)ရှိ ရန်ကုန်မြေကွက်နှင့်အိမ်ကို တရားဝင်အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ခင်အေး (ခ) အယ်မီတာယုမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် ရန်ကုန်မြေကွက်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အရောင်းအဝယ်ကိုစတင်ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိုစတင် ပြုပေးနိုင်အညီ ပြန်ပြုတ်အောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးအောင်မြင့်သိန်း(မော်ကျွန်း) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၆၄၄၇) ၉၅၈၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၈၅၂၃၇၄၄၊ ၀၉၇၆၅၆၅၆၅၆၅၆

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ငူလူလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်နှင့် လူလမ်းရပ်ကွက် (၁၁)ဥဒ္ဓနာလမ်းနှင့် (၈)လမ်းထောင့်၊ အမှတ် ၃၃၀ ဘုခေါ် သော့ (၄၆) * (၆၀) ကျယ်သည့် နှစ် (၆၀) ဂရန် မြေကွက်အတွင်း မလမ်းထောင့်ဘက်ခြမ်းရှိ (၂၁ * ၆၀) မြေအစိတ်အပိုင်းအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်ကို နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရန်စာချုပ်တွင် တရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်မြမြညွှာ(၁၂/၂၃တတ(နိုင်)၀၁၄၈၈၃)က တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းကင်းစွာလက်ခံထားပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ဝန်ခံတော်ပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေများက အပြီးအစီရင်ပေးရန် (စရန်ငွေ)များပေးချေထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း တီထွင်ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းများနှင့် တကွလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်ကော်လွန်သည့် အထိကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကိုစတင်အညီ ပြီးဆုံးသည့်တိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာပါသည်။ (လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ) ဦးသန်းဇင် (LL.B) ဒေါ်ဟန်ဇွန်ဇင် (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၅၀၆၈) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၇၅၄၄) Ph-09 253995848 , 09-798420119 Ph-09-4200 73685 အမှတ်(၅၀) ပ-ထပ်၊ အခန်း(D-2)၊ တက်လမ်း၊ တော့တက်တားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ရန်ကုန် - ပြည်လမ်းပိုင်း၌ အမှတ် (၆၃) အဆန်၊ အမှတ် (၆၄) အစုန် စာပို့ရထားပြေးဆွဲမည်



နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထားသည် ရထားစီးခရီးသွား မိဘပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာသွားလာနိုင်ရေးအတွက် ရန်ကုန်-ပြည် လမ်းပိုင်း၌ အမှတ်(၆၃) အဆန်၊ (၆၄) အစုန် စာပို့ရထားခရီးစဉ်ကို ဧပြီ ၂၄ ရက်မှစ၍ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းပိုင်း၌ အမှတ် (၆၃) အဆန်၊ အမှတ်(၆၄)အစုန် စာပို့ရထားခရီးစဉ်ကို အဆန်တစ်ရက်၊ အစုန်တစ်ရက် ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂၄ ရက်တွင် အမှတ် (၆၃) အဆန်စာပို့ရထားသည် ရန်ကုန်ဘူတာကြီးမှ နံနက် ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် စတင်ထွက်ခွာမည် ဖြစ်ပြီး ပြည်ဘူတာသို့ ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဆိုက်ရောက်မည်ဖြစ် သည်။

ထို့အတူ အမှတ် (၆၄) အစုန် စာပို့ရထားသည် ဧပြီ ၂၅ ရက်တွင် ပြည်ဘူတာမှ နံနက် ၆ နာရီတွင် ထွက်ခွာ၍ ရန်ကုန်ဘူတာသို့ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ဆိုက်ရောက်မည်ဖြစ်ပြီး အစုန်/အဆန် ပြေးဆွဲပြီးတိုင်း တစ်ရက်ရပ်နားမည်ဖြစ်သည်။

တွဲဆိုင်းဖွဲ့ဆင်မှုအနေဖြင့် စက်ခေါင်းတစ်၊ အထက်တန်းတစ်တွဲ၊ ရိုးရိုးတန်းသုံးတွဲ၊ ဘရိတ်တွဲ တစ်တွဲ၊ လုပ်ကိတ်တွဲတစ်တွဲ၊ ပါဆယ်တွဲ တစ်တွဲ စုစုပေါင်းရှစ်တွဲဖြင့် ချိတ်ဆက်ပြေးဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်-ပြည် လမ်းပိုင်းတစ်လျှောက်ရှိ ဘူတာစဉ်များ၌ ရပ်တန့် ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ရထားဖြင့် လိုက်ပါစီးနင်းလိုသော ခရီးသွားမိဘ ပြည်သူများအနေဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချစွာ စီးနင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် မန္တလေး- ကောလင်းလမ်းပိုင်း၌လည်း RBE(၂)တွဲပါ ရထားတွဲဆိုင်းဖြင့် ဧပြီ ၂၆ ရက်မှစ၍ မန္တလေး-ကောလင်း ခရီးစဉ်အဖြစ် စတင်ပြေးဆွဲပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တွဲပြင်အလုပ်ရုံ၌ ရန်ကုန်-ပြည်-ရန်ကုန် ပြေးဆွဲမည့် စာပို့ရထားအား စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။
ဓာတ်ပုံ - စိုးမြင့်အောင်

အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်ဘက်မှ ရေခိုးရေငွေပါသည့် လေများတိုက်ခတ်လာခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ အနောက်ဘက်မှ ရွှေ့လျားလာသော လေဖိအားနည်းချိတ်ဝှမ်း၏ အရှိန်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အတွင်း တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ နေပြည်တော်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်ပြီး ဧပြီ ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက်အတွင်း စာမျက်နှာ ၂၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

လီဆယ်ဝါဒနှင့် ကျွန်ုပ်တို့အချင်းအမျိုး
စာမျက်နှာ » ၈

အမေရိကန်နိုင်ငံက ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအား ၂၀၂၄ ခုနှစ်မတိုင်မီ နှစ်ဆတိုးထောက်ပံ့မည်
စာမျက်နှာ » ၁၂

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၀၇၀ ဖြင့် နေ့စဉ်ကူးစက်မှု စံချိန်တင်
စာမျက်နှာ » ၁၃



သောက်သုံးရေအခက်ကြုံနေသောကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေ သွားရောက်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၃
ပူပြင်းခြောက်သွေ့သော နွေရာသီရောက်ရှိ လာပြီဖြစ်၍ သောက်သုံးရေ နည်းပါးလာ သည်နှင့်အမျှ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် အတွင်း သောက်သုံးရေလိုအပ်သည့် ဖြူတ်ခွဲကျေးရွာအုပ်စု စက်ကုန်းကျေးရွာ နှင့် ဖက်တဲကျန်းကျေးရွာတို့သို့ သောက်သုံး ရေဂါလန် ၁၀၀၀ စီအား ဧပြီ ၂၂ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သောက်သုံးရေဂါလန် ၁၀၀၀ စီအား စက်ကုန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၂၁ အိမ်နှင့် ဖက်တဲကျန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၆၈ အိမ်အတွက် ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပုဗ္ဗသီရိ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဒေသခံပြည်သူ များ သောက်သုံးရေ ဖူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေး အတွက် ရေရှားပါးသောကျေးရွာများသို့ ကျေးရွာအရောက် ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ဧပြီ ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် သွားရောက် လှူဒါန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)